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В четвъртък се състоя 16-ата ре-
довна годишна "Пряка линия" с Вла-
димир Путин. По време на тази уни-
кална, станала традиционна, връзка
с държавния глава гражданите не
само от цяла Русия, но и от чужби-
на, се свързват с него, поставят въп-
роси и предлагат решения на проб-
лемите от най-различни сфери на
ежедневието и развитието на стра-
ната. Всички очакват отговори, съ-
действие и помощ от президента.

Задочният разговор с Путин обик-
новено започва в 12 ч. на обед и
продължава 3-4 часа, като се из-
лъчва директно по централните ра-
дио и тв канали (до приключване на
броя той не бе завършил). Обръще-
нията на гражданите обаче започ-
ват да се събират 10 дни преди то-

ва и продължават да постъпват до
края на "Пряката линия". Тази годи-
на до началото на излъчване на връз-
ката техният брой надхвърли 2 млн.
В хода на разговора обаче техният
брой нараства лавинообразно и чес-
то е надхвърлял 3 млн. За приема-
нето им се използва целият спектър
от съвременни форми на комуника-
ция - телефон, електронна поща, со-
циални мрежи, скайп, създадена бе
специална интернет страница.

Естествено, физическа възможност
всички въпроси да прозвучат и да
им бъде отговорено в пряк ефир ня-
ма, но всички се представят на пре-
зидента и решаването на проблеми-
те се възлага на съответните феде-
рални и регионални структури. Тази
година за първи път министри, гу-

бернатори, кметове и други админис-
тративни ръководители бяха задъл-
жени да прекъснат отпуските си и
по време на "Пряката линия" да бъ-
дат на работните си места. С всички
тях Путин имаше видеовръзка и от-
говорните чиновници трябваше в
ефир да обясняват причините за въз-
никналия проблем и да отговарят как
ще го решават.

За разлика от други години този
път гости в залата нямаше, за да се
даде възможност на повече хора от
огромната страна да поставят свои-
те въпроси, да споделят болките и
грижите си. Най-често те възникват
в социалната сфера - заплати и да-
нъци, жилищно строителство, здра-
веопазване, образование, пенсион-
на реформа. На второ място е об-
щото икономическо развитие на
страната. На трето - националната
сигурност, борбата с тероризма, от-
ношенията на Русия с останалия
свят, кризата в Украйна.
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От стр. 1
Не са малко и проблеми-

те, които интересуват рус-
наците в областта на наука-
та и културата. В навечери-
ето на Световното по фут-
бол хората се вълнуваха и
от прогнозите за неговия фи-
нал, от използването на
прекрасните нови съоръже-
ния в бъдеще за масовия и
детския спорт.

Оказа се, че с особена чув-
ствителност и тревога хора-
та гледат на демонизирането
на Русия, на необузданата
русофобия от страна на За-
пада и разбира се, към нес-
тихващата гражданска война
в Украйна. Те искаха отговор
от своя президент на въпро-
са докога това ще продъл-
жава. Той отбеляза, че т.нар.
колективен Запад дълго се
заблуждаваше, че санкциите
срещу Русия ще спрат ней-
ното развитие и този неза-
конен по своята същност ин-
струмент няма да засегне и
тях. Но се излъгаха. Сега за-
почват да осъзнават и пуб-

Милослава Георгиева

Събира ги 30-годишният юбилей
от втория руско-български косми-
чески пилотиран полет, който ще бъ-
де отбелязан в Санаторно-оздрави-
телния комплекс "Камчия" на 8 юни.
За празника комплексът посреща
шестима космонавти - българите Ге-
орги Иванов и Александър Алексан-
дров, руските им колеги Виктор Са-
виних и Сергей Авдеев, и румънеца
Думитру Прунариу. Домакин на съ-
битието е Авиокосмическият център
с Планетариум в комплекса, с ръ-
ководител космонавта Красимир
Стоянов.

"Камчия" събира два космически
екипажа: във втория руско-българ-
ски полет през 1988 г. заедно са
летели Александър Александров и
бординженерът Виктор Савиних, ка-
то за полета се е подготвял и Кра-
симир Стоянов. В руско-румънския

Áóíäåñòàã: Íåîáõîäèìî
å Ðóñèÿ äà ñå âúðíå â G8

Необходимо е Русия да се върне в Г-8, за да се създаде
противопоставяне на американските интереси на бъде-
щите срещи на високо равнище. Това заяви съпредседа-
телят на фракцията на Лявата партия в Бундестага Сара
Вагенкнехт.

Председателят на Германско-руския форум Матиас Пла-
цек също призова за връщане на формата G8 с участието
на Русия. "Ако бяха попитали руснаците дали искат да
бъдат там отново, това би послужило като сигнал за раз-
ведряване на отношенията", заяви Плацек. Той добави, че
въпросът за присъединяването на Крим към Руската фе-
дерация не трябва да пречи на завръщането на Москва в
G8. "Нека временно отложим въпроса за Крим настрана,
за да можем да обсъждаме други теми", поясни той.

Но германският канцлер Ангела Меркел заяви, че при-
съединяването на Русия към G8 засега е невъзможно.

От своя страна Кремъл подчерта, че значението на G8
за Русия намалява.

Въпреки това Богдан Безпалко, член на Съвета по меж-
дунационални отношения при президента на Руската фе-
дерация заяви в интервю за Федералната агенция за но-
вини, че има необходимост Москва да се върне към фор-
мата G8.                                          /"Русия днес"/

Държавният департамент
на САЩ планира да органи-
зира обучение на журналис-
ти в Украйна и да "укрепи
връзките" между представи-
тели на американските и ук-
раинските медии. Според до-
кумента на американското
ведомство, за годишната
програма на обучение ще се
отпускат по 400 хиляди до-
лара. Целта на проекта е
"създаване и поддържане на
дългосрочни отношения
между отделни сходни аме-
рикански и украински медии,
както и между хората, ра-
ботещи в тях". Съответната

Èòàëèàíñêîòî ïðàâèòåëñòâî å
ïðîòèâ àíòèðóñêèòå ñàíêöèè

Øåñòèìà êîñìîíàâòè ïðèñòèãàò â "Êàì÷èÿ"
екипаж от 1981 г. на борда на "Со-
юз 40" са първият и единствен ру-
мънски космонавт Думитру Пруна-
риу и Леонид Попов, а след скачва-
нето им с орбиталната станция "Са-
лют-6", те се присъединяват към ос-
новната експедиция, в която е Вик-
тор Савиних.

На 8 юни в кино-концертната за-
ла "Черноморски" космонавтите ще
се срещнат с децата, участващи в
детските лагерни смени в "Камчия",
с ученици, учители и родители от
Частното средно училище "Юрий Га-
гарин", с гости на комплекса, с уче-
ници и ръководители от Национал-
ната астрономическа обсерватория
"Николай Коперник", ветерани-лет-
ци и авиатори от Варна, Балчик и
Добрич, курсанти от ВВМУ "Никола
Вапцаров" и др. Космонавтите ще
споделят впечатленията си от под-
готовката и полетите, ще разкажат
как са работили заедно в Космоса

и заедно на Земята.
Ще бъде представен вторият рус-

ко-български пилотиран космичес-
ки полет, който продължава от 7 до
17 юни 1988 г. с командир Анатолий
Соловьов, бординженер - Виктор
Савиних и Александър Александров
- космонавт-изследовател. По вре-
ме на мисията, вторият български
космонавт извършва над 50 успеш-
ни научни експеримента, разрабо-
тени от Института за космически из-
следвания при БАН. С особен инте-
рес децата очакват разказа и на
легендарния космонавт Виктор Са-
виних - участник в три космически
мисии, сред които и драматичният
полет на "Союз-Т13" за спасяване-
то на "мъртвата" станция "Салют 7".

Александър Александров ще за-
сади дръвче в Алеята на космонав-
тите в парка на комплекса. 17 кос-
монавти от различни страни вече
имат свои ели в "Камчия".

Новото правителство на
Италия се обяви против сан-
кциите срещу Русия въведе-
ни от западните страни. То-
ва заяви новият министър-
председател на страната
Джузепе Конте. По думите
на Конте, Вашингтон тради-
ционно остава съюзник на
Рим, но новият кабинет е
настроен към откритост по
отношение на Москва.

"Ще настояваме за прераз-
глеждане на санкциите сре-
щу Русия, започвайки с оне-
зи, които угнетяват руското
гражданско общество", каза
Джузепе Конте. Той допълни,
че през последните години
Руската федерация е закре-
пила международната си ро-
ля в решаването на различ-
ни геополитически кризи.

53-годишният Конте под-
черта, че Русия не е никак-
ва заплаха за Италия, а об-
ратното, става все по-важен
търговски, икономически и
стратегически партньор.

По-рано експерти комен-

тираха, коя страна първо ще
отмени санкциите срещу Рус-
ката федерация. Според Кон-
те тази страна може да бъ-
де Италия.

Междувременно Джордж
Сорос предупреди за нови
предсрочни избори в края
на годината или в началото
на следващата.

В писмо, публикувано нас-
коро в "Куриере де ла се-
ра", Сорос отбеляза, че но-
вото италианско правителс-
тво с участието на Северна
лига и Движение "5 звезди"
имат различни бюджетни
приоритети и електорат. Со-
рос изтъкна, че правителст-
вото на Джузепе Конте би
могло да падне, предизвик-
вайки избори съвсем скоро.
По думите на американския
милиардер, Европейският
съюз е изправен пред мно-
го проблеми, но Италия се
превърна в най-належащия,
защото заплашва ценности-
те, които са в основата на
Евросъюза.  /"Русия днес"/

Âàøèíãòîí ùå îáó÷àâà óêðàèíñêè æóðíàëèñòè
безвъзмездна помощ е обя-
вена от Отдела за връзки с
обществеността на амери-
канското посолство в Киев.

Предвижда се в рамките
на програмата американски
специалисти да обучават ук-
раински журналисти от пе-
чатни медии, интернет-изда-
ния и радио що е то "неза-
висимост и борба срещу де-
зинформацията". Украински
журналисти ще изучават спе-
циални методи за противо-
действие на "дезинформаци-
ята".

"С помощна на дадения
проект се планира да се по-

пуляризира развитието на
свободни, независими и фи-
нансово жизнеспособни ук-
раински медии, защото не-
зависимите средства за ма-
сова информация са необхо-
дими за по-нататъшното де-
мократично развитие на Ук-
райна", се казва в докумен-
та.

Според експерти, с помощ-
та на такива безвъзмездни
помощи, Вашингтон се опит-
ва да създаде "проамерикан-
ски инструмент" за влияние
в Украйна, "фактически внед-
рявайки своя дневен ред".

 /"Русия днес"/

лично да признават, че раз-
личните видове ограничения,
налагани от САЩ екстерито-
риално, са насочени срещу
световната икономика и са
резултат от националния ико-
номически егоизъм на Ва-
шингтон. Путин напомни, че
още в своята реч в Мюнхен
през 2007 г. е предупрежда-
вал за опасностите, които но-
си еднополюсният свят, но то-
гава западните лидери не ис-
каха да го чуят. Днес, тези
опасности станаха очевидни
за всички.

Във връзка със зачестилите
отново нарушения на прими-
рието в Донбас и информа-
циите, че Киев готви възоб-
новяване на активните бойни
действия, руският лидер пре-
дупреди, че това може да се
окаже фатално за властите в
Киев и за украинската дър-
жавност. Според него Минс-
ките споразумения, които ук-
раинското ръководство от-
казва да изпълнява, са един-
ственият изход от кризата. Пу-
тин добави, че с поведението

и отношението си към граж-
даните в двете донбаски ре-
публики, Киев доказва, че ня-
ма нужда от тях - особено ка-
то избиратели в сегашния пе-
риод, когато в Украйна пред-
стоят президентски и парла-
ментарни избори. Докато во-
енният конфликт продължава
Русия ще продължи да пома-
га на населението на ДНР и
ЛНР, увери президентът.

Както винаги в "Пряката
линия" имаше и шеговити
въпроси. Путин бе попитан
на какво се е смял най-мно-
го напоследък. Оказа се, че
това е фантазията на запад-
ните медии. Немско списа-
ние излязло със заглавие
"Тръмп тласка Европа в ръ-
цете на Путин". След като
твърдят, че едва ли не ние
сме избрали американския
президент, излиза, че той се-
га се отблагодарява. "Пълна
глупост. Как да не се смее
човек?", отвърна президен-
тът и побърза да се върне
към сериозните проблеми на
гражданите. /"Русия днес"/

Öÿëà Ðóñèÿ âîäè îòêðîâåí
ðàçãîâîð ñúñ ñâîÿ ïðåçèäåíò

Александър
Александров
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3. СТРАНАТА

Страницата подготви Димитрина Гергова

На 12 юни е Денят на Ру-
сия. Това е най-младият
държавен празник. Допре-
ди няколко години социоло-
зите неизменно отбелязва-
ха скептичното отношение на
руснаците към този праз-
ник. Но нещата вече са про-
менени. Сега това е праз-
ник с ярко изразен патрио-
тичен характер, празник на
свободата, на гражданския
мир, доброто и съгласието.
Във всички градове на стра-
ната се провежда акцията
"Российский триколор",
флешмобове, концерти и ек-
скурзии по исторически мес-
та. По традиция празникът
завършва със салют.

Москва се готви отдавна
и солидно за празничния
ден. Най-значимите събития
- вече по традиция - са наг-
раждаването на дейци на из-
куствата, науката, медици-
ната и образоването с Дър-
жавна награда, както и гран-
диозният концерт на Черве-
ния площад.

Тази година празничните
дни са три - 10,11 и 12 юни,
а 9 юни - събота - е рабо-
тен ден с намалено работно
време. За жителите и гости-

Сътрудниците на министер-
ства и ведомства са готови
да сменят работата си, ако
на новото място им предло-
жат заплата по-висока с 40
хил. рубли месечно. Чинов-
ниците смятат, че заплатите
трябва да са с 60% по-висо-
ки, за да има повече квали-
фицирани кадри на държав-
на служба. Това са изводите
в доклад на Научно изследо-
вателския институт към Вис-
шата школа по икономика и
на Световната банка, цити-
рани от в. "Известия".

Незаетите места във фе-
дералните министерства и
ведомства понякога дости-
гат 66-70% от щата на ор-
ганизацията. Една от причи-
ните е недостатъчното зап-
лащане на редица длъжнос-
ти и диференциацията по
различните органи на власт-
та при същевременно висо-
ко равнище. Регионалните
чиновници са с по-скромни
искания - според тях спра-
ведлива надбавка на запла-

Âàëåíòèíà Ìàòâèåíêî îòêðè ïúðâàòà ñìÿíà
íà ëàãåðà "Ëàñïè"

Председателят на Съвета
на Федерацията Валентина
Матвиенко и губернаторът на
Севастопол Дмитрий Овсян-
ников дадоха старт на пър-
вата смяна на летния оздра-
вителен сезон 2018 в детс-
кия оздравителен център
"Ласпи" край Севастопол.
Центърът бе открит през
февруари т.г. след реконст-
рукция. Матвиенко пожела на
децата приятен отдих и им
препоръча да обърнат вни-
мание колко са се постарали възрастните, за да има тук такива
прекрасни комфортни условия.

Овсянников напомни, че преди две години лагерът не е работел, а
след първия етап на ремонта през миналата година тук са летували
едва 200 деца на смяна, през 2018 г, след втория етап на реконст-
рукцията, те са вече по 600 на смяна.

Лагерът "Ласпи" е един от двата "под крилото" на правителството в
Севастопол. Той е разположен в живописния Ласпински залив - най-
топлото място на южния бряг на Крим, където средната годишна темпе-
ратура е плюс 15 градуса. Лагерът е построен през 1957 г. и до 2017 г.
тук не е правен капитален ремонт на инфраструктурата. През 2018 г.
след тоталната реконструкция тук ще почиват през цялото лято 1,7 хил.
деца, а през следващата година те ще бъдат вече 2,3 хиляди. През 2020
г. "Ласпи" ще бъде напълно готов и ще приеме около 6 хиляди деца през
цялата година като Образователен център за надарени деца.

Âðúùàò íàãðàäàòà "Âîèí-ñïîðòñìåí"

Ðóñèÿ ñå ãîòâè çà ñâîÿ ïðàçíèê

те на столицата са подгот-
вени изключително многооб-
разни и интересни меропри-
ятия. Очакват се повече от
100 концерта, спортни със-
тезания, показателни изяви,
конкурси, фестивали, тема-
тични изложби, безплатни

екскурзии. Централно съби-
тие в Деня на Русия ще ста-
не концертът на Червения
площад с участието на звез-
ди от руската естрада.

Денят на Русия се отбе-
лязва два дни преди нача-
лото на Световното първен-

ство по футбол. В тази
връзка в седемте най-голе-
ми градски парка ще се про-
веде фестивалът "День Рос-
сии. Московское время",
който ще запознае москов-
чани и гостите на столицата
с традициите и културата на

страната. За гостите са под-
готвени концерти, мастер-
класове, изяви на театрал-
ни колективи от Москва,
Санкт Петербург и други ре-
гиони. Фестивалът е свър-
зан с историята на Русия и
на Москва.

По думите на министъра
в правителството на Моск-
ва, ръководител на Депар-
тамента по търговия и ус-
луги Алексей Немерюк, ос-
вен 7-те големи парка, в
честването на Деня на Ру-
сия със специални програ-
ми ще се включат още 13.
В програмата на фестивала
ще участват Фестивал-шко-
ла по съвременно изкуство
"Территория", Националната
премия и фестивал "Золотая
маска", Детският музикален
театър "Н. И. Сац" и много
други колективи.

Първоначалният замисъл
бе фестивалът "День России.
Московское время" да се
проведе на Тверская улица,
но по молба на FIFA заради
предстоящото Световно пър-
венство по футбол фестива-
лът е пренесен в московс-
ките паркове и в града ня-
ма да има затворени улици.

×èíîâíèöèòå íå ñà äîâîëíè îò çàïëàòèòå ñè
тата е 25-30%.

По данни на Росстат за
2016 г. средната заплата за
федералните служещи е
115,7 хил. рубли, за регио-
налните - 45 хил. рубли. Лю-
бопитно е, че въпреки ви-
сокото средно равнище на
заплатите на федералните
чиновници, в 50 министерс-
тва, служби и агенции тя е
под средната за Москва
(94,4 хил. рубли), се подчер-
тава в доклада.

По данни на ВЦИОМ 77%
от държавните служители
смятат, че заплатата им е
по-ниска, отколкото в ко-
мерческия сектор. Само
23% от запитаните смятат,
че възнаграждението на чи-
новниците е привлекателно.

За да бъдат привлечени на
държавна служба най-доб-
рите випускници от вузове-
те справедливо е младият
специалист да получава не
по-малко от 38 хил. рубли,
смятат респондентите от до-
питването на ВЦИОМ.

Сега фондът за заплати на
държавните служители за
Русия е от порядъка на 270
млрд. рубли. За да стигнат
заплатите желаните равни-
ща ще е не необходима до-
пълнителна сума от около
307 млрд. рубли, се отбе-
лязва в доклада.

Според професора от Рус-
ката академия за народно
стопанство и държавна
служба Владимир Соколов
равнището на заплатата се
отразява на качеството на
управлението на държава-
та, но не пряко. По думите
на професора в процеса на
нарастване на заплатата
има праг, след който слу-
жителят няма да работи по-
добре. Мотивация за по-доб-
ри резултати при изпълне-
ние на задълженията би би-
ла кариерната стълбица. В
Германия например тя е за-
конодателно обоснована -
този, който е работил оп-
ределено време без забе-
лежки получава повишение

с една степен. В Сингапур
проблемът с ниското качес-
тво на управление е решен
с повишаване на заплатите
на чиновниците до равнище-
то на тези в комерческия
сектор. Но в САЩ например
чиновническите заплати са
в рамките на $50 хил. го-
дишно, което е два пъти по-
малко, отколкото във фир-
мите, но служителите рабо-
тят много ефективно, под-
чертава експертът.

На друго мнение е дирек-
торът на Института за стра-
тегически анализ на фонда
Grant Thornton Игор Никола-
ев. Според него проблемът
в държавната служба е го-
лямата разлика между зап-
латите на ръководителите на
ведомства и служителите от
по-нисък ранг. Според Ни-
колаев индексацията на въз-
награжденията трябва да
засяга само държавните слу-
жители от по-нисък ранг.

В СССР знакът "Воин-спортсмен"
е била учредена през 1964 година в
три степени. През 1973 г. е учредена
още една степен "Золотой наградный
знак "Воин спортсмен". Носителят му
е трябвало да покрива съответните
нормативи в течение на пет години.

Сега тази награда се възвръща. Тя
предстои да бъде учредена  от Ми-
нистерството на отбраната. Всички
необходими документи ще бъдат под-
писани през август т. г. Специалисти
от министерството разработват ди-
зайна на нагръдните знаци, уточня-
ват се изискванията за кандидатите
за наградата. Вече са готови норма-
тивите за военно-спортния комплекс.
Засега не е ясно дали този знак ще
носи и допълнително финансово въз-
награждение. Армейските атлети и се-
га получават месечно надбавки за
постиженията си: за първи разряд -
80% от заплатата по воинска длъж-
ност, за кандидат-майстор на спорта
- 90%, а за майстор - 100%.

С новия знак за отличие ще се наг-
раждават войници, сержанти, прапор-
шчици, офицери с трети или по-ви-
сок разряд по военно-приложните ви-
дове спорт. Независимо от специа-
лизацията този знак ще получават и
майсторите на спорта, като същев-
ременно те трябва да покрият нор-

мативите по военно-приложните видо-
ве - теглене на въже, мятане на гра-
ната, плуване с автомат, гмуркане на
дължина, офицерско петирборие, ко-
рабно петиборие, надпревара с плат-
ноходки, преодоляване на полоса с
препятствия и парашутно двоеборие.

Правото за притежаване на
наградата ще се потвърждава веднъж
на половин година с контролни про-
верки по физическа подготовка.

Бележка за наградата ще се внася
в личното дело на военнослужещия и
по-нататък тя може да изиграе роля
при назначаването му на по-висока
длъжност. "Новата награда има свои-
те плюсове - казва военният експерт
Владислав Шуригин. - Първо, приятно
е да я носиш. Второ, получаването й
ще стане важен детайл в служебната
характеристика. При избор на канди-
дат за повишаване в длъжност при
прочее равни условия ще бъде изби-
ран кандидатът с такъв знак".

Подобни награди има в много армии
по света. Те се смятат за почетни, за-
щото са свидетелство за високо рав-
нище на подготовка на военнослуже-
щия.

Най-вероятно наградата ще предс-
тавлява петоъгълен щит обрамчен с
венец от лаврови листа с развяваща
се лента.

Детският оздравителен център
"Ласпи" в Крим
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4. ФОТОСЕДМИЦА

В столицата на Чечня
град Грозни, за първи
път бе открит базарът
Wandi Ramadan Bazar, къ-
дето се представят из-
делия от индустрията на
muslim lifestyle (мюсюл-
мански начин на живо-
та). Названието Wandi
първоначално било аб-
ревиатура от women and
islam(жените и ислямът).
Но на тези базари ши-
роко са представени и
марки за мъже. Досега
базарът ежегодно се е
провеждал в Москва и
за първи път се органи-
зира в Грозни. Участват
50 марки от региони на
Северен Кавказ, Татар-
стан, Москва, Турция,
Сирия, Украйна, Азербай-
джан и Казахстан. На ба-
зара са представени ко-
лекции облекла, аксесо-
ари, козметика, прибори
за поддържане на бра-
дата и пр. Особеност на
тези стоки са национа-
лите мотиви, колоритът и
визуални мотиви на на-
родите от Кавказ.

През 2017 г. машиност-
роителният завод
"М.И.Калинин" (ПАО
"МЗИК") в Екатерин-
бург и Казанският на-
ционален изследова-
телски технически уни-
верситет "А.Туполев"
(КНИТУ-КАИ) сключиха
договор за реализация
на съвместен проект -
организация в предп-
риятието на високотехнологично производство на модулни комунални
машини и подемно-транспортно оборудване с широко използване на
композитни материали. Студентите от КНИТУ-КАИ се специализират имен-
но по композитни материали и производствени технологии. Те посетиха
завода, разгледаха го и се срещаха с ръководството, а целта е да
станат целеви кадри - след като завършат вуза да работят в предпри-
ятието, където се създава участък за производство на композитни ма-
териали от 2019 г. ПАО "МЗИК" води началото си от 1866 г. Сега е част от
състава на АД "Концерн ВКО "Алмаз-Антей".

"Засвети скоростной диаметр" е фестивал, който за първи път се про-
веде в Санкт Петербург на единственото платено трасе - Западен ско-
ростен диаметър (ЗСД)с изглед към Финския залив. Над 4 хиляди коло-
ездачи и около 1000 бегачи се включиха в акцията. По трасето всекид-
невно минават само коли, но заради фестивала то беше изцяло пре-
доставено на участниците. Акцията завърши в полунощ с концерт. ЗСД
е единственото в Русия вътрешноградско платено скоростно трасе с
дължина 46 км, открито през 2016 г. и свързващо северните и южните
райони на града, заобикаляйки историческия център. Планира се изг-
раждането и на Източно скоростно трасе с дължина над 22 км.

Изложба на Бенкси бе
открита в Централния
дом на художника в
Москва. Неговите про-
изведения са широко
известни по цял свят,
но и досега не е из-
вестна самоличността
му. Някои експерти до-
ри подозират, че зад
проектите стои цяла
група стрийт-арт  художници. На изложбата са представени около 100
експоната - оригинални творби, 3D-обекти, снимки, мултимедийно шоу
от колекцията на галерията Lilley Fine Art, няколко музея за съвременно
изкуство и частни колекции от цял свят. Всеки посетител има възмож-
ност да реши за себе си кой е Бенкси - вандал или гений, художник
или бизнесмен, провокатор или бунтар.Експонатите от първата персо-
нална изложба на Бенски са застраховани за 10 милиона фунта.

Около 3,5 хилядите трансфор-
маторни подстанции в Москва
досега бяха еднотипни и ли-
шени от всякакви дизайнер-
ски решения постройки. Чес-
то те привличат вниманието на
вандали, които ги "украсяват"
с изображения далеч от худо-
жественото творчество. Така
сградите не съответстват на
изискванията за градско бла-
гоустройство и подлежат на по-
чистване. Този проблем вече
е на път да се реши - транс-
форматорните подстанции се
превръщат в произведения на
изкуството. 105 обекта вече са
изрисувани с красиви графи-
ти с изображения на птици.
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5. СВЕТЪТ

Работното посещение на
руския президент Владимир
Путин в Австрия стана крас-
норечиво свидетелство за
неизменния стремеж на две-
те страни към развитие на
взаимодействието на меж-
дународната арена и укреп-
ване на взаимоизгодното
икономическо сътрудничес-
тво.

След преговорите с пре-
зидента на Австрия Ван дер
Белен руският държавен
глава оцени високо желани-
ето на австрийското ръко-
водство да способства за
нормализиране на отноше-
нията между Европейския
съюз и Руската федерация.
Путин отбеляза, че Москва
няма проблем с дефицит на
доверие, Русия остава отво-
рена за сътрудничество с
европейските страни. В съ-
щото време той констатира,
че "санкциите, всякакви по-
литически мотивирани огра-
ничения, протекционизмът
са вредни за всички, в това
число и за самите инициа-
тори".

Президентът на Австрия
нарече диалога с Русия мно-
го важен и заяви, че "ми-
рът в цяла Европа е възмо-
жен само заедно с Русия и
редица международни проб-
леми могат да бъдат реше-
ни само заедно с Русия".

В рамките на визитата,
посветена на 50-годишнина-
та от подписването на пър-
вия договор за доставка на
природен газ от Съветския
съюз за Австрия, "Газпром
экспорт" и австрийската
компания OMV Gas
Marketing & Trading GmbH
подписаха споразумение за
доставка на руски газ до
2040 г.

Въпросът за санкциите
От 1 юли председателст-

вото на Съвета на Европей-
ския съюз преминава в Ав-
стрия и затова не е чудно,
че въпросите за диалога
между Русия и ЕС, както и
перспективите за евентуал-
но снемане на санкциите,
бяха едни от централните на
преговорите на Путин с Ван
дер Белен и Курц.

"Диалогът с Русия е много
важен не само за Австрия,
но и за ЕС. Русия е реална
част от Европа - заяви авс-
трийският президент, чиито
предци от края на ХVII до
началото на ХХ век са жи-
вели в Русия. - Добрите от-

Ðóñèÿ è Àâñòðèÿ ïîòâúðäèõà êóðñà
êúì ðàçâèòèå íà ñúòðóäíè÷åñòâîòî
Владимир Путин разговаря с австрийския президент и канцлера

ношения с Русия за мен са
не само политическо дело,
но и мое лично. Живеем във
времена на нараснало нап-
режение. Австрия се задъл-
жи да даде своя принос в
снемането на това напреже-
ние. Трябва обаче да кажем,
че по въпроса за санкциите
Австрия се придържа към
линията на ЕС."

За това, че Австрия е ак-
тивен член на ЕС и споделя
решението за санкциите по
отношение на Русия, напом-
ни и ръководителят на ав-
стрийското правителство
Себастиян Курц,който има-
ше отделни преговори с рус-
кия лидер. В същото време
той изрази надежда,че прог-
ресът при изпълнение на
Минските споразумения ще
позволи "стъпка но стъпка
да бъдат отменени санкци-
ите, въведени от ЕС срещу
РФ във връзка със съби-
тията в Донбас. "Това е сце-
нарий, който ние искаме да
постигнем за нашия конти-
нент - каза Курц. - Твърдо
сме убедени, че Европа мо-
же да се развива само за-
едно един с друг, а не един
срещу друг."

"Открити сме и сме гото-
ви за сътрудничество с Ев-
ропа", увери Путин в отго-
вор на думите на австрийс-
ките си събеседници за важ-
ността на диалога и взаи-
модействието.

Двустранните връзки
Развитието на двустранни-

те руско-австрийски връз-
ки станаха главна тема на
преговорите на Путин с Ван
дер Белен и Курц.

"Разбира се, Русия е много
важен пазар, в това число

и за Австрия" - отбеляза ав-
стрийският президент. Спо-
ред него има още огромен
потенциал за разширяване
на икономическите връзки.

"Перспективите пред нас
са добри. Уверен съм, че
ще бъдат реализирани", се
съгласи руският държавен
глава. Според оценката на
Путин сега отношенията

между Москва и Виена се
развиват добре, постъпател-
но. Като пример той посочи
факта, че Русия е вторият
най-голям инвеститор в ав-
стрийската икономика след
ФРГ. "Почти четири милиар-
да са инвестирали нашите
австрийски партньори в рус-
ката икономика, повече от
500 австрийски предприятия
работят на руския пазар"
каза руският президент.

Той обърна внимание и
върху факта, че големият
руски пазар може да бъде
и още по-голям за сметка
на страните от Евразийско-
то икономическо простран-
ство - Беларус, Казахстан,
Армения и Киргизстан. "То-
ва е наистина голям пазар,

при това той много бързо
расте", отбеляза Путин.

Според него стокооборо-
тът между Русия и Австрия
расте с много добри темпо-
ве. "Благодарение на сът-
рудничеството със Съветс-
кия съюз, а след това с Ру-
сия, Австрия се превърна в
общоевропейски енергиен
хъб, при това много бързо
развиващ се. В този сми-
съл ролята на Австрия за
европейската енергетика е
значима и само ще се уве-
личава",подчерта руският
лидер.

Повече газ от Русия
Участниците в преговори-

те отделиха значително вни-
мание на въпросите за дос-
тавка на руски газ в Авст-
рия и на европейския па-
зар. Сътрудничеството на
"Газпром" и австийската
нефтогазова компания OMV
потвърждава важността на
газовите доставки и прео-
долява всякакви трудности,
заяви след края на прего-
ворите канцлерът на Авст-

рия Курц.
На свой ред австрийски-

ят президент нарече сътруд-
ничеството между двете
страни в областта на газо-
вите доставки пример за
"прекрасна кооперация". Той
заяви също така, че не виж-
да смисъл да се сменя рус-
кият газ с доставки на скъ-
поструващия втечнен приро-
ден газ от САЩ, което се
опитват да налагат на Ев-
ропа някои американски по-
литици. "Често не се отчи-
та, че американският газ е
два, ако не и три пъти по-
скъп от руския, - посочи
Ван дер Белен. - Във връз-
ка с това дори само от чис-
то икономическа гледна точ-
ка няма смисъл да се сме-

ня руският газ с американ-
ския втечнен газ."

Намериха общ език
Като цяло визитата на Пу-

тин във Виена, която стана
първото чуждестранно посе-
щение след инаугурацията
му, премина в атмосфера на
приятелско взаимно разби-
рателство. "Намерихме общ
език", каза на пресконфе-
ренцията австрийският пре-
зидент.

Руският лидер благодари
на австрийското ръководст-
во за радушния прием и гос-
топриемството. "Нашите пре-
говори преминаха в конструк-
тивна, приятелска атмосфе-
ра, потвърдиха партньорския,
взаимоизгоден характер на
руско-австрийското сътруд-
ничество", каза Путин. Той по-
кани президента на Австрия
да посети Русия по всяко
удобно за него време.

Владимир Путин положи
венец пред Паметника на
съветските воини-освободи-
тели в центъра на Виена,
срещна се с представители
на австрийските делови кръ-
гове и участва в откриване-
то на изложба от творби на
стари майстори в Ермита-
жа във Виенския музей за
история и изкуства.

По време на визитата бя-
ха подписани редица двуст-
ранни споразумения. Доку-
ментът за доставка на руски
газ до 2040 г. беше подписан
от председателя на управле-
нието на "Газпром" Алексей
Милер и ръководителя на уп-
равлението на компанията
OMV Райнер Зеле.

Освен това ръководители-
те на външнополитическите
ведомства на двете страни
поставиха подписите си под
протокол за внасяне на про-
мени в руско-австрийската
конвенция за избягване на
двойното данъчно облагане
по отношение на данъците
върху доходите и капитала.
Подписани бяха също така
меморандум за взаимно
разбирателство между Ми-
нистерството на икономи-
ческото развитие на Русия
и Федералното министерс-
тво на транспорта, инова-
циите и технологиите на Ав-
стрия, между руското Ми-
нистерство на природата и
австрийското Федерално
министерство по въпросите
на устойчивото развитие и
туризма, както и две регио-
нални споразумения.

Визитата на руския президент Влади-
мир Путин в Австрия сигнализира за на-
чало на освобождението на Европа. Така
смята лидерът на френската партия "На-
ционално обединение" (бившият "Нацио-
нален фронт") Марин льо Пен.

"Срещата на канцлера Себастиян Курц
с Владимир Путин, сближаването на ми-
нистъра на вътрешните работи Матео
Салвини с унгарския премиер Виктор

По време на пресконфцията на двамата президенти след рус-
ко-австрийските преговори

Владимир Путин
разговаря и с

канцлера на Авст-
рия Себастиян Курц

Орбан: освобождението на Европа започ-
ва сега!", написа Льо Пен в своя "Туитър".

Според политика в света не трябва да
съществуват никакви недържавни обра-
зувания, а основните решения трябва да
се приемат от националните правителст-
ва. Време е да се откажем от "дивата
глобализация" и "всеобщия свободен об-
мен", смята лидерът на "Национално обе-
динение".

Ëüî Ïåí: Â Àâñòðèÿ Ïóòèí çàïî÷íà
îñâîáîæäåíèåòî íà Åâðîïà

Марин льо Пен



8-14 юни 2018

6. ГЕОПОЛИТИКА

Страницата подготви
Светлана Михова

В навечерието на визита-
та си във Виена, която се
състоя във вторник, Влади-
мир Путин даде обширно ин-
тервю за австрийската тв
компания ORF. Журналистът
Армин Волф, известен със
своята безпардонност, чес-
то прекъсваше президента
и се налагаше той да му на-
помня правилата на жанра.
За да бъде сигурен, че авс-
триецът е схванал за какво
иде реч, Путин дори се ви-
дя принуден да му обяснява
на чист немски език. Голя-
ма част от въпросите не
се отличаваха с оригинал-
ност. Напротив, следваха
шаблоните, които през пос-
ледните години представя-
ха Русия в разработените
от западната пропаганда
рамки като "непредсказуема"
страна, като "агресор", а
президентът й като "авто-
ритарна личност".

Един след друг следваха
въпроси за руски хакери, на-
месващи се в избори по це-
лия свят, за "анексията" на
Крим и "окупацията" на Дон-
бас, за отравянето на бри-
танския шпионин Скрипал,
за "химическите атаки" на
властите в Сирия и прочее
изтъркани хватки на еропей-
ските медии. Уви, отрака-
ният Волф не успя нито да
блесне, нито да затрудни
събеседника си. Въпреки то-
ва интервюто предизвика ин-
тереса на австрийската
публика. Дори авторът спо-
дели, че не е очаквал такъв
успех.

- Първата ви визита в
чужбина е в Австрия. Това
поощрение ли е за нейна-
та доброжелателна поли-
тика към Русия и за пози-
цията на правителството
против санкциите?

- Такава уважавана като
Австрия държава няма нуж-
да от ничии поощрения. С
Австрия ни свързват много
добри отношения. Тя е наш
традиционен и надежден
партньор. Точно на 5 юни се
навършват 50 години, откак-
то страната стана първата
европейска страна, подпи-
сала газов договор със Съ-
ветския съюз. Днес тук е
най-големият газов хъб в Ев-
ропа. Делът на руското си-
ньо гориво във вноса на Ав-
стрия през миналата годи-
на достигна 93%.

- Мнозина подозират, че
руското ръководство чрез
партията "Единна Русия"
поддържа връзки с евро-
пейски националистичес-
ки партии, защото те це-
лят разединение в ЕС. От-
къде са тесните ви връзки
с тези партии?

- Нямаме никакви цели да
разединяваме когото и да
било. Напротив, имаме ин-
терес от единен и преуспя-
ващ ЕС, защото това е на-
шият най-голям търговски и
икономически партньор.
Колкото повече проблеми
има в него, толкова повече
са рисковете за нас. Дос-
татъчно красноречив е фак-
тът, че общият ни стокооб-
мен беше над 400 млрд. ев-
ро, а сега е 250 млрд. Защо
ни е такъв спад? На нас не

Äåìîêðàöèÿòà â Ðóñèÿ å óòâúðäåíà
Интервю на Владимир Путин
пред австрийската телевизия ORF

ни трябват допълнителни ще-
ти. Напротив искаме да за-
силваме сътрудничеството.

На политическо равнище
се ръководим от прагматич-
ни съображения - работим
с онези партии, които из-
разяват готовност и жела-
ние да сътрудничат с нас.
Не търсете в това желание
и опит да разклащаме или
да пречим на ЕС. Такива це-
ли нямаме, не сме имали и
никога няма да имаме. 40
на сто от нашите златни и
валутни резерви са в евро.
Нямаме интерес да деста-
билизираме ЕС, а заедно с
това и еврото. Бих искал в
Австрия и в другите евро-
пейски страни да изхвърлят
от главите си подобни мис-
ли.

- Тръмп вече близо годи-
на и половина е прези-
дент, но и досега не сте се
срещали с него. Защо?

- Според мен това е ре-
зултат от продължаващите
остри вътрешни политичес-
ки битки в САЩ. Впрочем,
с Тръмп вече се срещахме
на няколко международни
форуми, а освен това редов-
но разговаряме по телефо-
на. Не лошо работят заед-
но нашите външни минис-
терства и специалните
служби по направленията от
взаимен интерес. Колкото
до възможните лични сре-
щи до голяма степен зави-
сят от вътрешните пробле-
ми в самите САЩ. Вече те-
че предизборната кампания
за Конгрес, след това се за-
дават и следващите прези-
дентски избори, а нападки-
те срещу американския пре-
зидент продължават. Мисля,
че това е причината.

В един от последните ни
разговори Доналд каза, че
е обезпокоен от възможна
нова надпревара във въо-
ръжаването и аз съм съг-
ласен с него. Но нека при-
помним, че не ние сме ини-
циатори на това развитие на
събитията. Не ние излязох-
ме от Договора за противо-
ракетна отбрана. Ние само
отговорихме на заплахите,

които се появиха вследст-
вие на това. За да предотв-
ратим евентуална надпрева-
ра във въоръжаването,
трябва да разговаряме и да
вземаме съответните реше-
ния. Експертите трябва да
започнат конкретна работа,
защото това е в интерес и
на САЩ, и на Русия, и на
целия свят. И тъй като ние
сме двете най-големи ядре-
ни държави, се надявам, че
ще дойде моментът и на лич-
ните ни срещи.

- Анексията на Крим бе-
ше първият случай в Ев-
ропа, когато една страна
анексира част от друга
против волята й.

- Крим получи независи-
мост не в резултат от при-
съствието на руски войски,
а в резултат от волеизяв-
лението на хората там. Мо-
же ли да бъде наричан
"анексия" референдумът? То-
гава трябва да наречем
анексия и самоопределени-
ето на Косово. Защо не го
наричате така - още пове-

че, че там нахлуха войски
на НАТО? Не искате. Гово-
рите за правото на косова-
рите, които за разлика от
народа в Крим не се изка-
заха на референдум. В
Крим над 90 на сто гласу-
ваха за независимост и пос-
ле още толкова за присъе-
диняването към Русия. Ни-
ма това не е демокрация?

- Какво трябва да се
случи, за да върне Русия
Крим на Украйна?

- При никакви условия.
Няма такива.

- Мислите ли, че украин-
ската криза би се решила,
ако Украйна обяви неутра-
литет като Швеция или Ав-
стрия и не встъпва в НАТО?

- Това е един от пробле-
мите, но не е единствен.
Например, въпросът за
родните езици на национал-
ните малцинства в страна-
та. В Киев приеха закон,
който бе критикуван, вклю-
чително в Европа, но той
действа. Това много услож-
нява задачата. Ще ви напом-
ня факти, за които малко се
знае. Идеолозите на укра-
инската независимост, укра-
инските националисти още
през XIX век са говорили за

независимост, за самосто-
ятелна независима от Русия
държава. Но винаги са под-
чертавали необходимостта
от запазване на близки от-
ношения с Русия, от фор-
миране на държава на фе-
дерален принцип. Днес то-
ва е един от най-острите
въпроси в самата Украйна

Колкото до неутралитета,
това е въпрос, който тряб-
ва да бъде решен от укра-
инския народ и ръководст-
во. За нас е важно на тери-
торията на Украйна да не
се появяват военни обекти,
които заплашват нашата си-
гурност. Това за нас е важ-
но и аз не го крия.

- През 2012 г. обещавах-
те до 2020 г. да се повиши
жизненото равнище. Но
икономическият ръст ос-
тава доста слаб, заплати-
те се намалиха, увеличи се
броят на бедните. Не тър-
сите ли външни предизви-
кателства, за да оправда-
ете вътрешните проблеми?

- Искам да успокоя всич-

ки, които мислят така. От
2012 г. насам Русия се изп-
рави пред редица икономи-
чески предизвикателства.
Не става дума само за сан-
кциите, а преди всичко за
двукратния спад в цените на
нашите традиционни експор-
тни стоки. Но ние направих-
ме главното: запазихме и
заздравихме макроикономи-
ческата стабилност в стра-
ната. Това бе признато и от
ръководството на МВФ. На-
истина имаше известно сни-
жение на заплатите и дохо-
дите на населението, но ако
сравним днешното положе-
ние с картината през 2000
г., ще видим, че бедността
е намаляла двойно.

Инфлацията беше 12,5-13
на сто, сега е 2,5 процента
- най-ниската в новата ис-
тория на Русия. Увеличават
се златните и валутни ре-
зерви, регистрира се устой-
чив икономически ръст. Той
е скромен - около 1,5 на
сто, но инвестициите в ос-
новен капитал са 4,4 про-
цента, което показва, че по-
нататъшният ръст е гаран-
тиран. Два пъти скочиха
преките чужди инвестиции.
Създадохме много добри ус-

ловия за следващите стъп-
ки в развитието на иконо-
миката, които на всяка це-
на ще предприемем.

- Вече в продължение на
18 години вие сте прези-
дент или премиер. Според
някои вие сте превърнали
страната, която вървеше
към демокрация, в авто-
ритарна система, че сте
заприличали на цар. Вяр-
но ли е?

- Не. Разбира се, че не е
вярно и абсолютно не отго-
варя на истината. Ние сме
демократична държава и
живеем в рамките на дейс-
тващата конституция. В нея
е записано: президентът мо-
же да се избира два срока
поред и не повече. Затова
след два легитимни манда-
та на моето президентство
оставих поста. Без да се
сменя конституцията, пре-
минах на друга позиция и ра-
ботих като премиер. След
това, както е известно, през
2012 г. се върнах, минах
през избори и ги спечелих.

Сега един президентски
срок у нас, както и у нас, е
шест години.

На последните избори
участваха близо 70 на сто
от избирателите. Това са
почти половината от всички
руски граждани. Междуна-
родните наблюдатели не от-
криха нито едно сериозно
нарушение нито в организа-
цията, нито в установяване
на резултатите от вота. За-
това не може да има никак-
ви съмнения: демокрацията
в Русия се е утвърдила. Ние
имаме интерес от демокра-
тичния път на развитие на
нашата страна и ние ще го
извървим. Не говоря за раз-
личните други избори - об-
щински и регионални. У нас
те са стотици и се печелят
неизменно от онези полити-
чески сили, които успеят да
завоюват доверието на
гражданите. Руските изби-
ратели вече са доста зре-
ли. Те не гледат само на
привлекателните лозунги, а
на предлаганите начини за
решаване на проблемите.

(С големи съкращения)
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Страницу подготовила Светлана  Тютюнджиева

В рамках IV Международ-
ного Ливадийского форума,
который стартовал 5 июня в
Ялте,  состоялась секция
"Движение русофилов: роль
и значение в народной дип-
ломатии". Ведущие заседа-
ния - председатель Комите-
та СФ по международным
делам Константин Косачев и
руководитель Федерального
агентства по делам СНГ, со-
отечественников, проживаю-
щих за рубежом, и по меж-
дународному гуманитарному
сотрудничеству Элеонора
Митрофанова.

В ходе работы секции ее
участники обсудили роль и
значение деятельности зару-
бежных русофилов в народ-
ной дипломатии, состоялся
обмен мнениями и о перс-
пективах взаимодействия са-
мих русофилов на междуна-
родном уровне. "Тема, навер-
ное, многим покажется нес-
колько необычной, но имен-
но сейчас важно находить
новые подходы и форматы
сотрудничества с конструк-
тивно настроенными к Рос-
сии силами в гражданских
обществах зарубежных
стран", - подчеркнул Конс-
тантин Косачев.

По его словам, складыва-
ющаяся напряженная меж-
дународная обстановка, од-
ной из отличительных черт
которой стало осознанное и
последовательное нагнетание
в ряде государств Запада
антироссийских настроений,
показала две важных тенден-
ции. "С одной стороны, уси-
лился "единый фронт" тради-
ционных противников Рос-
сии. С другой - мы увидели

Культурно-спортивный се-
мейный праздник "Сабантуй"
прошел 3 июня в Софии. Его
организатором в четвертый
раз выступило общество
"Волжки булгари" при под-
держке Посольства России

Êîñà÷åâ: Âàæíî íàëàäèòü ñîòðóäíè÷åñòâî Ðîññèè
ñ çàðóáåæíûìè îáùåñòâåííûìè îáúåäèíåíèÿìè

стремление искренних дру-
зей нашей страны за рубе-
жом показать, что сущест-
вует альтернативная точка
зрения, и она не удел "мар-
гиналов", а осознанная по-
зиция уважаемых и состояв-
шихся людей". Константин
Косачев обратил внимание,
что эти люди - не только
российские соотечественни-
ки, не только те, кто полу-
чил образование в России и
Советском Союзе. Это еще
и многие зарубежные об-
щественные деятели, деяте-
ли культуры, образования и
науки. "Они не обязательно
являются русскоязычными,
но в своей повседневной ра-
боте содействуют развитию
многоплановых дружест-
венных отношений с Росси-
ей, поддерживают популяри-
зацию российского истори-
ческого и культурного нас-
ледия, прикладывают усилия
по распространению знаний
о положительном вкладе Рос-
сии в историю своих стран

и мировую историю. Это и
есть те самые русофилы,
круг которых гораздо шире,
чем условные "границы" Рус-
ского мира, под которым мы
уже традиционно подразуме-
ваем российских соотечест-
венников за рубежом и инос-
транцев, окончивших наши
вузы, знающих и ценящих
русский язык и культуру", -
отметил сенатор.

Цель сегодняшнего обсуж-
дения, подчеркнул парламен-
тарий, попытаться понять, ка-
ким образом можно было бы
наладить сотрудничество
России с зарубежными об-
щественными объединениями
и деятелями русофильской
направленности, а также, ес-
тественно, с русскоязычны-
ми сообществами (русофона-
ми), с выпускниками россий-
ских и советских вузов, рус-
скоязычными СМИ. Констан-
тин Косачев отметил, что уже
есть ряд инициатив в этой
сфере, в том числе по соз-
данию электронных площа-

док для противодействия ру-
софобии. Сенатор обратил
внимание, что в работе сек-
ции принимают участие об-
щественные и научные дея-
тели из России и зарубежных
стран, которые развивают
это направление, зачастую -
на энтузиазме. "Мы рассмат-
риваем эту дискуссию как
импульс к тому, чтобы "русо-
фильское" направление на-
родной дипломатии было ин-
ституционально выделено и
получило поддержку на уров-
не тех структур, которые в
России отвечают за разви-
тие международного гумани-
тарного сотрудничества. А
это значит - более активное
привлечение зарубежной на-
учной и творческой интелли-
генции, общественно-полити-
ческих деятелей русофильс-
кой направленности к мероп-
риятиям и программам, про-
водимым российскими загра-
нучреждениями и представи-
тельствами Россотрудничес-
тва, а также поддержка со-
ответствующих инициатив
российских некоммерческих
организаций в сфере народ-
ной дипломатии", - сказал
Константин Косачев.

Участники форума также
обсуждают вопросы разви-
тия гуманитарных связей на
Евразийском пространстве,
проблемы соотечественни-
ков, проживающих за рубе-
жом, сохранения и распрос-
транения русского языка и
литературы. Работа ведется
в рамках различных секций,
в том числе посвященных
юбилею русских писателей,
привлечению молодежи к ре-
ализации международных

проектов и др. Участники
секции "Культурно-просвети-
тельские проекты: история и
современность" обсуждают
необходимость оказания со-
действия международным ку-
льтурным, образовательным,
научным контактам. В ходе
секции проходят презентации
проектов "Крымский период
Л.Н. Толстого", медийные
проекты Минкультуры Рос-
сии, Минобрнауки России, а
также проекты Межгосудар-
ственного фонда гуманитар-
ного сотрудничества госу-
дарств-участников СНГ. Тре-
тью дискуссионную площад-
ку "Диалог поколений: нас-
тоящее и будущее" органи-
заторы посвятили моло-
дежным проектам, направ-
ленных на активизацию меж-
дународных молодежных
контактов. В рамках па-
нельных дискуссий участни-
ки форума обсуждают воп-
росы поддержки и изучения
русского языка и литера-
туры, формирования сис-
темы международных школ
с русским языком обучения,
работы билингвальных школ,
межвузовского взаимодейс-
твия, педагогических обме-
нов, издания учебников,
внедрения новых форматов
образовательных программ.
В работе форума также при-
нимают участие члены Со-
вета Федерации, депутаты
Государственной Думы, пред-
ставители федеральных и ре-
гиональных органов государ-
ственной власти России, на-
учного и культурного экспер-
тного сообщества.

Источник: http://
council.gov.ru/

Â Ñîôèè îòïðàçäíîâàëè Ñàáàíòóé
в Болгарии и представите-
льства Россотрудничества в
Болгарии, Министерства ку-
льтуры Татарстана, мэрий
г.Софии и Казани, ЮНЕСКО
в Болгарии. В официальном
открытии праздника наряду

Из Казани на торжество приехали представители Департа-
мента продовольствия и социального питания. Они предла-
гали гостям не только продегустировать национальные блю-
да, но и попробовать приготовить их самим на мастер-клас-
сах от кулинарных профессионалов

с советником по культурным
вопросам Посольства РФ в
Болгарии Алексеем Новосе-
ловым и председателем об-
щественной организации
"Волжские булгари" Альфией
Димитровой приняли участие
директор Комитета по раз-
витию туризма Казани Да-
рья Санникова, советник-
посланник Посольства Рос-
сии Михаил Барилович,
первый секретарь Посольс-
тва России Елена Приходь-
ко, начальник отдела предс-
тавительства Россотрудни-

чества в Болгарии Наталья
Еремина. Позже к праздни-
ку присоединились Посол Бе-
ларуси в Болгарии Владимир
Воронкович и управляющий
Посольством Казахстана Те-
миртай Избастин.

"Сабантуй", внесенный в
спискок нематериального
наследия ЮНЕСКО и явля-
ющийся важной частью ку-
льтурного достояния России,
популярен далеко за преде-
лами нашего государства, -

говорится в приветственном
адресе Посла России в Бол-
гарии Анатолия Макарова. -
Искренне рад тому, что и в
Болгарии год от года внима-
ние к этому доброму празд-
нику лишь растет. Он про-
пагандирует здоровый образ
жизни и утверждает ценнос-
ти межэтнического и меж-
конфессионального диалога,
а это важно для всех нас".

На главной сцене фести-
валя выступили известные
российские и болгарские ар-
тисты. Легендарные спортс-
мены, чемпионы Европы и
мира провели национальное
первенство по борьбе ку-
реш, турнир по армрестлингу
и подъему гири. В традици-
онных шатрах были предс-
тавлены народные ремесла.

Ранее, 1 июня в Русском
культурно-информационном
центре в Софии с успехом
прошла презентация турис-
тического потенциала Каза-
ни перед представителями
туристической индустрии
Болгарии, Посольства РФ в
Болгарии и Россотрудничес-
тва.
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

В конце сентября - нача-
ле октября текущего года
планируется ознакомитель-
ная поездка представителей
старообрядческих общин,
включая делегатов из Ла-
тинской Америки, на Даль-
ний Восток. Об этом сооб-
щил председатель Совета
Благотворительного фонда
поддержки старообрядчес-
тва и древлеправославия
"Правда Русская" Андрей
Сапелин, передает пресс-
служба Минвостокразвития
России. По его словам, оз-
накомительная поездка
представителей зару-

Открыт прием заявок на
Международный моло-
дежный образовательный
форум "Евразия" АИС "Мо-
лодежь России" ведет при-
ем заявок на Междуна-
родный молодежный обра-
зовательный форум "Евра-
зия". Форум соберет на сво-
ей площадке более тысячи
участников, волонтеров,
экспертов и гостей форума.
В образовательной прог-
рамме смогут принять учас-
тие молодые люди в возрас-
те от 18 до 35 лет на мо-
мент регистрации, осущест-
вляющие свою деятельность
в сфере международного
сотрудничества, развития
русского языка и культуры,
изучения истории России.
Регистрация на участие от-
крыта до 29 июля. Принять
участие смогут как россий-
ские, так и иностранные
участники, а также молод-

На сайте Государственного
института русского языка им.
А.С. Пушкина проходит при-
ем заявок команд иност-
ранных школьников на вто-
рую профильную смену по
русскому языку в Междуна-
родном детском центре "Ар-
тек".

Смена в "Артеке" пройдет
7-28 августа 2018 года. В
рамках смены будет прове-
дена насыщенная образова-
тельно-просветительская
программа, все элементы ко-
торой направлены на изуче-
ние и расширение знаний о
русском языке и культуре
России.

Программа смены уникаль-
на тем, что все обучающие
блоки разработаны с учетом
уровня владения русским
языком каждого школьника.
Поэтому занятия будут инте-
ресны и полезны всем детям.
Заниматься с детьми будут
ведущие специалисты Инсти-
тута Пушкина и волонтеры
международной программы

Ñòàðîîáðÿäöû èç Ëàòèíñêîé
Àìåðèêè åäóò íà Äàëüíèé Âîñòîê

бежных старообрядческих
общин в места потенциаль-
ного заселения на Дальнем
Востоке пройдет либо до,
либо сразу после проведе-
ния I Международного ста-
рообрядческого форума, ко-
торый состоится 1-2 октяб-
ря в Москве. "Представи-
тели общин смогут лично оз-
накомиться с местами, лю-
дьми, составить личное впе-
чатление о территориях, где
им возможно предстоит
жить. Фонд "Правда Русс-
кая" окажет все необходи-
мое содействие в проведе-
нии ознакомительной поез-

дки", - уточнил Андрей Са-
пелин. Напомним, в пятни-
цу в Москве прошел III Меж-
дународный круглый стол
"Возвращение старообряд-
цев на Дальний Восток".
Круглый стол проводился по
поручению Администрации
Президента Российской
Федерации. Организатора-
ми стали Министерство
Российской Федерации по
развитию Дальнего Восто-
ка, Агентство по развитию
человеческого капитала на
Дальнем Востоке, Культур-
но-паломнический центр
имени протопопа Аввакума

и Фонд поддержки старооб-
рядчества (древлеправосла-
вия) "Правда Русская". Ос-
новными темами для обсуж-
дения стали опыт переселе-
ния и интеграции семей ста-
рообрядцев в Приморском
крае и Амурской области;
проблемы адаптации семей

старообрядцев после пере-
селения; предложения по со-
вершенствованию Государс-
твенной программы по ока-
занию содействия доброво-
льному переселению в Рос-
сийскую Федерацию сооте-
чественников, проживаю-
щих за рубежом.

Öåðåìîíèÿ "Ñîîòå÷åñòâåííèê ãîäà" è Ñëåò ñîîòå÷åñòâåííèêîâ ïðîéäóò â Íåñåáðå

Îòêðûò ïðèåì çàÿâîê íà ìîëîäåæíûé ôîðóì "Åâðàçèÿ"

ые соотечественники, про-
живающие за рубежом.
Участников форума ожида-
ет насыщенная образовате-
льная программа, спикера-
ми которой выяступят извес-
тные представители государ-
ственных органов власти и
общественных организаций,
журналисты, лидеры общес-
твенного мнения региональ-

ного и федерального уров-
ней. В 2018 году планирует-
ся проведение четырех те-
матических блоков:

"Евразия как новая геопо-
литическая реальность";

"Глобальные вызовы сов-
ременности: преодоление
как залог стабильности. Пе-
реход к устойчивому разви-
тию";

"Мир завтрашнего дня:
что может сделать нас кон-
курентоспособными?";

"Молодежь Евразии: ка-
ким мы видим свое настоя-
щее и будущее".

Также в 2018 году органи-
заторы подготовили допол-
нительное образовательное
направление "Социальное
проектирование". Програм-
ма позволит принять учас-
тие в подготовке проектов,
направленных на социаль-
ную деятельность.

К конкурсному отбору бу-
дут привлечены ведущие
эксперты и партнеры фору-
ма. Авторы лучших заявок,
заполненных в АИС "Моло-
дежь России", получат воз-
можность стать участниками
международного молодежно-
го образовательного форума
"Евразия". Отметим, что
Международный моло-
дежный образовательный

форум "Евразия" пройдет с
4 по 10 сентября в Орен-
бургской области. Цель фо-
рума - создание международ-
ной коммуникационной пло-
щадки для дружественного,
профессионального и гумани-
тарного взаимодействия мо-
лодых людей государств Ев-
разийского континента. Ор-
ганизаторами мероприятия
выступят Федеральное аген-
тство по делам молодежи,
Правительство Оренбургс-
кой области, Федеральное
государственное бюджетное
учреждение "Ресурсный Мо-
лодежный Центр", межве-
домственный Совет по делам
молодежи при Правительст-
венной комиссии по делам
соотечественников за рубе-
жом, МГИМО МИД России,
Оренбургский государст-
венный педагогический уни-
верситет.     Пресс-служба

ФГБУ "РеМЦ"

Координационный совет
российских соотечественни-
ков в Болгарии, Федерация
"Союз соотечественников" и
Национальное общество
"Вместе с Россией" по тра-
диции, в честь Дня России,
проводят масштабные ме-
роприятия с участием рос-
сийских соотечественников и
болгарских друзей из разных
городов Болгарии.

В этом году Одиннадцатая
Церемония "Соотечествен-
ник года" и Восемнадцатый
Слет российских соотечест-
венников пройдут 9-10  ию-
ня в Общине Несебр при под-
держке Департамента по ра-
боте с соотечественниками
МИД России, Посольства РФ
в Болгарии, Департамента
внешнеэкономических и
международных связей горо-

да Москвы, Фонда "Русский
мир". В мероприятиях при-
мут участие более 700 пред-
ставителей из  более 30 го-
родов Болгарии.

Слет российских сооте-
чественников проводится с
2000-го года в разных горо-
дах Болгарии, по традиции
к Дню России. С 2007-го
проводится и Церемония
"Соотечественник года", на

которой награждаются рос-
сийские соотечественники,
в течении года,  внесшие
особый вклад в укрепление
исторических связей меж-
ду Россией и Болгарией, в
развитие русской культуры,
русского языка, в общест-
венную и социальную дея-
тельность российской диас-
поры, в реализацию моло-
дежных проектов и многие

другие направления деяте-
льности. Почетными знака-
ми также награждаются
болгары (мэры городов,
главы областных админист-
раций, бизнесмены, руково-
дители болгарских общест-
венных организаций и дру-
гие) за содействие деятель-
ности организаций россий-
ских соотечественников в
Болгарии.

"Àðòåê" ïðèãëàøàåò èíîñòðàííûõ øêîëüíèêîâ íà ñìåíó ïî ðóññêîìó ÿçûêó

"Послы русского языка в ми-
ре". В формате мастер-клас-
сов, квестов, флешмобов ре-
бята познакомятся с основа-
ми ораторского искусства,
языкознания, русскими на-
родными танцами, музыкой,
литературой России.

Заявки для участия в кон-
курсном отборе принимают-
ся с 18 мая по 18 июня. От-
бор проводится в онлайн-
формате. Результаты будут
объявлены 25 июня.

В конкурсном отборе мо-

гут участвовать команды
иностранных школьников и/
или юных соотечественников,
проживающих за рубежом, в
возрасте от 11 до 17 лет
включительно.

Состав команды - 5 или 10
человек. Количество команд
от одной страны, участвую-
щих в конкурсе, не ограни-
чено.

Победители конкурсного от-
бора получают бесплатную
путевку, в которую входят
проживание в "Артеке", пи-

тание, культурная и образо-
вательная программа. Тран-
сфер от места проживания
до Республики Крым и об-
ратно обеспечивает направ-
ляющая сторона.

Регистрацию команды и по-
дачу коллективной заявки
осуществляет руководитель
команды. Функции руководи-
теля может выполнять пред-
ставитель образовательной
организации, органов управ-
ления образованием, Ассоци-
ации соотечественников или
другой общественной органи-
зации.

Презентация в формате
видео, Microsoft PowerPoint
или prezi.com направляется в
Оргкомитет: russia.artek@
gmail.com. Видеоролик с дек-
ламацией стихотворения на
русском языке.

Внимание! В декламации
стихотворения должны участ-
вовать все члены команды!
Видеоролик размещается в
социальных сетях с хештега-
ми: #ИнститутПушкина #

PushkinInstitute #ПушкинвАр-
теке #Название команды
Ссылку на публикацию необ-
ходимо направить в Оргкоми-
тет: russia.artek@ gmail.com

Россияне за рубежом
Видеоролик/фотография

(фотографии) с описанием ро-
ли известных россиян в Ва-
шей стране размещается в
социальных сетях с хештега-
ми: #ИнститутПушкина
#PushkinInstitute #Пушкин-
вАртеке #Название команды
Ссылку на публикацию необ-
ходимо направить в Оргко-
митет: russia.artek@gmail.com

Предпочтительный язык
выполнения заданий - русс-
кий. Если дети недостаточно
владеют русским языком
(уровень А0-А2), можно испо-
льзовать родной язык с ис-
пользованием субтитров на
русском языке.

Контакты Оргкомитета:
russia.artek@gmail.com

По материалам Государст-
венного института русского
языка им. А.С. Пушкина
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Россия может лишиться
контроля над Санкт-Петер-
бургом и другими городами
страны, если Москва решит-
ся атаковать Эстонию. Об
этом в интервью "Европейс-
кой правде" заявил бывший
президент республики Тоо-
мас Хендрик Ильвес.

Отвечая на вопрос, сущес-
твует ли сейчас российская
угроза для Эстонии, Ильвес
указал, что "в военном
смысле - пожалуй, нет". "И
именно это является преи-
муществом нашего членства
в НАТО. 5-я статья Устава
НАТО дает защиту", - уверен
экс-президент.

"Конечно, Россия может
атаковать Эстонию, но вско-
ре после этого она может
потерять даже Омск и Томск,
не говоря уже о Санкт-Пе-
тербурге. Они об этом пом-
нят", - заявил Ильвес.

Также, по его словам, "ни-
куда не делась кампания по
дискредитации Эстонии, ко-
торая продолжается уже 27
лет". "И в Украине, несом-
ненно, понимают, о чем идет
речь, потому что у вас точ-

Â Ýñòîíèè ïðèãðîçèëè Ðîññèè
ïîòåðåé Ñàíêò-Ïåòåðáóðãà
В Москве назвали маразматической угрозу потерять
Санкт-Петербург из-за Эстонии

но такая же проблема со
стороны России с рассказа-
ми о "нацистах" и "хунте". И
эта угроза - действительно
опасна. На Западе хватает
"полезных идиотов", и до сих
пор есть медиа, которые это
подхватывают, - полагает
бывший президент Эстонии.

Тоомас Хендрик Ильвес за-
нимал пост президента Эсто-
нии с 2006 по 2016 год.

Статья 5 Устава НАТО пря-
мо предусматривает, что на-
падение третьей стороны на
одного из членов альянса в
Европе или Северной Аме-
рике (а также, как описыва-
ется в статье 6, на террито-
рии Турции) является напа-
дением на альянс в целом.
Подвергшееся атаке государ-
ство имеет право на инди-
видуальную или коллектив-
ную оборону, включая при-
менение вооруженных сил
всех 29 стран-участниц
НАТО. Эстония вошла в сос-
тав альянса в 2004 году.

Член Совета Федерации
Евгений Серебренников про-
комментировал угрозу поте-
ри Санкт-Петербурга, озву-

Тоомас Хендрик Ильвес

ченную экс-президентом
Эстонии. Слова сенатора
приводит РБК. Первый за-
меститель председателя ко-
митета по обороне и безо-
пасности назвал заявление
Тоомаса Хендрика Ильвеса
маразматическим.

"Что здесь можно сказать?
Мне кажется, что это раз-
говор слепого с глухим, раз-
говор каких-то маразмати-
ков. Эти разговоры не то что
комментировать нельзя, вос-
паленный ум не может при-
нять подобие такого", - рас-
сказал Серебренников.

Óêðàèíñêèé ÷èíîâíèê îïðàâäàë
ýêîíîìèþ íà îíêîáîëüíûõ
ôðàçîé "îíè âñå óìðóò"

Украинский Минздрав
выступил против выделения
государственных средств на
лечение за рубежом онко-
больных под предлогом того,
что они все равно умрут. Сте-
нограмму выступления в
Счетной палате Александра
Линчевского, заместителя ис-
полняющего обязанности ми-
нистра, опубликовал Онколо-
гический портал Украины.

"Друзья, коллеги! Это рак.
Они все умрут. Они все ум-
рут, без вариантов. И эффек-
тивность этой программы
ноль процентов", - заявил чи-
новник.

Он также заметил, что и те
случаи, когда больному пере-
саживают костный мозг, за-
канчиваются смертью "рано
или поздно". "Трансплантация
почки, трансплантация сердца, она не продлит жизнь на
неопределенно долгий срок", - подчеркнул Линчевский.

С января на Украине проводится реформа системы здра-
воохранения, в результате которой медицина практичес-
ки полностью становится платной. Граждане обязаны под-
писывать договор на оказание услуг с выбранным вра-
чом. Как пишет издание "Страна.ua", на оказание первич-
ной медицинской помощи государство будет выделять 370
гривен в год (около 878 рублей) на одного взрослого па-
циента, заключившего договор, и 814 гривен (примерно
1930 рублей) на ребенка до 17 лет. При отсутствии этого
документа сумма снижается до 240 гривен (около 570
рублей) в год.

Инсценировка убийства
российского журналиста Ар-
кадия Бабченко грозит ук-
раинской власти серьезны-
ми последствиями. Об этом
украинской службе "Голоса
Америки" заявил бывший
помощник заместителя
главы Пентагона по вопро-
сам Украины и Евразии и
директор аналитического
Центра Байдена при Пенси-
льванском университете
Майкл Карпентер.

"Я думаю, будут долгос-
рочные последствия, кото-
рые коснутся доверия к
Службе безопасности Укра-
ины и в целом к институтам
власти в стране. Теперь лю-
ди будут сомневаться. К со-
жалению, в следующий раз,
когда случится трагедия,
когда какой-нибудь журна-
лист или диссидент будет
убит, каждый задумается,
является ли эта новость
правдивой. И это досадное
последствие в долгосрочной
перспективе", - считает
Карпентер.

Он уверен, что Россия бу-
дет эксплуатировать сло-
жившуюся ситуацию и ста-
вить под сомнение правди-
вость западных источников
информации. Также Карпен-
тер надеется, что украинс-
ким спецслужбам удалось
собрать достаточно доказа-
тельств против готовивших

Заместитель министра здра-
воохранения Украины Алек-
сандр Линчевский в студии
"Первого городского"

ВСУ прокомментировали
полет украинского штурмо-
вика Су-25 над побережьем
Азовского моря в Запорож-
ской области. Как расска-
зал агентству УНН предста-
витель пресс-службы ВВС
страны Дмитрий Струтинс-
кий, самолет участвовал в
военных учениях.

"Одной из задач была от-
работка противодействия
воздушным силам условно-
го противника при выполне-
нии на условно ограни-
ченных высотах. Именно это
и выполнял самолет СУ-25
ВВС ВСУ. Он выходил на до-

Премьер-министр Грузии Георгий Квири-
кашвили лично пришел на акцию протеста
около здания парламента в Тбилиси, но был
освистан. Как сообщает "Sputnik Грузия",
митингующие начали скандировать "Уходи!"
и закидали политика пластиковыми бутыл-
ками.

Волна протеста поднялась после огла-
шения Тбилисским городским судом при-
говора двум обвиняемым в убийстве
16-летних школьников. Одного из подсу-
димых оправдали, второму переквалифи-
цировали обвинение с умышленного убий-
ства на попытку умышленного убийства.

Судебное решение возмутило прокуро-
ров, сторона обвинения заявила о наме-
рении обратиться в апелляционный суд. На
фоне протестов главный прокурор Грузии
Ираклий Шотадзе объявил об отставке.

Отец одного из убитых заявил, что пре-
мьер-министр пришел не для того, чтобы
выразить ему соболезнования, а чтобы "еще
раз обмануть".

Позднее на специальном брифинге Кви-
рикашвили заявил, что новое расследова-
ние убийства будет прозрачным, и он во-
зьмет дело под личный контроль.

12 мая в Тбилиси прошел "рейв-протест"
против действий силовиков, проводивших
антинаркотические рейды в ночных клубах,
в результате которых задержаны восемь

Âîåííûå íàçâàëè ïðè÷èíó ïðåäåëüíî
íèçêîãî ïîëåòà Ñó-25 íàä ïëÿæåì

Крымский мост силами ВВС
Украины. По его мнению,
мост - "возмутительное ос-
корбление" для Украины как
нации и теперь Киев "дол-
жен уничтожить элементы
моста, несмотря на почти
наверняка ответные меры
со стороны России".

Â ÑØÀ ðàññêàçàëè î ïîñëåäñòâèÿõ
ïîñëå "óáèéñòâà" Áàá÷åíêî

покушение на Бабченко.
"Если это был единст-

венный способ сохранить
жизнь человека и поймать
потенциального убийцу, то
эта ситуация имеет хоть ка-
кое-то оправдание. Но надо
задаться вопросом, был ли
это единственный способ
действовать. И очевидно,
введение СМИ в заблужде-
ние всегда имеет свою це-
ну. Это не сходит с рук, и в
данной ситуации это с рук
не сойдет", - резюмировал
Карпентер.

30 мая Служба безопас-
ности Украины заявила, что
Аркадий Бабченко, ранее
официально признанный по-
лицией Киева погибшим, ока-
зался жив. Украина утвер-
ждает, что российские спец-
службы в течение двух ме-
сяцев готовили на Бабчен-
ко покушение.

На брифинге СБУ появил-
ся и сам Бабченко, об убий-
стве которого украинские
правоохранительные органы
сообщили вечером 29 мая.
Он объяснил, что его смерть
была инсценировкой в рам-
ках спецоперации, которая
помогла задержать органи-
затора преступления.

По последним данным, им
оказался гражданин Укра-
ины Борис Львович Герман,
завербованный российски-
ми спецслужбами.

Аркадий Бабченко со своей траурной фотографией

Квирикашвили сделал неудачную попытку
выступить перед митингующими

Ïðåìüåð Ãðóçèè ïðèøåë íà àêöèþ ïðîòåñòà
â öåíòðå Òáèëèñè è ïîòåðïåë ôèàñêî

дилеров. Для пресечения возможных ин-
цидентов полицейские выставили против
митингующих водометы и "акустические
пушки".

пустимых законодательст-
вом и правилами докумен-
тов технических полетов
высотах. Угрозы жизни и бе-
зопасности людей, находив-
шихся на пляже, он не пред-
ставлял", - сказал он.

Инцидент произошел 1 ию-
ня. Боевая машина проле-
тела над головами людей на
высоте, не превышающей
десяти метров. Свидетеля-
ми этого стали отдыхающие
на местном пляже, они
выложили видео в YouTube.

В середине мая американ-
ский журналист Том Роган
предложил уничтожить
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Инфляционные ожидания россиян из-
за ослабления курса рубля и роста цен
на нефть выросли в мае до 8,6% с
7,8% в апреле и 8,5% в марте, сооб-
щает Банк России. ЦБ считает увеличе-
ние инфляционных ожиданий незначи-
тельным и временным. "Несмотря на ос-
лабление рубля в апреле и ускорение рос-
та цен на бензин, увеличение инфляци-
онных ожиданий было незначительным,
что говорит о снижении их чувствитель-
ности к разовым факторам. В то же вре-
мя текущая динамика цен отдельных зна-
чимых для населения товаров может сдер-
живать снижение инфляционных ожида-
ний в ближайшие месяцы. Большинство
опрошенных ожидают сохранения теку-
щей динамики цен в будущем, а почти
треть опрошенных оценивают инфляцию
в 2018 г. на уровне 4%, поясняет ЦБ.

Власти до конца года увеличат раз-
мер пособия на ребенка в возрасте от
полутора до трех лет, заявил министр
труда и соцзащиты Максим Топилин.

Указ президента от 1994 г. "О размере
компенсационных выплат отдельным ка-
тегориям граждан" определяет, что жен-
щины, находящиеся в декретном отпус-
ке, имеют право на получение ежемесяч-
ного пособия на ребенка в возрасте от
полутора до трех лет. Размер пособия не
меняли более 20 лет, пособие выплачи-
вает работодатель. Если мать выходит на
работу на условиях полной занятости, то
выплату пособия прекращают, отметил
Минтруд. В свою очередь Минфин зая-
вил, что не получал от Минтруда предло-
жения об увеличении размера пособия.

Стало известно, что средняя цена, с
которой выходят на рынок элитные но-
востройки, за последние два года сни-
зилась на 28%. Об этом сообщают спе-
циалисты департамента аналитики и кон-
салтинга компании Point Estate. За этот
период стартовые цены дважды снижа-
лись и дважды вырастали. Максимальное
квартальное снижение средних цен сос-
тавило 39%, максимальный рост - 59%.
Что касается финансовой стороны воп-
роса, то средняя цена предложения в
выходящих на рынок элитных проектах
за два года сократилась на 28%. Так,
если в 1 квартале 2016 года элитные
новостройки начинали продажи со сред-
ней ценой 635 тыс. руб./кв. м, то в 1
квартале 2018 новые элитные объекты
предлагались за 455 тыс. руб./кв. м.

Правительство снизит цены на бен-
зин с 1 июня. Снижение акцизов на бен-

зин перенесли на месяц раньше. По сло-
вам вице-премьера Дмитрия Козака, пра-
вительство вводит новые уменьшенные ак-
цизы на горючее на три тысячи рублей -
за бензин и на две тысячи рублей - за
дизель. Другой источник сообщил, что пра-
вительство рассматривает возможность до-
полнительного снижения ставки акцизов
на бензин и дизельное топливо на 700
рублей за тонну с 1 июля. Срочное сове-
щание в правительстве о фискальной наг-
рузке для стабилизации ситуации на топ-
ливном рынке было созвано в связи с
неуправляемым ростом цен на топливо.

За последние полгода те-
кущая долговая нагрузка
российских заемщиков
снизилась более чем на 1
процентный пункт до
23,6%. Но у представите-
лей самых бедных слоев
населения долговая наг-
рузка остается наиболее
высокой, подсчитало На-
циональное бюро кре-
дитных историй (НБКИ).

Среднее значение теку-
щей долговой нагрузки
(ежемесячные платежи по
всем кредитам к ежеме-
сячному доходу), или PTI
(payment to income), рос-
сийских заемщиков за
последние полгода снизи-
лось сразу на 1,05 процен-
тного пункта (п. п.). Так,
на 01.04.2018 г. текущая
долговая нагрузка россий-
ских заемщиков состави-
ла 23,62% (на 01.10.2017
г. - 24,67%). Это означа-
ет, что уровень закреди-
тованности граждан стра-
ны снижается.

При этом снижение дол-
говой нагрузки было зафик-

Первый вице-премьер и
министр финансов Антон
Силуанов заявил, что в
ближайшие шесть лет рос-
сийская налоговая систе-
ма меняться не будет. При
этом он добавил, что в пра-
вительстве идет дискуссия
"по отдельным настройкам
реформ", в том числе по
налогам. Силуанов гово-
рил, что правительство
подготовит предложения по
налоговой системе и все
решения будут приняты в
весеннюю сессию. Он так-
же подчеркивал, что не
планируется повышение
налога на доходы физичес-
ких лиц (НДФЛ).

Тем временем правитель-
ство обсуждает повышение
налога на добавленную сто-
имость (НДС) с 18% до 20%,
что может принести бю-
джету около двух триллио-
нов рублей за шесть лет,
пишет газета "Ведомости"
со ссылкой на федеральных
чиновников. Всего для
выполнения нового майско-
го указа Владимира Пути-
на не хватает восьми трил-
лионов рублей. По данным
источников издания, повы-
шение НДС обсуждалось, и

Министерство культуры
РФ обнародовало сведе-
ния о доходах, расходах,
об имуществе некоторых
деятелей искусства и ку-
льтуры.

Художественный руково-
дитель Национального фи-
лармонического оркестра
России Владимир Спива-
ков за прошлый год зара-
ботал 82,2 млн рублей. В
его личной собственности
также указаны квартира
и два земельных участка.
Худрук Государственного
симфонического оркестра
"Новая Россия" Юрий Баш-
мет задекларировал 60,2
млн рублей дохода, в его
собственности - две квар-
тиры, дом, земельный
участок и автомобиль
Cadillac Deville.

Евгений Миронов, руко-
водитель Государственно-
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Подобный шаг
может негативно
сказаться на
производстве
и покупательной
способности
граждан

сейчас этот вариант - один
из наиболее вероятных, хотя
и не окончательный. Также
могут отменить и льготную
ставку НДС в десять про-
центов, которую Минфин
предлагал заменить пособи-
ем. Еще около двух трил-
лионов даст бюджету уже
анонсированное повышение
пенсионного возраста.

Остальные четыре трил-
лиона принесут уже объ-
явленные меры. Для фи-
нансирования инфраструк-
туры государство займет
три триллиона рублей,

разместив ОФЗ и сформи-
ровав временный фонд
внутри бюджета. Еще трил-
лион принесет реформа на-
логообложения нефтяной
отрасли - обнуление экс-
портной пошлины и компен-
сирующего повышения на-
лога на добычу полезных ис-
копаемых (НДПИ). Впро-
чем, часть решений еще
могут пересмотреть, отме-
тили собеседники газеты.

Как сообщает газета,
повышение НДС давно об-
суждалось чиновниками,
но как часть налогового

маневра, который предла-
гал Минфин: снизить стра-
ховые взносы и увеличить
НДС до одинаковой став-
ки 22%. По замыслу Мин-
фина, маневр должен был
способствовать выходу
экономики из тени и при-
нести бюджету дополните-
льные пятьсот миллиардов
рублей. От идеи отказа-
лись, но найти деньги для
указа без повышения на-
логов не удавалось. В ито-
ге из двух частей манев-
ра осталась одна - увели-
чение НДС, хотя и более
щадящее. Повышение НДС
в первую очередь ударит
по населению - значите-
льную часть издержек
бизнес сможет заложить
в цены и перенести на пот-
ребителей. Возможное
повышение НДС негатив-
но скажется на производ-
стве и покупательной спо-
собности граждан.
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сировано во всех категори-
ях заемщиков. Так, за упо-
мянутый период больше
всего PTI снизился в сег-
ментах заемщиков с наибо-
льшими доходами (свыше 40
тыс. руб.) - до 19,04% (на
1,31 п.п.), а также (впер-
вые с конца 2016 г.) у за-
емщиков с наименьшими
доходами (до 20 тыс. руб.)
- до 28,63% (на 1,12 п. п.).
В свою очередь у граждан
со средними доходами (от
20 тыс. до 40 тыс. руб.) дол-
говая нагрузка сократилась
менее существенно - до
23,40% (на 0,89 п. п.).

Наибольшие показатели
PTI (а значит, и наибольшей
закредитованности населе-
ния) были продемонстриро-
ваны в Кировской (29,13%),
Амурской (28,16%) и Орен-
бургской (28,09%) областях,
а также в Республике Уд-
муртия (27,06%). В то же
время наименьший уровень
текущей долговой нагрузки
(наименьшей закредитован-
ности граждан) был от-
мечен у заемщиков Моск-

вы (20,73%), Курганской
(20,84%) и Псковской
(20,93%) областей, а так-
же Санкт-Петербурга
(21,47%).

"В целом уровень долго-
вой нагрузки российских
заемщиков остается на

приемлемом уровне и да-
же снижается, - отмечает
генеральный директор
НБКИ Александр Викулин.
- Причем сокращение по-
казателя PTI происходит у
заемщиков с любым уров-
нем доходов. Однако у
представителей самых
бедных слоев населения
долговая нагрузка остает-
ся наиболее высокой сре-
ди всех категорий граж-
дан. Иными словами, им

труднее всего обслужи-
вать свои кредитные обя-
зательства. Поэтому, нес-
мотря на то, что темпы
розничного кредитования
фактически уже вернулись
к "докризисному" уровню,
кредиторам необходимо
продолжать внимательно
следить за риск-профилем
заемщиков с помощью
оперативного мониторинга
их финансового поведения".

Ñêîëüêî çàðàáàòûâàþò äåÿòåëè êóëüòóðû
го театра наций, за
прошлый год заработал
55,5 млн рублей и указал
две квартиры в личной
собственности. Из доку-
мента также следует, что
худрук Театра Вахтангова

рен Шахназаров указал
доход в 13,8 млн рублей,
в его собственности так-
же автомобиль Mercedes
Benz. Худрук МХАТа име-
ни Горького Татьяна Доро-
нина за 2017 год задекла-
рировала 6,3 млн рублей
дохода. Генеральный ди-
ректор Большого театра
Владимир Урин указал до-
ход в 8,2 млн рублей. Рек-
тор Академии Русского ба-
лета имени А. Я. Вагано-
вой Николай Цискаридзе
заработал 9 млн рублей.

Из директоров музеев
наибольшие доходы указа-
ли гендиректор Эрмитажа
Михаил Пиотровский (19,5
млн рублей), Музеев Мос-
ковского Кремля Елена
Гагарина (15,6 млн рублей),
Третьяковской галереи
Зельфира Трегулова (9 млн
рублей), директор Пуш-
кинского музея Марина
Лошак (4,9 млн рублей).

Римас Туминас - 19,7 млн
рублей, руководитель "Са-
тирикона" Константин Рай-
кин - 12,8 млн рублей, а
Малого театра Юрий Со-
ломин - 11 млн рублей. Ген-
директор "Мосфильма" Ка-
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Наталия Ерменкова

Практически с рож-
дения мы соприкасаем-
ся со стихией стиха, по-
даренного нам гением
великого Поэта. Об
этом откровенно и тре-
петно поделилась с на-
ми Марина Цветаева в
произведении в прозе
"Мой Пушкин" - сама
ставшая ярким, ни на
кого не похожим выда-
ющимся Поэтом. Эхо
впервые услышанных
рифм настолько глубо-
ко проникает прямо в
душу, что все мы носим
их в себе через всю
жизнь: чарующая магия
пушкинских строк буд-
то сама звучит из на-
ших уст и сердец, стоит
нам лишь упомянуть имя
Поэта. Легкость, воз-
душность стиха, слов,
которые будто сами ло-
жатся в определенном
порядке, создают впе-
чатление, что Пушкину
они были продиктованы,
а он лишь записал их:
такой представляется
нам картина с изобра-
жением Поэта за сто-
лом - Ветер Поэзии… И
мы все время забыва-
ем о его работе -
"черных черновиках" …

Каждый год у "рукот-
ворных" памятников
А.С.Пушкину собирают-
ся люди - разных наци-
ональностей, в самых
разных странах, и, ко-
нечно, с особой гордос-
тью приходим к Поэту
мы, носители русского
языка. В этот день бла-
годарим гения за то ве-
ликое наследство, кото-
рое он оставил нам и
которым мы щедро по-
делились со всем чело-
вечеством. Слово Пуш-
кина звучит на многих
языках мира, но тыся-
чи людей выучили наш
язык из желания читать
пушкинские мысли и
рифмы в оригинале,
чтобы полностью ощу-
тить их совершенство и
красоту языка. Нет об-

Ìû ðîäîì èç Ïóøêèíà
ласти Литературы, к ко-
торой не обратился бы
Александр Сергеевич:
поэт, прозаик, драма-
тург, литературный кри-
тик, переводчик, публи-
цист, историк - он ве-
лик во всем! Нам же,
его потомкам, выпало
счастье наслаждаться
его произведениями,
погружаясь в глубину
его мысли и искусства,
находить "свое" в каж-
дом из них, снова и сно-
ва открывать что-то но-
вое - вдруг, спустя
годы… Огромное число
людей знают целые
поэмы Пушкина наи-
зусть, неся их в себе и
делясь ими при каждом
удобном поводе с дру-
гими. И для многих из
этих людей русский
язык - не родной.

6 июня мы отмечаем
поистине Междуна-
родный праздник: День
Рождения Пушкина! По
прекрасной традиции в
Софии, к памятнику
Поэта, по "не зараста-
ющей тропе", идут его
почитатели - русские и
болгары, дети и взрос-
лые. Звучать стихи, ро-
мансы, сокровенные
признания поклонников
его творчества. И - мо-
ре цветов!

Памятник Пушкину на-
ходится в центре Со-
фии, в садике за Цер-
ковью Николая Чудот-
ворца (Русская церковь)
и рядом с "Домом
Москвы". По инициати-
ве и на средства рос-
сийского скульптора Вя-
чеслава Клыкова (авто-
ра памятника) и болгар-
ского архитектора Све-
тослава Константинова,
обратившихся в мэрию
столицы Болгарии, он
был установлен и офи-
циально открыт 6 июня
2001 года. Памятник
выполнен из бронзы,
стоит на высоком гра-
нитном постаменте. Та-
кое решение автора ску-
льптуры дает возмож-
ность общения с Пуш-

киным-Поэтом и Пуш-
киным-человеком, буд-
то приближая его к нам.
Памятник для души.

Памятники А.С.Пуш-
кину установлены во
многих городах мира -
более чем в сорока
странах: Австрии, Арме-
нии, Белоруссии, Бель-
гии, Венгрии, Германии,
Греции, Египте, Индии,
Канаде, Италии, Мекси-
ке, Сербии, США, Тур-
ции, Франции, Эфиопии
и др. В Болгарии заме-
чательный памятник
Поэту (автор - бургасс-
кий художник Петко За-
горски) установлен еще
в 1952 году. Он стоит в
красивейшем Морском
саду, на аллее имени
Пушкина. Сам поста-
мент имеет высоту бо-
лее двух метров, и Пуш-
кин возвышается гордо
и величаво.

В 2016 году в софийс-
кой школе им. Пушкина
была открыта установ-
ленная в фойе на вто-
ром этаже скульптур-
ная композиция "Поси-
делки с Пушкиным" - по
идее директора школы
Д.Борисовой. Она
выполнена с нескрыва-
емой любовью, почте-
нием и "с душой" скуль-
птором Тодором Димит-
ровым. Это ли не ис-
тинная "народная тро-
па", ведущая детей к
Поэту и к Поэзии!

"Памятники А.С. Пуш-
кину установят во всех
странах мира!" - заяви-
ли русскоязычные пи-
сатели. Международная
Федерация русско-
язычных писателей
(МФРП) уже разрабо-
тала специальную прог-
рамму "Всемирное ку-
льтурное наследие, фун-
даментальные ценности
и русский язык", в рам-
ках которой планирует-
ся устанавливать памят-
ники великому русско-
му поэту Александру
Пушкину по всему ми-
ру.

Воловик Олег Евге-

ньевич является основа-
телем, президентом и
председателем правле-
ния Международной
Федерации русско-
язычных писателей,
имеющей своих аккре-
дитованных представи-
телей в 58-ми странах
мира. Благодаря его
инициативе уже установ-
лены памятники и дру-
гие мемориальные зна-
ки выдающимся деяте-
лям российской куль-
туры, в том числе, ра-
зумеется, великому
Пушкину: в России - в
г. Москве (на террито-
рии Института русского
языка им. Пушкина);в г.
Яропольце Волоколамс-
кого района Московской
области на территории
бывшей усадьбы Гонча-
ровых; в Панаме (Латин-
ская Америка), в горо-
де Панама-сити, на тер-
ритории Панамского на-
ционального университе-
та; в Венгрии, в г. Дьен-
дьеш, на территории
университета им. Ро-
берта Кароя; в Маке-
донии, в г. Скопье; в
Хорватии, в городе Заг-
ребе; в Греции, в
г. Дельфы. Этот памят-
ник особый, т.к. он был
отвергнут властями
Эстонии. Олег Воловик
вывез его из города
Тарту и установил на
склонах горы Парнас.
Несмотря на внешние
санкции, по инициативе
О.Воловика получены

решения муниципальных
властей на установку
памятников Пушкину,
Толстому, Достоевско-
му, Тютчеву - в Польс-
кой Республике (Поз-
нань), Албании (Тирана),
Италии (Флоренция),
Японии (Саппоро), про-
должаются соответст-
вующие переговоры с
рядом других стран
Азии, Европы, Латинс-
кой Америки.

Нам же, членам Сою-
за русскоязычных писа-
телей Болгарии, особен-
но приятно поздравить
Почетного члена нашей
организации Олега Ев-
геньевича Воловика, о
котором мы неоднократ-
но писали в нашей га-
зете и творчество ко-
торого представляем
регулярно в Альманахе
СРПБ "Отражения", с
ЮБИЛЕЕМ! Мы от ду-
ши желаем ему продол-
жать свое творчество
во всех направлениях:
как автора многочис-
ленных исторических
монографий, среди ко-
торых известнейшая -
"Великая Княгиня Алек-
сандра Павловна. Се-
мья. Жизнь. Судьба. Па-
мять". Книга - моногра-
фия - докторат по спе-
циальности "История
международных отно-
шений и внешней поли-
тики") и энциклопедии
"Божественный дар ви-
ноградной лозы. Золо-
тая Книга истории, ис-

кусства и традиций вен-
герского виноделия"; ав-
тора телевизионных и
радиопередач, аналити-
ческих статей и публи-
каций. А перечень Про-
ектов в области куль-
туры и социально-об-
щественных инициатив
Олега Воловика займет
не одну страницу (По
инициативе Воловика
О.Е. создан Междуна-
родный военно-истори-
ческий Комитет 100-ле-
тия Первой мировой
войны; проект возведе-
ния в странах-участни-
цах Первой мировой
войны и военных конф-
ликтов т.н. "Колоколов
мира", отливаемых из
старых пушек и военного
металлолома; Воловик
О.Е. инициировал рабо-
ту по реконструкции
старинного Русского
кладбища в городе
Улан-Баторе… Олег Во-
ловик является членом
нескольких союзов пи-
сателей, журналистов,
носителем междуна-
родных наград и меда-
лей от известнейших ор-
ганизаций мира (назо-
вем хотя бы две: В 2015
г. - Премия Союза пи-
сателей России "За вер-
ность слову и делу" им.
Пушкина; В 2016 г. - наг-
ражден медалью им.
Пушкина).

Поздравляя Олега с
Юбилеем, а также с
Днем рождения А.С.
Пушкина, к которому,
как вы убедились, до-
рогие читатели, он име-
ет самое непосредст-
венное отношение, хо-
телось бы передать
сердечный привет его
талантливой супруге -
Ксении Захаровой-Во-
ловик, профессиональ-
ной народной певице,
обладательнице краси-
вого голоса и Почетно-
го титула "Достояние
национальной куль-
туры"!  Все мы знаем,
что всегда рядом с ус-
пешным мужчиной сто-
ит Прекрасная Дама,
его жена, помогающая
ему максимально воп-
лотить свои способнос-
ти в жизни!

А.С.Пушкин
***
Брожу ли я вдоль улиц шумных,
Вхожу ль во многолюдный храм,
Сижу ль меж юношей безумных,
Я предаюсь моим мечтам.

Я говорю: промчатся годы,
И сколько здесь ни видно нас,
Мы все сойдем под вечны своды -
И чей-нибудь уж близок час.

Гляжу ль на дуб уединенный,
Я мыслю: патриарх лесов
Переживет мой век забвенный,
Как пережил он век отцов.

Младенца ль милого ласкаю,
Уже я думаю: прости!
Тебе я место уступаю;
Мне время тлеть, тебе цвести.

День каждый, каждую годину
Привык я думой провождать,
Грядущей смерти годовщину
Меж их стараясь угадать.
И где мне смерть пошлет судьбина?
В бою ли, в странствии, в волнах?
Или соседняя долина
Мой примет охладелый прах?

И хоть бесчувственному телу
Равно повсюду истлевать,
Но ближе к милому пределу

Мне всё б хотелось почивать.

И пусть у гробового входа
Младая будет жизнь играть,
И равнодушная природа
Красою вечною сиять.
***
Восстань, о Греция, восстань.
Недаром напрягала силы,
Недаром потрясала брань
Олимп и Пинд и Фермопилы.

Под сенью ветхой их вершин
Свобода юная возникла,
На гробах ... Перикла,
На мраморных ...Афин.

Страна героев и богов
Расторгла рабские вериги
При пеньи пламенных стихов
Тиртея, Байрона и Риги.
*Стихотворение "Восстань, о Греция, вос-
стань…" находится на обороте листа
со стихотворением "Опять увенчаны мы
славой…". Некоторые исследователи на
этом основании считают первое сти-
хотворение продолжением второго. Од-
нако разные темы и настроения этих
стихотворений не позволяют согласи-
ться с такой реконструкцией.
***
Дубравы, где в тиши свободы
Встречал я счастьем каждый день,
Ступаю вновь под ваши своды,

Под вашу дружескую тень.
И для меня воскресла радость,
И душу взволновали вновь
Моя потерянная младость,
Тоски мучительная сладость
И сердца первая любовь.
Любовник муз уединенный,
В сени пленительных дубрав,
Я был свидетель умиленный
Ее младенческих забав.
Она цвела передо мною,
И я чудесной красоты
Уже отгадывал мечтою
Еще неясные черты,
И мысль об ней одушевила
Моей цевницы первый звук
И тайне сердце научила.

E. H. Ушаковой
Вы избалованы природой;
Она пристрастна к вам была,
И наша вечная хвала
Вам кажется докучной одой.
Вы сами знаете давно,
Что вас любить немудрено,
Что нежным взором вы Армида,
Что легким ставом вы Сильфида,
Что ваши алые уста,
Как гармоническая роза...
И наши рифмы, наша проза
Пред вами шум и суета.
Но красоты воспоминанье
Нам сердце трогает тайком -
И строк небрежных начертанье

Вношу смиренно в ваш альбом.
Авось на память поневоле
Придет вам тот, кто вас певал
В те дни, как Пресненское поле
Еще забор не заграждал.

Муза
В младенчестве моем она меня любила
И семиствольную цевницу мне вручила;
Она внимала мне с улыбкой, и слегка,
По звонким скважинам пустого

тростника
Уже наигрывал я слабыми перстами
И гимны важные, внушенные богами,
И песни мирные фригийских пастухов.
С утра до вечера в немой тени дубов
Прилежно я внимал урокам девы тайной;
И, радуя меня наградою случайной,
Откинув локоны от милого чела,
Сама из рук моих свирель она брала:
Тростник был оживлен божественным

дыханьем
И сердце наполнял святым очарованьем.

Совет
Поверь: когда слепней и комаров
Вокруг тебя летает рой журнальный,
Не рассуждай, не трать учтивых слов,
Не возражай на писк и шум нахальный:
Ни логикой, ни вкусом, милый друг,
Никак нельзя смирить их род упрямый.
Сердиться грех - но замахнись и вдруг
Прихлопни их проворной эпиграммой.



8-14 июня 2018

12. БУДНИ

Страницу подготовила Светлана Тютюнджиева

Самая длинная жизнь у разведчиков, арфис-
ток и нобелевских лауреатов.

Обращали ли вы когда-нибудь внимание на
то, как много долгожителей среди разведчиков?
Прообразу майора Вихря Алексею Ботяну сей-
час 101 год. Или вот знаменитые разведчики-
нелегалы Михаил и Елизавета Мукасей - он скон-
чался в возрасте 101 год, она - в 97 лет, год
спустя. Другая пара великих разведчиков-неле-
галов - супруги Вартанян. Геворк Андреевич умер
на 88-м году жизни, а Гоар Левоновне сейчас
92 года. Но рекордсмен - Борис Гудзь, скончав-
шийся в 104 года и сохранявший бодрость до
последних лет. Список можно продолжать: в 95
умер один из руководителей "Красной капеллы"
Гуревич, месяца до этого возраста не хватило
Громушкину, Феклисов скончался в 93, военная
разведчица Троян дожила почти до 90.

Казалось бы, работа у шпионов тяжёлая, жи-
вут они в постоянном состоянии стресса. А ведь
мы знаем, что все болезни - от нервов. Как
объяснить этот феномен?  Конечно, какую-то роль
в этих "рекордных годах" играет строгий про-
фессиональный отбор, ведь в разведчики берут
далеко не всех. Но, похоже, главная причина в
том, что в этой профессии надо много работать

Ðåéòèíã ïðîôåññèé-äîëãîæèòåëåé
головой. Учёные выявили интересные закономер-
ности. Например, общественное признание иг-
рает важную роль, поэтому дольше других живут
нобелевские лауреаты (старше 90 лет из них
каждый 6-й) и академики (каждому 13-му из них
за 90 лет). Среди учёных меньше остальных жи-
вут математики, а дольше всех - экономисты.
Есть и совсем неожиданные находки - с развед-
чиками могут соревноваться арфистки: среди них
максимальное число долгожителей старше 90 лет
(этот рубеж перешагнули 14 артисток из 32; и
ещё две из них прожили более 100 лет). Больше
90 лет живёт и каждая третья женщина-дирижёр,
и каждая пятая скрипачка и виолончелистка.

"Полученные нами данные говорят о том, что
высокий интеллект и образование способству-
ют увеличению продолжительности жизни, - го-
ворит Владимир Анисимов. - Люди с высоким
IQ ведут более здоровый образ жизни. Напри-
мер, среди них гораздо больше бросающих ку-
рить. Смертность людей с высоким уровнем об-
разования в 4 раза ниже, чем у малообразо-
ванных. Их биологический возраст (показатель
реального "износа" организма) тоже меньше, чем
у сверстников, не получивших такого же обра-
зования. Мозг у них работает лучше, ведь без

нагрузки он стареет быстрее".
Профессор Российского научного центра ра-

диологии и хирургических технологий доктор мед.
наук Геннадий Жаринов собрал сведения о про-
должительности жизни более 400 тыс. учёных,
музыкантов, художников, литераторов, живших
с начала I века н. э. до конца ХХ в. На протя-
жении столетий их жизнь неуклонно увеличива-
лась, достигнув максимума к нашему времени,
- говорит он. - Сегодня можно с уверенностью
говорить, что средняя продолжительность жиз-
ни у таких людей существенно дольше, чем в
обществе в целом, и среди них гораздо выше
доля тех, кто прожил больше 90 или 100 лет".

Для пермского шеф-пова-
ра Рашида Рахманова не су-
ществует границ. Он с
равным вдохновением изу-
чает и предлагает попробо-
вать блюда из Перу, не за-
бывая о кулинарных тради-
циях России и родного края.
По его мнению, перуанская
кухня - очень яркая и эмо-
циональная. Важную роль в
блюдах играют многочис-
ленные перцы и соки цит-
русовых. Не надо забывать,
что эта кухня впитывала в
себя лучшее, что приноси-
ли с собой переселенцы и
завоеватели. Последние пять
лет перуанскую кухню приз-
нают лучшей в мире. Начи-
ная с 2012 года она стала
безумно популярна в Евро-
пе, США и даже Азии. - Пе-
руанцы - очень доброжела-
тельный и трудолюбивый на-
род. Лично для меня за нес-
колько лет многие из них
стали почти родными. И у
нас с Перу взаимная лю-
бовь. Я долго учился в этой
стране, общался и общаюсь
с шеф-поварами и скажу,
что они сильно отличаются
от российских коллег. Они
невероятно патриотичны,
любят свою кухню, спло-
чены и дружны. Продвиже-
ние перуанской кухни там -
в ранге национальной поли-
тики. В Перу воспитывают
целое поколение будущих
поваров в многочисленных
образовательных учрежде-
ниях, шеф-повара ездят по

Êàê ïîâàð-áðîäÿãà ïîëó÷èë ïðèçíàíèå â Ïåðó"Äåâî÷êà-
êàëüêóëÿòîð"

У шестилетней Алисы
Гусевой очень насыщен-
ная жизнь: детский сад,
вокал, танцы. Однако
своего главного успеха
она достигла в менталь-
ной арифметике, выиг-
рав чемпионат мира и
оставив позади больше
тысячи одаренных де-
тей, рассказывает АиФ-
Урал.  Этому предшест-
вовали различные реги-
ональные чемпионаты.
Алиса их все выиграла
и попала в отбор на чемпионат мира, который проводился
в Москве. Там было более тысячи участников в двух воз-
растных категориях: дошкольной и школьной. На первом
этапе дети решали примеры на бумаге. Упражнения дели-
лись по сложности, за каждый - разные баллы. Первые 15
человек, набравшие больше всех, попадали в финал. Там
уже борьба шла очно, на экране ребятам предлагали при-
меры. Когда время заканчивалось, они показывали свои
ответы, у кого неправильно - те выбывают из борьбы. В
итоге остались двое: Алиса и еще один сильный мальчик из
Ташкента. У них противостояние минут десять длилось, ре-
шили очень много примеров. То оба правильно решат, то,
когда скорость увеличат, ошибаются. Но в итоге Алисе все-
таки удалось победить.

В этом году Рашид Рахманов
выпустил книгу "Север гре-
ет", в которую в том числе
включил рецепты коми-пер-
мяков и коми-зырян

всей стране с бесплатными
мастер-классами, семина-
рами и выступлениями. Мо-
лодые это впитывают, вдох-
новляются и учатся. А что у
нас? Заманить какого-либо
звёздного шефа в регион не-
реально. Суммы их гонора-
ров начинаются от миллио-
на рублей. Когда я бываю в
этой стране, ни один день
не ночую в гостиницах. Мес-
тные шеф-повара забирают
к себе в гости. Учат меня в
своих ресторанах, отправля-
ют к коллегам, хваля их блю-
да. Они даже на расстоя-
нии поддерживают меня,
зная, что я продвигаю их

кухню. Могу ли я предста-
вить, чтобы это делали на-
ши шеф-повара для парня,
который пропагандирует
русскую кухню где-нибудь в
Мексике или Перу? Одноз-
начно нет. Мы заняты со-
бой, а не продвижением сво-
ей кухни.

Что касается нашей кух-
ни, мы обладаем совершен-
но уникальными местными
продуктами, которые произ-
растают только у нас. Пер-
мская кухня вобрала в се-
бя традиции народов, насе-
ляющих наш край. Это и рус-
ские, и потомки финно-угор-
ской цивилизации - коми-
пермяки и коми-зыряне, и
тюркские народы - баш-
киры и татары. Мы - на
стыке Европы и Азии, поэ-
тому у нас огромное преи-
мущество в гастрономичес-
ком плане.

Есть сильные шеф-повара,
которые занимают каждый
год пьедесталы почёта в
различных конкурсах: Мак-
сим Тупицын, Евгений Попов,
Сергей Юрин и другие. Но
для того, чтобы развивать
пермскую кухню, необходи-
ма поддержка государства
и различных фондов. Даже
такие популярные кухни, как
перуанская или скандинав-
ская, получают поддержку
правительства. А вот прод-
вижение российской гастро-
номии пока держится на
энтузиазме отдельных лю-
дей.

ÔÈÔÀ âûáðàëà êàçà÷èé ïîï-àðò
Во всех городах, при-

нимающих ЧМ, есть ти-
повое оформление - бан-
неры с символикой чем-
пионата и прочим. Но ну-
жен и местный компо-
нент, чтобы у каждого
города был свой ориги-
нальный визуальный об-
раз.

Для этого несколько
месяцев назад регио-
нальный оргкомитет
ФИФА провел конкурс:
предложил городским ху-
дожникам прислать свои
картины для официаль-
ной символики Ростова.
На тематику были огра-
ничения: изображения
не должны поднимать
вопросы веры, интима,
нельзя намекать на ору-
жие и наркотики. Но при
этом регион надо показать ярко.  Выиграл Максим Ильи-
нов. Теперь его работы в стиле казачьего поп-арта раз-
местят в ключевых местах с большим скоплением турис-
тов: в аэропорту "Платов", фан-зоне на Театральной пло-
щади и на стадионе "Ростов-Арена". Принтами и баннера-
ми оформят зоны прилета и встречи пассажиров, выдачи
багажа. Это будут не просто обычные плакаты и растяж-
ки, а мини-галерея. ФИФА выбрала такие работы Макси-
ма, как "Платов выкупил Дисней, чтобы радовать детей",
"Мечта королевы", "Любо!" и другие.

Â Ñàìàðå íàøëè ñïîñîá âîçâðàòà äîëãîâ

За победу в чемпионате мира Алиса
выиграла поездку в "Диснейленд"

Трехтонная бетонная пирамида около 1,5
метра в высоту и ширину с надписью "Здесь
живет должник" напомнила абоненту, что
он задолжал за воду 50 тысяч рублей.

"Мы неоднократно обращались к нему,
присылали уведомления, пытались встре-
титься лично, приняли все меры досудеб-
ного воздействия, но все это результата
не дало", - пояснила начальник отдела про-
даж населению коммунальной компании На-
дежда Самарина. Хозяин коттеджа снача-
ла не поверил, что появившаяся перед его
домом пирамида - "долговой" арт-объект,
и утверждал, что водоснабжение в его до-
ме давно отключено. Однако сотрудники
компании выяснили, что вода есть, а зна-
чит, долг набежал не просто так. В резу-
льтате абонент согласился заплатить 50%
долга и написал гарантийное письмо, что
оплатит оставшуюся его часть. В компа-
нии заверяют, что будут и впредь находить
и придумывать новые методы борьбы с
должниками. Как пояснили коммунальщи-
ки, пирамида более эффективна в качест-

Самарские коммунальщики с помощью бе-
тонного арт-объекта напоминают владельцам
частных домов о долгах за воду

ве выбивания долгов, чем отключение воды,
и не видят в этом каких-то незаконных дей-
ствий.



8-14 июня 2018

13.  КАК ЭТО БЫЛО

Печать перстня

Ольга Голубева

Осень 1823 года. В Одессу
прибыл, только что назна-
ченный, Новороссийский ге-
нерал-губернатор Михаил Се-
менович Воронцов. Боевой
генерал, участник многих
войн, любимец фортуны, по-
лучивший блестящее образо-
вание в Англии и прославив-
ший свой род, а с ним - его
очаровательная жена Елиза-
вета Ксаверьевна. Ей шел 31
год, красавицей не была, но
современники считали ее не-
обыкновенно привлекатель-
ной. Ее улыбка никого не мог-
ла оставить равнодушным,
блеск ее карих глаз, нежный
голос и прелестный польский
акцент, тонкий юмор, знание
поэзии и музыки - все это
делало ее неотразимой.

Градоначальники всех горо-
дов Новороссии стали
срочным образом собирать-
ся в Одессу. Каждый хотел
попасть туда первым, чтоб
засвидетельствовать почте-
ние новому наместнику и, ко-
нечно же, привезти губерна-
тору самые удивительные и
интересные подарки. В Ев-
патории тогда городским го-
ловой был Хаджи-Ага Бабо-
вич. В его усадьбе в тот день
царила суматоха. Накануне
вся семья и правление горо-
да обсуждали, что же везти
в подарок новому губернато-
ру. В карету загрузили боль-
шое количество разных ко-
робок, шкатулок с драгоцен-
ностями. И уже в последний
момент Бабович захватил од-
ну коробочку.

Это была пара старинных
колец, сделанных в средне-
вековом караимском городе-
крепости Чуфут-Кале; суве-
нир, которым голова Евпато-
рии очень дорожил, прекрас-
но понимая его ценность. По-
дарки крымского гостя Ми-
хаилу Семеновичу Воронцо-
ву понравились. Вручая ко-
робочку с перстнями, Бабо-
вич специально обратил вни-
мание графа на уникальность
вещицы, но тот, по-видимо-
му, не придал этому особого
значения. И лишь Елизавета
Ксаверьевна, его жена, раз-
глядывая вечером подарки,
очень заинтересовалась эти-
ми перстнями. Придя в ком-
нату, Элиза долго рассмат-
ривала надписи арабской вя-
зью, выгравированные на ко-
льцах. Буквы на вставках из
крымского сердолика переп-
летались, образуя чудный ви-
тиеватый арабский узор. Все
ее мысли сходились на од-
ном: это непременно оберег
для любящих сердец. Это на-
верняка какая-то фраза из
Корана, которая сбережет
любовь даже на расстоянии.

А в это время в Одессе на-
ходился Александр Сергеевич
Пушкин, которого Министер-
ство иностранных дел напра-
вило сюда из Кишинева ра-
ботать при губернаторе Во-
ронцове. А в Кишинев его, как
помнится из истории, удали-
ли из Москвы за эпиграммы
на власть имущих. И вот, на
одном из званых вечеров сос-
тоялось знакомство Елиза-
веты Ксаверьевны и Алексан-
дра Сергеевича. Оно что-то
перевернуло в ее душе. Она
была совершенно очарована
Александром Сергеевичем.
Ей нравилось в нем все: и

Èñòîðèÿ Ïóøêèíñêîãî òàëèñìàíà
Подарок графини Воронцовой поэту в знак памяти об их большой любви

Пушкин с перстнем, подаренным Воронцовой, на указательном пальце правой руки. Камня
сердолика не видно, так как кольцо развернуто в обратную сторону

Пушкинский талисман, руко-
писи стихов и зарисовки поэ-
та, посвященные графине

то, как он читал свои стихи,
трогательно прикладывая ру-
ку к сердцу, как он нежно
целовал ей руку, глядя в упор
своими голубыми блестящи-
ми глазами, и то, как он с
ногами взбирался на диван,
как смешно грыз яблоко.
Елизавете, уже много нас-
лышанной о похождениях Пуш-
кина, нравилось, как на нее
с завистью поглядывают при-
ятельницы. А иначе и быть не
могло. То обаяние, которое
излучал Александр Сергее-
вич, не могло не волновать.
Даже пожилые дамы при по-
явлении Пушкина, начинали
вести себя по-другому, ста-
раясь обратить на себя вни-
мание поэта.

Потом произошло нечто та-
кое, чего Елизавета Ксаве-
рьевна и сама не ожидала.
Она влюбилась в поэта,
забыв о своих блестящих
ухажерах. Елизавета и Алек-
сандр стали проводить дос-
таточно много времени вмес-
те. Любовники ездили к мо-
рю, бродили по окрестнос-
тям, заглядывая в гроты и
пещеры. Елизавета совер-
шенно потеряла голову. Да и
сам поэт был от нее в вос-
торге, он осыпал ее четве-
ростишиями, в которых был
уже не намек, а пылкие приз-
нания в страстной любви.
Альбомы стихов были укра-

шены его рисунками, в ко-
торых легко угадывался про-
филь очаровательной Ворон-
цовой.

Сам граф Воронцов, как че-
ловек занятой, дома бывал
редко, сложная работа тре-
бовала частых поездок по
уездам. Но по Одессе уже
стали гулять настойчивые слу-
хи о романе поэта с женой
губернатора, которые дошли
и до него самого. Естествен-
но, он был крайне недоволен.
Где это видано, чтоб какой-
то ссыльный подчиненный, ко-
торого он всегда радушно при-
нимал в своем доме, позво-
лял себе ухаживания за его
женой! Знакомые донесли
Пушкину об этом обстояте-
льстве. А Александр Сергее-
вич, в силу своего характера,
даже был рад этому и стал
писать насмешливые строки
о Воронцове, которые сразу
прозвучали в салонах: "Полу-
милорд, полу-купец…".

Всесильный генерал-губер-
натор был взбешен. Он
вызвал Пушкина к себе и ле-
дяным тоном отправил его в
служебную командировку.
Пушкин должен был поехать
по всем уездам с проверкой,
где появилось наибольшее
количество саранчи, рассмот-
реть, как местные власти бо-
рются с нею. Но Пушкину не
до поездок. На улице весна.
Одесса утопает в цветах. Нас-
троение прекрасное и он весь
в творчестве. Александр
Сергеевич уже заканчивает
первую главу "Евгения Оне-
гина", каждый день он с удо-
вольствием читает новые

строки своей обожаемой Ели-
завете Ксавьерьевне. Ну о
какой поездке может идти
речь?! К тому же, скоро день
рождения поэта, который так
ждали одесские поклонники
Пушкина, ведь это должен
был быть такой бурный не-
забываемый праздник!

Итак, предписание вруче-
но и Пушкин вынужден был
выехать из Одессы. Проехал
он совсем немного, а затем
свернул в усадьбу своего
друга Льва Добровольского,
где и пробыл достаточное
время, распивая вино с дру-
зьями и барышнями, читая им
свои стихи и, конечно же,
первую главу "Евгения Оне-
гина". После трех недель от-
сутствия, Александр Сергее-
вич возвратился в Одессу.
Отчета нет. Вместо него Пуш-
кин послал депешу своему
шефу Воронцову: "Саранча
летела, летела и села, все съ-
ела и опять улетела". Вот те-
перь руки Воронцова развя-
заны, он пишет послание в
Москву, где просит отозвать
Пушкина, как не справивше-
гося с работой и прислать
вместо него более толкового
помощника.

Вместе с женой и гостями
Воронцов уезжает в Гурзуф,
где у него есть дача. В число
гостей Александр Сергеевич
не включен, ему демонстра-
тивно велено дожидаться в
Одессе решения из Москвы.
Пушкин, не особенно расст-
роенный этим, пишет вторую,
любовную и третью главы
"Онегина". Он вдохновлен
страстным романом с Ворон-
цовой. Через месяц Ворон-
цов уезжает из Гурзуфа по
срочным делам, а Елизавета
одна возвращается в Одес-
су. Вот тут уж роман Пушки-
на и Воронцовой вспыхнул
страстно. И вот пришел мо-
мент, когда Елизавета Кса-
верьевна поняла, что бере-
менна. Александр Сергеевич
принял это известие с вос-
торгом, любовники не сом-
невались, чей это ребенок.

В разгар этой идиллии,
приходит письмо из Москвы,
в котором сообщается, что
Пушкину надлежит вернуть-
ся в Михайловское. Наступа-
ет день расставания. Елиза-
вете страшно хочется пода-

рить на память Пушкину неч-
то особенное. И она решает
подарить Пушкину один из
перстней той самой пары из
шкатулки. Перстень подошел
Пушкину на большой палец
правой руки. Александр Сер-
геевич очень дорожил им и
никогда не снимал. На порт-
рете Пушкина работы Васи-
лия Тропинина, этот перстень
очень хорошо виден. Это он,
тот самый талисман, подарок
Елизаветы Воронцовой.
Вместе с перстнем Пушкин
пронес в своем сердце неж-
ную и пылкую любовь к Ели-
завете Ксаверьевне. Получая
письма из Одессы, запеча-
танные знакомым перстнем,
он уходил в дальнюю комна-
ту и долго там находился один.
В одном из них Елизавета со-
общила, что родила дочь,
смугленькую и очень подвиж-
ную, назвала Софьей. Никог-
да он не говорил о Воронцо-
вой, и только в стихах легко
угадывалась она - его Элиза,
к ней были обращены мно-
гие его послания в стихах.
Пушкин дважды писал стихи
о перстне, своем талисмане
и они пронизаны той любо-
вью, которую он испытывал
к Воронцовой.

Этот перстень был на па-
льце Пушкина в день дуэли и
был снят после смерти Пуш-
кина Василием Жуковским,
другом Александра Сергееви-
ча. Однажды, будучи в Лон-
доне, Жуковский окажется
среди Воронцовых на концер-
те. Елизавета сидела рядом
с ним и увидев перстень,
мгновенно его узнала, вздох-
нула и легонько погладила
его. В тот вечер Вяземский,
который при этом присутст-
вовал, запишет в свой днев-
ник: "Сегодня Герберт, пле-
мянник графа Воронцова ис-
полнял на концерте романс
"Талисман" на стихи Пушки-
на. Он не знал, что поет о
своей волшебнице тетке…"

После смерти Жуковского,
его сын Павел передал коль-
цо Ивану Тургеневу. Тот тогда
жил во Франции в семье По-
лины Виардо, с которой его
связывали теплые чувства на
протяжении 40 лет. Тургенев
очень хотел, чтобы после его
смерти перстень передали
Льву Толстому, считая его
достойнейшим среди русских
писателей. Но это не было
выполнено, сын Виардо пе-
редал перстень в Пушкинс-
кий музей Александровского
лицея. В 1917 году в лицее
был пожар, музей был ограб-
лен и перстень пропал. Сох-
ранились лишь оттиски пер-
стня: две розетки и причуд-
ливый узор из волнистых ли-
ний и кружочков, да еще ри-
сунки на страницах альбома
Александра Сергеевича.

Ну а что же со вторым пер-
стнем, тем самым, который
остался у Елизаветы Ворон-
цовой? Когда она упокоилась
в 88-летнем возрасте, перс-
тень перешел к ее сыну Се-
мену, а далее ниточка теря-
ется. Кстати, дочь Софью
граф Воронцов все же приз-
нал спустя много лет. Она
вышла замуж за графа Шу-
валова, ставшего прототипом
Печорина из "Героя нашего
времени" Лермонтова. Вот
такая перекличка русских ге-
ниев.      (Пушкинский дом)
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14. ВЗГЛЯД

С
емейные альбомы с
фотографиями уходят
в небытие, несмотря

на то что сейчас мы снима-
ем не в пример больше.
Тысячи семейных фото не бу-
дут напечатаны и могут так
и не дойти до потомков
просто в силу ненадежнос-
ти современных носителей.

В начале мая знакомое
семейство пережило инфор-
мационный коллапс. Остав-
ленный на хозяйстве сын-
подросток, не пожелавший
ехать с предками на дач-
ные шашлыки, запорол фа-
мильный компьютер. Все
попытки спасти железного
друга ни к чему не привели,
и тогда - по совету прияте-
ля - было принято кардина-
льное решение: отформати-
ровать жесткий диск. Логи-
ка была проста: у родите-
лей там все равно ничего
ценного нет, игрухи и прог-
раммы переустановить - де-
ло нескольких часов, так что
по возвращении с дачи ник-
то перемен и не заметит.
Итогом инициативы стала по-
теря фотоархива за восемь
с чем-то лет.

- И ведь как чувствовала,
Кать, - убивалась потом ма-
ма незадачливого хакера. -
Еще месяц назад заплани-
ровала на 9-е разбор этих
дебрей. Что-то постирать,
что-то продублировать… Сто-
лько лет все собиралась
упорядочить, и вот тебе по-
жалуйста! А там ведь и 1-й
класс его был, и выпускной
в началке, и как мы по Ев-
ропе на великах, и у Санта-
Клауса в Лапландии, и ро-
дители наши, еще живые…

Ну что тут скажешь? Кро-
ме слов сочувствия и сак-
раментально-бухгалтерского
"Не кладите яйца в одну кор-
зину"?

- Предпочитаю хранить
фото в электронном виде,
- согласился с очевидным
айтишник, руководитель
проектов компании Inform-
Unity Ларион Лушников. -
Иногда, конечно, хочется
полистать бумажный аль-
бом, есть в этом своя пре-
лесть, но за 15 лет совмес-
тной жизни, несмотря на
это желание, мы с женой
так и не напечатали ни од-
ной фотографии. Для нас по-
ка идеальный вариант - это
многоуровневое хранение.
Например, идентичные ко-
пии на двух жестких дисках
плюс облако. Для особых
параноиков дополнительно к
ЖД можно посоветовать
облачное хранилище. Есть
несколько известных сер-
висов, которые бесплатно
предоставляют внуши-
тельный объем для хране-
ния любых файлов. Они ис-
пользуют крупные, а порой
и собственные дата-
центры, в которых предус-
мотрено многократное ре-
зервирование на случай
выхода из строя части сис-
темы. Единственными мину-
сами "облака" являются не-
обходимость доступа к ин-
тернету и все еще недоста-
точные меры по сохранению
конфиденциальности. Но ис-
пользовать облака в качес-
тве единственного места
хранения я бы все же не
стал. Во-первых, иногда
требуется посмотреть фо-
тографии там, где нет ин-
тернета. Во-вторых, в об-
лаках тоже бывает потеря
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данных.

Ускользающая красота
Пропадают - не то слово.

Причем не только данные,
но и сами носители. Еще
вчера флоппи-диски каза-
лись верхом технического
прогресса, а сегодня уже
скучают на задворках исто-
рии - в одной компании с
дагерротипами и "музыкой
на ребрах". Еще вчера
флешка на 32 мегабайта счи-
талась дорогущим шиком, а
сегодня мало в чьем арсе-
нале не найдется тера-
байтный ЖД. Скорость, с
которой обновляются циф-
ровые носители, вызывает
острую необходимость пос-
тоянно перезаписывать на
новинки все самое ценное
и дорогое. Потому что кто
не успел, тот опоздал: ком-

пьютеров, которые бы чи-
тали дискеты, уже днем с
огнем не сыскать, да и прод-
винутые когда-то СD-диско-
воды постепенно становят-
ся архаикой.

Современные технологии
поменяли и само наше от-
ношение к фотопроцессу.
Цифровая эпоха снабдила
нас уникальной возможнос-
тью снимать всегда и вез-
де. Но она же, эпоха, дела-
ет истории миллионов и мил-
лионов семей все более бес-
плотными. Ни тебе уютных
плюшевых альбомов с шер-
шавыми страницами в про-
резях (чтобы вынуть быстро
снимок и в сотый раз про-
читать на обороте что-то
трогательное или смешное,
выведенное до слез лю-
бимым почерком). Ни пачек
открыток с поздравлениями
от дальней, но все еще близ-
кой, родни. Ни черных плас-
тиковых (как вариант - "жел-
тоголовых" алюминиевых) пе-
нальчиков с отснятой кем-
то когда-то пленкой. Кану-
ло в Лету и любимое таинс-
тво детства, известное мно-
гим: сидеть с отцом голова
к голове в ванной комнате
и смотреть не дыша как в

неверном красном свете
проступает на бумаге про-
житая совсем недавно
жизнь. И сушить потом эту
бумагу на стекле кухонной
двери (веревка с прищепка-
ми - табу, все свернется в
трубочку!), и собирать по-
утру с пола облетевшие за
ночь снимки, и отлеплять
(опять не дыша и высунув от
усердия язык) те, что летать
отказались… Увы, семейные
фотоархивы теперь чаще из-
меряются виртуальными ги-
габайтами. Причем откры-
тыми зачастую всем и каж-
дому.

Эта открытость, утверж-
дают психологи, - не только
дань изменившимся техно-
логиям:

- Наше общество тоже ста-
ло чуть другим, - объяснил
"ВМ" профессор МРСЭИ,
психолог Дмитрий Смыслов.

- Мы стали более демонст-
ративными, придя к общес-
тву рыночного типа, а зада-
ча членов этого общества
продать себя подороже. Ес-
ли человек демонстрирует в
онлайне, где он бывает, ка-
кую машину водит, у кого
одевается и т.д. - это в не-
котором смысле повышает
его цену и, естественно, ра-
ботает на его пиар. И еще
один момент. Если раньше -
в силу размеренности жиз-
ни - фамильные фотоаль-
бомы как бы скрепляли
родственников в одном, зак-
рытом для чужаков, прост-
ранстве, то сейчас в нашу
внутреннюю историю оказ-
ывается вхож любой серфер
из соцсети. Не удивительно,
что человек все больше
склонен казаться, а не быть.

Все большую виртуаль-
ность личных архивов не си-
льно приветствуют и исто-
рики, заботящиеся о колле-
гах из будущего. Ведь мате-
риальность для них - это
хлеб, азарт и пища для ума.

- Для нас имеет огром-
ное значение, на бумаге
снимок или в электронном
виде, - объяснил "ВМ" Ев-
гений Пчелов, доцент исто-

рико-архивного института
РГГУ. - Потому что если вы
работаете с источником,
для вас важны все стороны
этого источника, в том чис-
ле материал, на котором он
сделан. Я не так давно за-
нимался актом об отрече-
нии Николая II. Он, естест-
венно, публиковался в се-
ти, но исследователю край-
не важно держать документ
в руках. Я разглядывал его
в архиве на просвет под
разными углами, чтобы уви-
деть, были ли там какие-то
скрытые правки, смотрел
на размер и качество бу-
маги, чтобы сравнить с той,
что использовалась в тот
момент в ставке, выяснял,
как и на какой машинке пе-
чатали текст - многие ведь
ставят под сомнение подлин-
ность этого акта…

В общем, надо что-то ос-

тавить и потомкам, и архе-
ологам будущего. Не удиви-
тельно, что самым на-
дежным хранителем инфор-
мации историк по-прежнему
считает бумагу:

- Конечно, оцифровка
нужна, но она не должна от-
менять традиционные храни-
лища (к чему уже периоди-
чески призывают то там, то
здесь). Вот был прекрасный
проект Гугл-книги по оциф-
ровке и выкладке в общий
доступ содержимого круп-
нейших библиотек. И где он
сейчас? Авторы и издатели
подняли волну протеста, и
все схлопнулось. Или вспом-
ните ноу-хау советского вре-
мени - микрофильмирование
архивных документов. Ну и
кому нужны теперь эти по-
луслепые пленки? А ведь на
их создание были потрачены
колоссальные усилия! Так же
и с личными нашими фотог-
рафиями. Нужно обязатель-
но хотя бы самые ценные из
них переносить на бумагу.
Вот есть, например, инстаг-
рам - настоящая хроника
жизни! Но - бесплотная и си-
юминутная. Люди чувствова-
ли это. В итоге появился
сервис по оформлению всей

этой ускользающей красоты
во вполне материальные
альбомы. Поэтому говорить
о гибели книги или "физи-
ческой" фотографии, думаю,
преждевременно.

Ручная работа
А никакой погибели, ока-

зывается, и нет.
Аналоговая фотография

сейчас переживает если не
второе рождение, то дово-
льно мощный всплеск инте-
реса со стороны професси-
оналов и любителей. По су-
ти, со времени окончатель-
ной и бесповоротной (как
тогда казалось) смерти
пленки, пришедшейся на на-
чало 2000-х годов, когда из-
готовители хором и в роз-
ницу объявляли о закрытии
аналоговых производств,
прошло чуть больше 10 лет.
Десятилетия хватило, чтобы
люди затосковали по теп-
лой, ламповой фотографии
и принялись ее возрождать.
Спрос рождает предложе-
ние: вот уже мировые фо-
токонцерны заявляют о
возрождении производств,
обратном перепрофилиро-
вании фабрик и разработ-
ке новых материалов. При-
чина - неуемный рост про-
даж аналоговых девайсов и
комплектующих.

Новую волну интереса к
пленке (а счет энтузиастов
идет уже на миллионы) объ-
ясняют по-разному. Кто-то
говорит о ветреной моде,
кто-то - о магии сюрприза
(ведь, в отличие от "цифры",
пленочного результата на-
до еще дождаться). А кому-
то не хватает жизни, глу-
бины и волшебной тональ-
ности...

- Пиксель - это цифра. Го-
лая, плоская и унифициро-
ванная, - рассказывает за-
мечательный московский
фотограф Наталья Львова,
трепетно хранящая вер-
ность "аналогу" все годы. -
Пленка - дело ручное и…
живое, что ли. Все эти зерна
бромистого серебра в же-
латине, из которых состоит
пленочная фотоэмульсия, -
они же на поверку совер-
шенно разные: кривенькие,
кособокие, несовершенные,
застывшие как придется. В
итоге после щелчка затво-
ра цифровой кадр всегда
получается плоским, а пле-
ночный - более глубоким,
объемным, дышащим и бо-
лее искренним, что ли. Пле-
ночный цвет более мягкий
и плавный, цифровой - яр-
кий, с резкими переходами.
Нюансов и отличий масса.
Но главное - "аналог" очень
сильно мобилизует. Ведь ко-
личество кадров строго ли-
митировано. Это заставля-
ет фотографа подходить к
съемке крайне ответствен-
но, вдумываться в каждый
кадр, видеть и чувствовать
ситуацию. В общем, всегда
быть здесь и сейчас. Впро-
чем, в итоге все так или
иначе сводится к мастерс-
тву и зоркости конкретно-
го человека, какой бы тех-
никой он ни снимал. Как го-
ворили мои пожилые дру-
зья-фоторепортеры, "Бесе-
довать на темы искусства
в фотографии неприлично.
Картинка или есть, или ее
нет".
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Памятник преподобному
Серафиму Саровскому, од-
ному из самых почитаемых
русских святых, открыт в
штате Нью-Йорк. Событие
приурочено к очередной го-
довщине подписания Акта о
каноническом общении Рус-
ской православной церкви
(РПЦ) и Русской православ-
ной церкви за границей
(РПЦЗ), сообщил ТАСС.

В торжественной церемо-
нии открытия и освещения
памятника приняли участие
глава РПЦЗ митрополит
Иларион, управляющий пат-
риаршими приходами в США
епископ Иоанн, глава Пра-
вославной церкви в Амери-
ке митрополит Тихон, дипло-
маты, представители пра-
вославных общин США, де-
ятели культуры и соотечес-
твенники.

Генеральный консул РФ в
Нью-Йорке Сергей Овсянни-
ков зачитал приветствие пос-
ла РФ в США Анатолия Анто-
нова, в котором особо отме-
чалось, что "восстановление
единства Русской православ-
ной церкви 11 лет назад име-
ло огромное историческое
значение, открыв путь к ду-
ховной консолидации всего
русского мира". "Установка
уникальной скульптуры чудот-
ворца Серафима Саровско-
го на территории Ново-Диве-
ево, где находится крупней-
шее православное кладбище
в США, является светлым
событием в жизни духовной
российской общины", - под-
черкнул посол РФ.

Укрепление духа

Как заметил в беседе с
корреспондентом ТАСС мит-
рополит Иларион, мо-
настырь Ново-Дивеево, су-
ществующий с 1950-х годов,
"пользуется большой попу-
лярностью среди народа,
многие приезжают сюда

4 июня у православных
христиан начался Петровс-
кий пост. Его протяженность
в этом году - 38 дней.

Пост ежегодно начинает-
ся через неделю после Тро-
ицы и может продлиться от
восьми дней до полутора ме-
сяцев в зависимости от даты
празднования Пасхи.

Петровский пост не такой
строгий, как Великий. Ве-
рующим разрешается есть
рыбу во все дни, кроме по-
недельника, среды и пят-
ницы.

В народе Петров пост зва-
ли просто "петровки" или "пет-
ровка-голодовка": в начале
лета от прошлого урожая уже
мало что оставалось, а до но-
вого еще далеко.

Но почему же пост все-
таки Петровский?

Почему Апостольский по-
нятно: апостолы всегда при-
готовляли себя к службе
постом и молитвой (помни-
те, как на вопрос учеников,
почему они не могут изгнать
бесов, Господь объяснил им,
что сей род выходит только
молитвой и постом (см.
Марк 9, 29)), и поэтому Цер-
ковь призывает нас к это-
му летнему посту по приме-
ру тех, кто, приняв Святого
Духа в день Св. Троицы (Пя-
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тидесятницы), "в труде и в
изнурении, часто в бдении,
в голоде и жажде, часто в
посте" (2 Кор. 11, 27) гото-
вились ко всемирной про-
поведи Евангелия. А имено-
вать пост "петропавловским"
просто неудобно - слишком
громоздко; так уж получи-
лось, что называя имена
апостолов, мы произносим
имя Петра первым, пишет
православный сайт prav-
mir.ru.

Святые апостолы были та-
кими разными: Петр, стар-
ший брат апостола Андрея
Первозванного, был прос-
тым, необразованным, бед-
ным рыбаком; Павел - сын
богатых и знатных родите-
лей, римский гражданин,
ученик известного иудейско-
го законоучителя Гамалиила,
"книжник и фарисей". Петр
- верный ученик Христа с
самого начала, свидетель
всех событий его жизни с
момента выхода на пропо-
ведь.

Павел - злейший враг
Христов, разжигавший в се-
бе ненависть к христианам
и выпросивший у синедрио-
на разрешение преследо-
вать христиан повсюду и
приводить в Иерусалим свя-
занными. Петр, маловерный,

триждый отрекшийся от
Христа,   но сокрушенно по-
каявшийся и ставший нача-
лом Православия, основани-
ем Церкви. И Павел, ярост-
но сопротивлявшийся прав-
де Господней, а после столь
же пламенно уверовавший.

Вдохновенный простец и
неистовый оратор, Петр и
Павел олицетворяют собой
духовную твердость и разум
- два столь необходимых
миссионерских качества.
Ведь чем как ни призывом
к миссионерству должен от-
кликаться в нас приход Пет-
ровского, т.е. Апостольско-
го поста? Господь послал в
мир апостолов для того,
чтобы учить все народы:
"Итак идите, научите все на-
роды… уча их соблюдать
всё, что Я повелел вам" (Мф.
28, 19; 20). "Если ты не хо-
чешь учить и вразумлять се-
бя в христианстве, то ты не
ученик и не последователь
Христа, - не для тебя пос-
ланы апостолы, - ты не то,
чем были все христиане с
самого начала христианст-
ва…" (Митр. Московский Фи-
ларет. Слова и речи: в 5 тт.
Т. 4. - М., 1882. Сс. 151-152).

Когда был установлен
Петров пост?

Установление Петрова

поста относится к первым
временам Православной
Церкви.

О церковном установле-
нии этого поста упоминает-
ся в постановлениях апос-
тольских: "После Пятидесят-
ницы празднуйте одну сед-
мицу, а потом поститесь;
справедливость требует и
радоваться по принятии да-
ров от Бога, и поститься пос-
ле облегчения плоти".

Но особенно этот пост ут-
вердился, когда в Констан-
тинополе и Риме, тогда еще
не отпавшем от Правосла-
вия, были построены храмы
во имя первоверховных
апостолов Петра и Павла.

Освящение константинопо-
льского храма совершилось
в день памяти апостолов 29
июня (по новому стилю - 12
июля), и с тех пор этот день
стал особенно торжест-
венным и на Востоке и на
Западе. В Православной
Церкви утвердилось приго-
товление благочестивых
христиан к этому праздни-
ку постом и молитвой.

С IV века свидетельства
отцов Церкви об апостоль-
ском посте становятся все
чаще, о нем упоминают св.
Афанасий Великий, Амвро-
сий Медиоланский, а в V ве-
ке - Лев Великий и Феодо-
рит Кирский.

Â øòàòå Íüþ-Éîðê îòêðûëè ïàìÿòíèê
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каждое воскресенье моли-
ться". "Освещение памятни-
ка - особенное событие, он
установлен напротив храма,
посвященного самому пре-
подобному Серафиму Са-
ровскому, - напомнил мит-
рополит. - Добрые люди по-
жертвовали на памятник,
изобразив преподобного си-
дящим и молящимся. Это
приобретение большого ду-
ха для обители".

"Как-то еще при жизни
Серафим Саровский обра-
тился к православным и ска-
зал, что, когда на сердце
тревога, приходите и после
моей смерти ко мне на мо-
гилку, побеседуйте со мной,
- рассказал глава РПЦЗ. -
И вот народ может теперь
прийти сюда, посидеть в ти-
шине и помолиться, попро-
сить о помощи, будто перед
живым".

Памятник установлен нап-
ротив монастырского храма
имени св. Серафима Саров-
ского, в котором находится

икона Владимирской Божи-
ей Матери из Оптиной пус-
тыни и крест из Ипатьевс-
кого дома в Екатеринбурге.
Также в обители хранятся
два образа Спасителя, при-
надлежавшие Николаю II и
находившиеся с царской се-
мьей в Тобольске и Екате-
ринбурге.

Памятник преподобному
Серафиму Саровскому - это
подарок из России, от фон-
да "Диалог культур - Единый
мир", который перевезен и
установлен по инициативе и
силами Русского центра в
Нью-Йорке и общества "Се-
верный крест". Как расска-
зал корреспонденту ТАСС
руководитель общества
Юрий Сандулов, "инициати-
ва направлена на укрепле-
ние духовных связей между
РПЦЗ и РПЦ, а также куль-
турных связей между Рос-
сией и США". Автором па-
мятника стал скульптор
Алексей Леонов из Калужс-
кой области.

Â Êðûìó óêðåïÿò òåððèòîðèþ
öåðêâè-ìàÿêà

Главгосэкспертиза одобри-
ла проект берегоукрепления
участка у храма-маяка св.
Николая в Крыму в поселке
Малореченское под Алуштой
в Крыму, сообщается в чет-
верг на сайте ведомства.

"В рамках реализации про-
екта на территории, приле-
гающей к храму, расположен-
ному в селе Малореченское
в городском округе Алушта,
будут построены берегоукре-
пительные и противоополз-
невые сооружения для за-
щиты территории от волно-
вого воздействия и стабилизации оползневых процессов",
- говорится в сообщении.

Отмечается, что эти объекты должны обеспечить инже-
нерную защиту от отрицательного волнового воздействия
моря и опасных геологических процессов на здание хра-
ма св. Николая и территорию, прилегающую к храму.

Протяженность берегоукрепления составит 185 метров.
Проект реализуется в рамках реализации федеральной
целевой программы "Социально-экономическое развитие
Республики Крым и города Севастополя до 2020 года".

Îòêðûëàñü XIV Âñåóêðàèíñêàÿ
êîíôåðåíöèÿ ïî ðàáîòå ñ ìîëîäåæüþ

4 июня в поселке Лазурном Херсонской области начала
работу ХІV Всеукраинская конференция глав и представи-
телей епархиальных отделов и организаций по делам моло-
дежи Украинской Православной Церкви, сообщает сайт Си-
нодального отдела по делам молодежи УПЦ. Более ста учас-
тников из всех регионов Украины собрались на форум, ко-
торый проводится дважды в год Синодальным молодежным
отделом. После богослужения было оглашено приветствен-
ное слово Блаженнейшего митрополита Киевского и всея
Украины Онуфрия к участникам конференции.

Преподобный Серафим Саровский родился в Курске в 1754
году, он основатель и покровитель Дивеевской женской оби-
тели, подвижник Русской Церкви и один из наиболее почи-
таемых монахов в ее истории. В лике святых он был прос-
лавлен в 1903 году по инициативе императора Николая II
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Кроссворд

Страницу подготовила Светлана  Тютюнджиева

По горизонтали: 3. Шампур для туши. 4. Лис-
товой витаминный овощ. 7. Подложный доку-
мент. 10. Обнаженный веник. 13. Говор малыша.
14. Пробивной удар в футболе. 15. Женское
украшение. 16. Помост для совершения казни.
19. Род "посудной" мебели. 21. Футляр для ду-
ши. 22. Нелепость, глупость, ерунда. 25. Овощ с
глазками. 26. Священная книга в зороастризме.
27. Тайный союз преступников.

По вертикали: 1. Ореховое дерево. 2. Литей-
ная форма. 3. Цветок, ползущий по забору. 5.
Дрожь при сильном волнении. 6. Маленький осёл.
8. Кустарниковое или вьющееся растение с ду-
шистыми цветками. 9. Жёсткая политика, са-
мовластное правление. 11. "Вечный жид", пер-
сонаж средневековых легенд, осуждённый богом
на вечные скитания за прегрешения против Хрис-
та. 12. Деталь двигателя внутреннего сгорания.
17. Начинка для ватрушек. 18. … Гиппократа.
20. "Пламенный борец" с еретиками. 23. Лыко-
вая обувь. 24. Исполнительный работник.

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 3. Вертел. 4. Шпинат. 7. Фальшивка. 10. Голик.
13. Лепет. 14. Угловой. 15. Клипсы. 16. Эшафот. 19. Сервант. 21.
Плоть. 22. Вздор. 25. Картофель. 26. Авеста. 27. Сговор.

По вертикали: 1. Пекан. 2. Опока. 3. Вьюнок. 5. Трепет. 6.
Ишачок. 8. Жимолость. 9. Деспотизм. 11. Агасфер. 12. Поршень.
17. Творог. 18. Клятва. 20. Костёр. 23. Лапти. 24. Слуга.

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

9 июня (Суббота)
10:00 Малый зал - МУЛЬТ-

УТРО: Сборник мультфильмов.
10:00 Мраморный зал - V дет-

ский международный фортепи-
анный конкурс "Новые пиа-
нисты"

12 июня (Вторник)
18:30 Большой зал - Празд-

ничный концерт в честь Дня Рос-
сии

13 июня (Среда)
9:00 Конференц-зал - Кон-

ференция "1968-ой - год, ко-
торый изменил мир"

Анекдоты

Приятного аппетита!

18:30 Малый зал - Кино-
клуб "Россия" - Посвящается
Дню России - "Чудеса России"
документальный сериал, часть
первая, 2 х 26 мин

19:30 Большой зал - Спек-
такль "Мадам Мишима"

14 июня (Четверг)
18:30 Малый зал - Кино-

клуб "Россия" - "Миропорядок"
реж.: В.Соловьев, 110 мин.
2018г.

19:30 Белое фойе - Монос-
пектакль Стояна Борисова "Из-
мерение любви"

GOOGLе знает все

Рецепты салатов на скорую руку
Салат из ка-

пусты и огурцов
- очень простой,
бюджетный и
н е в е р о я т н о
вкусный. К тому
же, подать его
можно весьма
изысканным спо-
собом. И не то-
лько как салат.
Отлично такой
салат смотрится
на брускетте.

Продукты: капуста - 1/2 Штуки (средней величины), огу-
рец - 1, чеснок - 2 Зубчика, петрушка- 1 пучок, масло
оливковое - 2 ст. ложки, уксус - 1 ст. ложка, соль по вкусу.

Приготовление: Салат из капусты и огурцов готовится
просто и быстро. Шинкуем капусту, нарезаем огурец и
петрушку. Добавляем (если хотим) чеснока (или репчато-
го лука), солим и приправляем смесью из оливкового масла
и уксуса (лимонного сока) или майонезом.

С МОРКОВЬЮ, КАПУСТОЙ И СВЕКЛОЙ
Продукты: свекла - 2 штуки (любого сорта), морковь -

2, репчатый лук красный - 0,25, белокочанная капуста -
1-0,5, штуки, яблочный уксус - 100 мл., оливковое масло -
50 мл., базилик, листья - 2 штуки, петрушка - 1 веточка,
сахар и соль - по вкусу.

Приготовление: капусту нашинкуйте тонкой соломкой.
Затем почистите, промойте и натрите на крупной тёрке
свеклу и морковь. Мелко нарежьте базилик с петрушкой.
Нарежьте мелкими кусочками лук. Все овощи и зелень
смешайте. Для заправки тщательно смешайте уксус, соль,
перец, сахар и масло. Добавьте в салат заправку. Пере-
мешайте. Готово.

СЕМИ ПЯДЕЙ ВО ЛБУ. Так
говорят об очень умном че-
ловеке. Выражение основа-
но на том убеждении, что
чем выше лоб у человека,
тем он умнее. Старинная ме-
ра длины пядь равнялась
расстоянию между концами
растянутых большого и ука-
зательного пальцев (меньшая
пядь) или большого и сред-
него пальцев (большая пядь).
Выражение носит характер
гиперболы, семь пядей - это
примерно полтора метра.

ИСКАТЬ ВЧЕРАШНИЙ
ДЕНЬ. В ироническом
смысле значит заниматься
заведомо бесплодной деяте-
льностью. Выражение свя-
зывают с немецким выра-
жением den gestrigen Tag
suchen, возводимым к ис-
торическому эпизоду. Кур-
фюрст Иоганн Фридрих од-
нажды произнес при своем
шуте любимую фразу: "День
этот я потерял". Шут на это
ответил: "Завтра мы все хо-
рошенько поищем и, навер-

Почему мы так говорим?
но, найдем день, который ты
потерял".

ЗАЙТИ НА ОГОНЁК… Та-
кое тёплое и приятное выра-
жение. Не так уж и часто
оно теперь употребляется.
Его происхождение кроется
в замечательном обычае.
Раньше на окно ставили заж-
женную свечу. Это означа-
ло, что хозяева дома и к ним
можно зайти в гости. Здо-
рово, не правда ли? Стало
тебе грустно, хочется с кем-
нибудь пообщаться, ставишь
на окошко зажженную све-
чу: и к тебе на чай прихо-
дят знакомые, друзья, род-
ные. Правда, такой обычай
трудно возродить в городах,
но в деревнях, коттеджных
посёлках это вполне воз-
можно.

ЗЛАЧНОЕ МЕСТО. Во
времена Пушкина выращи-
вать виноград для вина было
дорого, ве пили алкоголь
произведенный из злаков.
Злачными называли те мес-
та, гле люди выпивали.

По радио сообщают - из
тюрьмы сбежал опасный
преступник, приметы... , бу-
дьте осторожны. На другой
день преступник утром доб-
ровольно вернулся в тюрь-
му. Набежали журналисты,
спрашивают, как же так, по-
чему, мол, вы вернулись, ли-
шили себя свободы? Мужик:
анекдотов.net - Я в гробу
видал эту свободу! Весь ве-
чер и пол ночи прятался от
легавых, под утро пробрал-
ся домой, а жена мне с по-
рога: "По радио еще в шесть
вечера сказали, что ты сбе-
жал! Ты где, тварь, шлялся
все это время?"

☺☺☺
У мужика звонит телефон

(подруга). Дальше в трубку:
- Да, привет.... Понял... Мо-
лодец, поздравляю. - кла-
дет трубку и очень грустно
в пустоту говорит: - Ну все,
капец... Права получила...

☺☺☺
Сегодня сказала мужу, что

- Лезвия "Спутник", поб-
рился, и щетина месяц не
растет. Боится!

☺☺☺
Плотник - в доску. Стеко-

льщик - вдребезги. Извоз-
чик - в дугу. Сапожник - в
стельку. Портной - в лоскуты.
Пожарный - в дымину. Гро-
бовщик - вусмерть. Свинар-
ка - до поросячьего визга.
Охотник - в дупель. Шофер -
в баранку. Железнодорож-
ник - в дрезину. Футболист
- в аут.  Повар - в сосиску.
Бондарь - в бочку. Лесник -
в шишку. Музыкант - в дуд-
ку. Электрик - в отключку.
Математик - в ноль. Физку-
льтурник - в лежку. Медик -
до потери пульса. Физик -
до потери сопротивления.
Химик - до выпадения в оса-
док. Писатель - до ручки.
Журналист - до точки. А ас-
трофизик - до звезд из глаз.
Зато красиво... И это все об
одном и том же…  Кто как
напивается.

я помимо жены, хочу стать
ему еще и лучшим другом!
После этого он достал бут-
ылку водки, 2-е рюмки, на-
лил, и стал рассказывать,
как я его задолбала.

☺☺☺
Риэлтор купил подер-

жанный автомобиль.
- Вы заплатили значите-

льно больше, чем он стоит,
- сказал ему друг.

- Я знаю, но в настоящее
время я занят тем, что про-
даю этому автодилеру кое-
какую недвижимость, и я хо-
тел, чтобы он подумал, что
я дурак.

☺☺☺
Сегодня услышал, как моя

соседка долго уговаривала
своего кота слезть с дерева.
Последняя ее фраза убила
всех: - Ну тогда, блин, не ори!
Вей гнездо и ложись спать!

☺☺☺
- Бритва "Жилет", с утра

побрился и до вечера по-
рядок.

Звонит телефон:
- Пиццерия GOOGLе, добрый

день, слушаю вас!
- Пиццерия чего?
- Пиццерия GOOGLе. Что буде-

те заказывать?
- Но… Разве это не пиццерия

"Синьор Помидор"?
- Увы, была, GOOGLе ее купил

и теперь объем наших услуг стал
полным.

- Прекрасно. Примете заказ?
- Естественно! Хотите повто-

рить ваш обычный заказ?
- Обычный заказ? Откуда вы

знаете, какой?
- У нас установлен идентифи-

катор заказчиков, и мы знаем,
что последние 53 раза с этого
номера заказывали пиццу "Ве-
зувий", с двойным сыром и вет-
чиной, плюс бутылка хорошо ох-
лажденного пива "Балтика".

- Надо же, я и не думал…! Хо-
рошо, давайте.

- Простите, могу вам дать со-
вет?

- Конечно.
- У вас есть наше полное ме-

ню?
- Нет.
- Это самое полное меню, и я

хотела бы посоветовать вам пиццу
с творогом и зеленью, и бутылку
минеральной воды с малым со-
держанием солей.

- Творог? Зелень? Соли? Вы с
ума сошли? Я все это ненавижу!

- Понимаю, но это только на
пользу вашему здоровью. Кроме
того, у вас очень высокий хо-
лестерол…

- Откуда вы это знаете?
- Наша фирма располагает са-

мой большой базой данных на

нашей планете. Через номер те-
лефона мы знаем ваше имя, и
поэтому имеем доступ к вашим
анализам в поликлинике.

- Плевать на вашу базу
данных! Я не хочу пиццу с тво-
рогом и зеленью! Я принимаю ме-
дикаменты, и поэтому могу есть
все, что мне вздумается, понят-
но?

- Сожалею, но вы не прини-
мали таблетки в последнее вре-
мя.

- Какого черта, откуды вы зна-
ете? Шпионите за мной каждый
день?

- Нет, нет! Просто мы распо-
лагаем базой данных всех аптек
в городе, и последний раз вы
там были 3 месяца тому назад.
А в одной упаковке только 30
таблеток.

- Блин, это правда. И откуда
ты это знаешь?

- Из вашей кредитки…
- Чего?
- Да, вы, когда платите в сво-

ей аптеке кредиткой банка МММ,
получаете скидку. В нашей базе
данных все ваши расходы по кре-
дитке. И за последние 3 месяца
вы там ничего не покупали, но
покупали в других магазинах, что
означает, что вы кредитку не по-
теряли.

- Зараза… А что, я не могу
заплатить наличными? А? Что?
Что теперь скажете?

- Это невозможно. Вы плати-
те наличными только US$ 100 в
неделю своей служанке, все ос-
тальное платите только кредит-
кой.

- Сволочи! Откуда вам извес-
тно, сколько я плачу служанке?

- Но она же платит соцстрах
…

- Да пошли вы!
- Как хотите. Сожалею, но вся

эта информация у меня на дис-
плее и я хочу только помочь вам.
Думаю, что вы должны зайти за
своим врачем и взять анализы,
которые вы сделали в прошлом
месяце, чтобы уточнить дозиров-
ку медикаментов.

- Послушай, ты… ! Вы мне все
осточертели, и ты, и компьютеры,
и базы данных, и интернет, и
GOOGLе, и FACEBOOK, и TWITTER,
и отсутствие личной жизни в
ХХI-м веке, и это проклятое го-
сударство…

- Пожалуйста, не расстраивай-
тесь. Это не в ваших интере-
сах…

- Заткнись! Завтра же уеду ку-
да-нибудь дальше от всего этого
дерьма. Поеду на острова Фи-
джи, или куда угодно, где нет
интернета, компьютеров, телефо-
на, ни людей, которые будут за
мной все время подглядывать…

- Я вас понимаю…
- В последний раз воспользу-

юсь кредиткой, чтобы купить би-
лет на самолет и улететь на ко-
нец света!

- Прекрасно…
- Снимите заказ на пиццу. Я

ее не хочу.
- Хорошо…, уже снят. Если мне

только позволите…, одна мале-
нькая деталь…

- КАКОГО ЧЕРТА ЕЩЕ !?
- Хочу только напомнить, что

ваш паспорт просрочен…
P.S. Смех смехом, но нас это

все ждет, а часть функционала
присутствует уже сейчас.
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Пятница, 8 июня (болгарское время)

Воскресенье, 10 июня

Пятница, 8 июня (московское время)

Воскресенье, 10 июня

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доброе утро" 09.35
"Контрольная закупка" 10.05 "Жить здорово!" (16+) 11.00
"Модный приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время
покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай
поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Вре-
мя покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами)
18.25 "Время покажет" (16+) 18.50 "Человек и закон" с Алек-
сеем Пимановым (16+) 19.55 "Поле чудес" (16+) 21.00 "Вре-
мя" 21.30 Премьера. Большой праздничный концерт, посвя-
щенный 300-летию российской полиции 23.35 Павел Труби-
нер в многосерийном фильме "Второе зрение" (16+) 01.20
Семён Морозов, Наталья Варлей, Станислав Садальский,
Евгений Весник в фильме "Три дня в Москве" (12+) 03.30
Марина Ладынина, Николай Крючков, Борис Андреев, Пётр
Алейников в фильме "Трактористы" (12+) 04.55 "Модный при-
говор"

05.00 Новости 05.05 "Бывшие". Продолжение (12+) 06.00 Те-
леканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.30 "Контрольная закупка" 09.55 "Жить здоро-
во!" (16+) 11.00 "Модный приговор" 12.00 Новости (с субтит-
рами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтит-
рами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Жен-
ское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50 "На
самом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время"
21.35 Премьера. "Три аккорда" (16+) 23.25 "Вечерний Ур-
гант" (16+) 00.15 Евгений Миронов, Алексей Серебряков, Ан-
дрей Смоляков, Сергей Астахов, Виктория Толстоганова, Лю-
бовь Толкалина в фильме "Побег" (16+) 02.25 Татьяна Лавро-
ва, Лев Круглый в фильме "Таинственная стена" (12+) 03.45
"Время покажет" (16+)

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с

RTVI

06.00 Новости 06.10 "Гении и злодеи" (12+) 06.35 "Смешари-
ки. ПИН-код" 06.50 "Часовой" (12+) 07.15 "Здоровье" (16+)
08.15 Константин Хабенский, Елизавета Боярская, Анна Ко-
вальчук, Сергей Безруков, Егор Бероев в многосерийном
фильме "Адмиралъ" (16+) 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15
Фильм "Адмиралъ". Продолжение (16+) 12.00 Новости (с суб-
титрами) 12.15 Фильм "Адмиралъ". Продолжение (16+) 15.00
Новости (с субтитрами) 15.15 Фильм "Адмиралъ". Продолже-
ние (16+) 18.05 Юбилейный вечер Ильи Резника 21.00 Воск-
ресное "Время". Информационно-аналитическая програм-
ма 22.30 "Что? Где? Когда?". Летняя серия игр 23.40 Павел
Трубинер в многосерийном фильме "Второе зрение" (16+)
01.20 Дмитрий Аверин, Ксения Раппопорт, Нина Лощинина
в комедии "Мама дарагая!" (16+) 02.55 Александр Абдулов в
фильме "Официант с золотым подносом" (12+) 04.25 Вален-
тина Титова, Георгий Мартынюк, Олег Видов в фильме "Ме-
тель" (12+)

1 КАНАЛ

Суббота, 9 июняСуббота, 9 июня

Воскресенье, 10 июня

05.30 Пряничный домик 06.00 Утро России
10.00 О самом главном 11.00 Вести 11.40 Вес-
ти. Местное время 12.00 Судьба человека с
Борисом Корчевниковым 13.00 60 минут 14.00
Вести 14.40 Вести. Местное время 14.55 Ге-
нии и злодеи 15.25 Склифосовский (2 сезон)
17.00 Вести 17.40 Вести. Местное время 18.00
Андрей Малахов. Прямой эфир 19.00 60 минут
20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное вре-
мя 21.00 Путешествие к центру души 00.35 2
ВЕРНИК 2 01.20 Прощание с Петербургом. Х/
ф 02.55 Срочно! Ищу мужа. Х/ф 04.25 Андрей
Малахов. Прямой эфир

05.30 Гении и злодеи 06.00 Ут-
ро России 10.00 О самом глав-
ном 11.00 Вести 11.20 Вести.
Местное время 11.40 Обыкно-
венный концерт с Эдуардом
Эфировым 12.05 Юмор! Юмор!!
Юмор!!! 13.55 Ближний круг Ни-
колая Цискаридзе 14.50 Разбит-
ые сердца. Х/ф 18.05 Привет,
Андрей! 20.00 Вести в субботу
21.00 Невозможная женщина. Х/ф 00.20 Романти-
ка романса 01.15 Карнавал. Х/ф 03.50 Жена по
совместительству. Х/ф

05.30 Обыкновенный концерт с Эдуардом Эфи-
ровым 06.00 Невозможная женщина. Х/ф 09.15
Сам себе режиссер 09.55 Смехопанорама Ев-
гения Петросяна 10.20 Вести-Москва 11.00
Вести 11.20 Утренняя почта 11.50 Смеяться
разрешается 14.05 Когда все дома с Тимуром
Кизяковым 14.50 Королева "Марго". Х/ф 18.15
Лига удивительных людей 20.00 Вести недели
22.00 Воскресный вечер с Владимиром Соло-
вьевым 00.30 Мост в будущее 01.20 Торжест-
венная церемония закрытия ХХIX кинофести-
валя "Кинотавр" 02.30 Любовник. Х/ф 04.20
Когда все дома с Тимуром Кизяковым

Суббота, 9 июня

Пятница, 8 июня (болгарское время)RTR

Понедельник, 11 июня

Вторник, 12 июня

Среда, 13 июня

Четверг, 14 июня

Понедельник, 11 июня

Среда, 13 июня

Четверг, 14 июня

Понедельник, 11 июня

Вторник, 12 июня

Среда, 13 июня

Четверг, 14 июня

06.00 Новости 06.10 Павел Луспекаев в приключенческом
фильме "Голубая стрела" 07.40 Историческая драма "Вели-
кая" (12+) 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 Историческая
драма "Великая". Продолжение (12+) 12.00 Новости (с суб-
титрами) 12.15 Историческая драма "Великая". Продолже-
ние (12+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.15 Ис-
торическая драма "Великая". Продолжение (12+) 19.50 "Се-
годня вечером" (16+) 21.00 "Время" 21.20 "Сегодня вечером"
(16+) 22.50 "Вечерний Ургант" (16+) 23.30 Павел Трубинер в
многосерийном фильме "Второе зрение" (16+) 01.15 Вале-
рий Золотухин, Владимир Высоцкий в фильме "Хозяин тайги"
(12+) 02.35 Евгений Леонов, Олег Басилашвили, Ирина Ма-
зуркевич, Станислав Садальский, Валентин Гафт, Георгий
Бурков в фильме Эльдара Рязанова "О бедном гусаре за-
молвите слово"

06.00 Новости 06.10 "Гении и злодеи" (12+) 06.35 Дмитрий Хара-
тьян, Александр Демьяненко, Борислав Брондуков, Александр Со-
ловьёв в фильме "Зелёный фургон" (12+) 09.00 "Играй, гармонь
любимая!". Праздничный концерт 10.10 Фильм "Крым" (16+) 12.00
Новости (с субтитрами) 12.15 Концерт в честь открытия Крымско-
го моста 13.20 Премьера. "Князь Владимир - креститель Руси"
14.25 Кино в цвете. "Весна на Заречной улице" 16.15 Никита Ми-
халков, Олег Меньшиков в фильме "Статский советник" (16+) 18.45
"Клуб Весёлых и Находчивых". Встреча выпускников (16+) 21.00
"Время" 21.20 Премьера. Большой праздничный концерт к Дню
России. Трансляция с Красной площади 23.10 Премьера. "Русское
лето большого футбола" 00.10 Павел Трубинер в многосерийном
фильме "Второе зрение" (16+) 01.55 Валерий Золотухин в фильме
"Пропажа свидетеля" (12+) 03.20 Андрей Миронов, Александр Шир-
виндт, Михаил Державин в фильме "Трое в лодке, не считая соба-
ки" (12+)

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал
"Доброе утро" 09.30 "Контрольная закупка" 09.55 "Жить здо-
рово!" (16+) 11.00 "Модный приговор" 12.00 Новости (с суб-
титрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с суб-
титрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское /
Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние
новости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50
"На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Вре-
мя" 21.35 Премьера. Гала-концерт. Звёзды мировой сцены в
поддержку Чемпионата мира по футболу 2018. Трансляция с
Красной площади 23.35 "Вечерний Ургант" (16+) 00.10 Павел
Трубинер в многосерийном фильме "Второе зрение" (16+)
01.55 Алексей Панин, Дмитрий Дюжев, Никита Михалков,
Сергей Маковецкий в фильме Алексея Балабанова "Жмурки"
(16+) 03.45 "Пусть говорят" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал "Доброе утро" 09.30
"Контрольная закупка" 09.55 "Жить здорово!" (16+) 11.00
"Модный приговор" 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Вре-
мя покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Время
покажет" (16+) 17.00 "Мужское / Женское" (16+) 18.00 Вечер-
ние новости (с субтитрами) 19.00 "На самом деле" (16+) 20.00
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.35 Премьера. Антон
Левин в фильме "Лейтенант" (12+) 23.10 Павел Трубинер в
многосерийном фильме "Второе зрение" (16+) 00.55 Михаил
Глузский, Евгений Киндинов, Олег Даль, Лариса Удовичен-
ко, Любовь Полищук, Игорь Дмитриев в фильме "Золотая
мина" (12+) 03.10 "Мужское / Женское" (16+) 03.55 "Пусть
говорят" (16+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

05.05 Смехопано-
рама Евгения Пет-
росяна 06.00 Од-
нажды двадцать лет
спустя. Х/ф 07.20
Чертово колесо. Х/
ф 08.45 Не было бы
счастья... Х/ф 11.00
Вести 11.20 Не
было бы счастья...
Х/ф. Продолжение
12.50 Большой праздничный концерт 15.10 Екатерина.
Взлет 20.00 Вести в 20:00 21.00 Аншлаг и Компания
23.25 Не того поля ягода. Х/ф 02.50 Три тополя на Плю-
щихе. Х/ф 04.05 Стоянка поезда - две минуты. Х/ф

05.20 Дорогой мой
человек. Х/ф 07.05
Любовь на четы-
рех колесах. Х/ф
08.45 Проще паре-
ной репы. Х/ф
12.00 Москва.
Кремль. Церемо-
ния вручения Госу-
дарственных пре-
мий Российской

Федерации 13.00 Вести 13.15 Улица полна неожидан-
ностей. Х/ф 14.30 Екатерина. Взлет 20.00 Вести в 20:00
21.00 Клуб обманутых жен. Х/ф 00.25 Поздние цветы.
Х/ф 03.50 Простая история. Х/ф

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.40 Вести. Местное время 12.00 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 13.00 60
минут 14.00 Вести 14.40 Вести. Местное время
14.55 Правила жизни 15.25 Склифосовский (2
сезон) 17.00 Вести 17.40 Вести. Местное время
18.00 Андрей Малахов. Прямой эфир 19.00 60
минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное
время 21.00 Точки опоры 22.55 Вечер с Влади-
миром Соловьевым 01.15 Вести-Санкт-Петербург
01.30 Линия жизни. Семен Альтов 02.25 Новости
культуры 02.45 Версия 04.20 Андрей Малахов.
Прямой эфир

Вторник, 12 июня

05.30 Пряничный домик 06.00 Утро России 10.00
О самом главном 11.00 Вести 11.40 Вести. Мест-
ное время 12.00 Судьба человека с Борисом
Корчевниковым 13.00 60 минут 14.00 Вести 14.40
Вести. Местное время 14.55 Правила жизни 15.25
Склифосовский (2 сезон) 17.00 Вести 17.40 Вес-
ти. Местное время 18.00 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 19.00 60 минут 20.00 Вести в 20:00
20.45 Вести. Местное время 21.00 Точки опоры
22.55 Вечер с Владимиром Соловьевым 01.15
Вести-Санкт-Петербург 01.30 Абсолютный слух
02.10 Новости культуры 02.30 Версия 04.00 Анд-
рей Малахов. Прямой эфир

Бедная Маша

Три
тополя на
Плющихе

Поздние цветы
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18. ГЛАМУР

Страницу подготовила  Ольга Гурская

Электронный портал WomanHit.ru встретился
с актером Андреем Чернышовым, обсудил домаш-
ние споры и пасту с морепродуктами.

- Андрей, в сериал "Девочки не сдаются" ва-
шему герою, прямо скажем, приходится нес-
ладко…

- Я лично своему герою сочувствую, потому
что он сбился с пути. Имея жену, детей, он в
какой-то момент, наверное, забыл о клятвах и
обещаниях, которые нужно держать. Поэтому
стал немножко смотреть по сторонам. И если
вначале все проходило безнаказанно для него,
то в какой-то момент жизнь дала ему по голо-
ве. В поисках очередной легкой встречи он по-
настоящему влюбился и оказался перед очень
серьезным выбором: есть семья, ответствен-
ность, от которой он не может отказаться, но
есть и чувства, которые для него тоже важны.
Это подается в комедийном ключе, поэтому мне
бы хотелось, чтобы зритель, с одной стороны,
над этим посмеялся, а с другой - задумался.

- А вам самому насколько такое поведение
близко?

- Честно говоря, мне подобная история не
близка, я надеюсь, что не окажусь в такой си-
туации, это не мой путь в жизни. Меня не так
воспитали.

- Ваш отец был директором школы, в кото-
рой вы учились. Вам, скорее всего, было не-
просто?

- Многие, когда узнавали, что папа - директор
школы, а мама - руководитель, сразу предпола-
гали, что "пятерки" обеспечены. Но родители,
напротив, считали, что я должен поддерживать
честь семьи. Если они не могут своего ребенка
научить, то что же говорить об остальных! И с
меня спрашивали строже всех, а если в школе
происходили какие-то там шалости, то достава-
лось в первую очередь мне. Впоследствии я
осознал, как это было правильно, так как бла-
годаря этому у меня выработались трудоспо-
собность и самодисциплина.

- У вас, наверное, масса положительных ка-
честв?

- У меня есть те положительные качества, ко-

Ïî÷åìó Áîíäàð÷óê äî ñèõ
ïîð íå ðàçâåëñÿ ñ æåíîé?

Два года назад на фестивале "Кинотавр" в Сочи режис-
сер Федор Бондарчук представил новую возлюбленную -
актрису Паулину Андрееву. С тех пор они повсюду появля-
ются вместе, а поклонники ждут свадьбу.

Â Ìîñêâå èçáèëè
ïðîäþñåðà Ëîëèòû
Ìèëÿâñêîé è Êèðêîðîâà

Продюсер и автор в жанре "популярная
музыка" Александр Яковлев стал жертвой
преступления. Мужчину избили и ограбили
в Москве. Как сообщают, он шел по улице,
к нему неожиданно подошли неизвестные,
напали, ударили в висок и вырвали из рук
сумку, в которой был миллион рублей. В
заявлении Яковлева сказано, что эти де-
ньги были предназначены на покупку ма-
шины для брата. Кроме того, музыкант ли-
шился и всех документов - паспорта, води-
тельских прав, а также банковских карто-
чек.

Музыкант возглавляет собственный про-
дюсерский центр имени себя. В его студии
записывались и с ним плодотворно сотруд-
ничали такие артисты, как Лолита Миляв-
ская, Филипп Киркоров, Юлия Ковальчук,
Игорь Николаев и др.

Яковлев родом из Казани, он начинал в
коллективе "Ласковый май", потом ушел в
свободное плавание. Он не только продю-

Ïîêëîííèêè îöåíèëè
ìîëîäåæíûé îáðàç
Ïðèìàäîííû

На днях Примадонна появилась на пуб-
лике в белом платье-тунике, образ певицы
дополнял изящный красный ремешок, ко-
торый артистка закрепила на талии.
Модный аксессуар добавил наряду Прима-
донны утонченности и элегантности.

За последний год Алла Борисовна поху-
дела на 20 килограммов и приобрела
формы, о которых многие могут только меч-
тать. Супруг артистки телеведущий Мак-
сим Галкин во всем поддерживает свою
избранницу.

Напомним, что супруги обвенчались пос-
ле шести лет брака. Для Аллы Пугачевой
эта церемония стала второй. Певица уже
стояла перед алтарем с Филиппом Кирко-
ровым в 1995 году.

После развода с поп-королем Алла Бо-

Àíäðåé ×åðíûøîâ: "Ñ æåíîé ìîæåì ïîñïîðèòü"

На съемках "Маргариты Назаровой" актер быстро
нашел контакт с тиграми

всегда получается, но я пытаюсь двигаться в
этом направлении. Я верный друг, и, думаю, на
меня можно положиться.

- Во многих фильмах вы играете бес-
страшных людей. А есть ли у вас в жизни
страхи?

- Так же как и у всех. Но все это можно пре-
одолеть, если взять себя в руки. Фобий, к счас-
тью, у меня нет.

- Значит, с тиграми на съемках "Маргариты
Назаровой" вы нашли контакт. А дома у вас
есть животные?

- К сожалению, из-за плотного графика и пос-
тоянных разъездов не могу завести себе до-
машнее животное, хотя очень люблю собак. А
сейчас нет такой возможности. Какую бы поро-
ду я завел - не знаю. Может, и дворняжку. Мы,
наверное, вместе выбрали бы друг друга.

- За питанием сами следите? Можете что-
то приготовить?

- Да, я неплохо готовлю. Вдруг во мне прос-
нулся этот талант, я бы даже сказал. Я долго
жил один, и возникла, наверное, какая-то хо-
лостяцкая необходимость это делать. Сначала
пробовал готовить простые блюда, потом начал
что-то добавлять - получалось вкусно. Я про-
должил экспериментировать, стало интересно.

- Чем балуете домочадцев?
- Наверное, я пасту хорошо готовлю. С мо-

репродуктами. Супруге нравится, она меня час-
то просит приготовить, надеюсь, не из вежли-
вости.

- Тот факт, что вы с женой еще и коллеги,
помогает или мешает в жизни?

- Споры у нас есть, безусловно, но мы гово-
рим об одном и том же, на одном языке, и, я
думаю, это все очень упрощает. Потому что че-
ловеку другой профессии не все нюансы могут
быть понятны.

- А покритиковать можете друг друга?
- Ну а как же! Конечно! Маша - меня, я -

Машу. Но это же не вердикт вынести, а для
того, чтобы что-то исправить, попытаться по-
мочь. Не всегда мы согласны друг с другом, но
критика конструктивна.        (С сокращениями).

торые мне привили родители. То есть это пони-
мание каких-то основных жизненных принципов
и, наверное, желание им следовать. Пусть не

В марте 2016 года Бондарчу-
ки объявили о расставании
после 25 лет брака

Паулина Андреева и Федор
Бондарчук

Однако с походом в загс влюбленные не спешат. Как
оказалось, на это есть веские причины, друзья пары отк-
рыли "СтарХиту" их тайны.

Бондарчук все еще женат. Федор не оформил развод со
Светланой - по слухам, они не могут поделить совместно
нажитое имущество. "Им принадлежит просторная кварти-
ра на Мосфильмовской улице, - рассказали порталу "Стар-
Хит" в окружении распавшейся семьи. - Плюс в наследст-
во от отца ему достался дом на Рублевском шоссе, там
сейчас живет сын Сергей с женой и двумя дочками. Свет-
лана предпочитает не наведываться туда, где раньше была
хозяйкой, для встречи с внучками выбирает нейтральную
территорию. После разрыва она переехала из пригорода в
"запасную" квартиру на Патриарших прудах, площадь кото-
рой составляет около трехсот квадратных метров. Также
ей принадлежит тридцать процентов одного из столичных
ресторанов Феди". Мало того, летом прошлого года Света
открыла бистро "Березка" на Патриарших прудах, а в ап-
реле 2018-го учредила фитнес-студию "Фанни". Несмотря
на расставание и экономические вопросы, Светлана и Фе-
дор остались в дружеских отношениях.

сирует записи песен, но и выступает соль-
но. В прошлом году записал романтичес-
кую композицию "Знаешь, знаешь…", кото-
рая успешно ротировалась на радиостан-
циях.

Продюсер неоднократно становился ла-
уреатом различных музыкальных премий.
Так, в прошлом году приз "Золотой грам-
мофон" Александр получил из рук Анаста-
сии Волочковой.

рисовна в 2011 году вышла замуж за Мак-
сима Галкина. Пара воспитывает 4-летних
близнецов Гарри и Лизу.
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П
рез май 1941 г. 24-го-
дишният Арсений Ми
ронов започнал трудо-

вата си кариера в Летател-
но-изследователския инсти-
тут (ЛИИ) и останал там до
ден днешен. Сега институ-
тът носи името на летеца,
Герой на Съветския съюз
Михаил Громов. А по онова
време самият Громов огла-
вявал института.

Арсений Дмитриевич рабо-
ти по половин ден, но все-
кидневно. Става в седем сут-
ринта, ляга си в 10 вечерта,
изкачва стъпалата до чет-
въртия етаж в блока си от
сталинските времена в град
Жуковски. Кореспондент на
ТАСС разговаря с професо-
ра, лауреат на Сталинска
премия и на Държавна пре-
мия на СССР за работата му,
дълга колкото живота му.

 За кафявата "Победа"
и четирите екватора
Отивам на работа с кола,

аз шофирам. Не съм броил
колко години съм на корми-
лото, но със сигурност не по-
малко от 50. Първата ми ко-
ла беше "Победа", кафява,
като кафе. Купих я много
трудно, чаках дълго, изпол-
звах и "връзки". Взех я от
завода в Горки (Нижни Нов-
город). След това карах още
една "Победа", а после - "Вол-
га", жигули, две "шестици"…

Веднъж се замислих и из-
числих, че съм изминал зад
волана разстояние колкото
четири екватора. А сега с
колата отивам само на ра-
бота и се връщам.

За МАИ и тройката
по химия
Учих в работническия фа-

култет, подготвих се за
енергетическия институт. Но
при нас дойде един студент
от по-горните курсове от
МАИ (Московски авиационен
институт) със задачата да
привлече студенти за инс-
титута. Той говореше много
убедително и ме привлече.

Аз учех на самолетното от-
деление - с удоволствие и
отлично. За всички курсове
имах само една тройка - по
химия. Тогава се бях влюбил
и не ми беше до химията.

За ЛИИ и "виж ти"
Аз и още трима наши сту-

денти отидохме на предпри-
емна практика в Летателно-
изследователския институт.
Месец преди това директор
беше станал Михаил Михай-
лович Громов. Приеха ни
много добре, толкова доб-
ре, че на втория ден ни ка-
заха: "Момчета, Громов ви
вика". Разговорът беше кра-
тък, за около 15 минути. Той
ни попита защо сме избра-
ли да дойдем тук, защото
предприемна практика озна-
чаваше, че ще останем на
работа. Ние дружно отгово-
рихме, че искаме да станем
летци-изпитатели. Громов
беше много възпитан човек.
Погледна ни и каза: "Виж ти".
Аз не станах летец, но летях
като инженер и щурман.

За фронта и 12-те
изпитания
на парашути
Още в първите дни на

войната отидох във военна-
та комисия. Попитаха ме къ-
де работя, казах, че тук ра-
ботя. "Е, тогава продължа-
вай". От нашия завод не пус-

Ñòîëåòíèêúò Àðñåíèé Ìèðîíîâ
ïðîäúëæàâà äà ðàáîòè
Единственият работещ 100-годишен пенсионер
в Подмосковието си спомня как разследвал
гибелта на Гагарин и се лекувал със спирт

каха никого на фронта, ос-
вен от стопанския персонал.

Евакуираха ни в Новоси-
бирск. Там отначало работех
като електромонтьор. Вед-
нъж докараха парашути за
летците, но се оказа, че са
ги превозвали в неизвестно
какви условия. А отношение-
то към тях трябва да е мно-
го деликатно, има строг рег-
ламент за преместването им.
Не рискувахме да ги дадем
на летците. Докато учех в
МАИ съм скачал с парашут,
имах шест скока и затова се
обърнаха към мен за съвет.
Казах, че трябва лично да ги
пробвам, за да се убедя, че
всичко е наред. Парашутите
бяха 12. Скочих с всеки един,
изтупах праха, изсуших ги,
сгънах ги… Чак след това ги
предадох на летците.

За спирта като
лекарство
В Горки през цялото вре-

ме бях на летището. Студ,
настинка и стана възпале-
ние на средното ухо. Вдиг-
нах температура, а аз водя
изпитанията. Заведоха ме в
заводската поликлиника, а
там една млада симпатична

докторка казва: "Трябва да
си останете вкъщи". А аз й
отговарям: "Не мога, тряб-
ва да наблюдавам всеки по-
лет". Бяхме двама. Тя ни пи-
та: "Можете ли да намерите
спирт?" А на летището -
спирт-бол! Докторката каз-
ва: "Когато отидете да ве-
черяте в столовата, изпий-
те половин чаша спирт. Не-
ка ви съпроводят до хоте-
ла, а там веднага легнете и
да ви завият с две-три оде-

яла". Така и направихме. Ня-
мам спомен как съм стиг-
нал до хотела. След втория
сеанс всичко ми мина.

За зашитата ръка и
часовника от де Гол
През 1943-а едва не ос-

танах без ръка. Правехме
експеримент и при кацане-
то съседният самолет уда-
ри с винта си нашия флю-
зелаж. Ударът беше откъм
моята кабина. Разсече се-
далката ми, скъса парашута
ми и ми откъсна ръката.
Дойдох на себе си с увисна-
ла глава, привързан към ос-
танките на самолета. Заши-
ха ръката ми и няколко ме-
сеца прекарах в болницата.
Там дойде Шарл де Гол,
връчваше часовници на съ-
ветските летци. Понеже бях
в стая с летци и аз получих
часовник. Когато ме изпис-
ваха, главният лекар казва:
"Върни часовника, ти не си
военен". И аз го върнах.

За планерите и
спортния разряд
Дори след травмата се

опитвах да стана летец-изпи-
тател. Но лекарите ми раз-
решиха да летя само на леки
самолети. След войната се
записах в аероклуба, летях
на планери, дълго летях  - до
60 години. Станах "Майстор
на спорта". Тръгнах си кра-
сиво от там. Отидохме на ла-
гер, аз взех палатка, бутил-
ка коняк. Летяхме, летяхме
и аз казвам: "Момчета, това
ми е последният полет в жи-
вота. Елате в палатката ми
да пийнем, аз повече няма
да се появявам на летище-
то". Не ми повярваха. Но аз
наистина повече не летях.
Със здравето позакъсах - с
очила не може да се лети.

За кандидатската
дисертация и
аспирантите
Имах много добър научен

ръководител - и като про-
фесионалист, и като човек.
Бях му поръчител да влезе
в партията. Бях поставил
един експеримент без ана-
лог в света. И той ми каз-

ва: "Защитете дисертация,
та вие имате личен принос".
Аз отначало се съпротивля-
вах, а той ме засрами: "Ис-
кате ли аз да напиша ди-
сертацията?" Отговорих :"Не,
не искам". Така защитих кан-
дидатска, а после и доктор-
ска дисертация. После имах
мои аспиранти, повечето,
уви, вече починаха.

За Гагарин, разследва-
нията и чужбина
Занимавах се с разслед-

ване на авиационни произ-
шествия. Бях член на коми-
сията, която разследваше
катастрофата, когато загина
Гагарин. До ден днешен ме
занимава тази тема. Ако тя
не беше толкова тъжна, бих
казал, че това ми е хоби.

Някъде през 70-те години
разследвахме катастрофа в
Египет. Падналият самолет
беше наше производство, но
собственост на египтяните, а
екипажът - смесен. Седим,
обсъждаме въпроса, ние при-
тискаме египтяните. Техният
генерал върти една броени-
ца и казва: "Господа, сега при
нас е време за молитва". Ние
излизаме, а аз виждам как
от друга стая влизат четири-
ма здравеняци и тръгват към
него. Това бяха американци -
съветници. Тогава междуна-
родната обстановка беше
много сложна.

Много пъти - поне 15 - съм
бил в чужбина по работа.
Никога не съм искал да жи-
вея там. Не от някакви пат-
риотични съображения,
просто разбирах, че искам
да съм си у дома.

За трудовата книжка и
желанието за работа
Нямам материална необ-

ходимост да работя. Пенси-
ята ми е доста голяма, де-
цата ми са добре платени,
могат да ме издържат. Но
след като съм работил тук
повече от 70 години напра-
во е страшно да напусна ко-
лектива. А и работата, с ко-
ято сега се занимавам, е
доста интересна - дори и да
е кабинетна, не като на мла-
ди години. Но аз много неща
зная за летателната безо-
пасност и искам да предам
знанията си на другите.

В трудовата ми книжка
има само един запис - Ле-
тателно-изпитателен инсти-
тут. Тук съм от май 1941 го-
дина. И ако имах възмож-
ност да започна отначало,
пак бих се заел с летател-
ни изпитания, разбира се.
Без капка съмнение.

Летателно-изпитателният
институт "М. Громов",

където и до ден днешен
работи Арсений Миронов

Арсений
Миронов
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20. ИКОНОМИКА

Страницата подготви
Светлана Михова

Украйна предяви към Ру-
сия искания за продължа-
ване транзита на газ по ней-
на територия и след изти-
чането в края на 2019 г. на
сега действащия договор.
Исканията са не само зави-
шени, но и пример за аб-
сурдно мислене и политичес-
ка практика. Украинската
"Нафтогаз" вече започна да
се пазари с "Газпром" за ус-
ловията по новия договор за
транзита. Те поразяват със
своята наглост и пренебре-
жение към реалността,

Първо, "Нафтогаз" иска
през Украйна към Европа да
се прокарват 110 млрд. куб.
м газ през целия период от
2020 до 2028 г. при запаз-
ване тарифите на сегашно-
то равнище. Второ, още та-
зи и следващата година так-
сите за транзита да се по-
вишат с около 30 на сто. В
противен случай Киев зап-
лашва да се обърне към
Стокхолмския арбитраж с
иск за компенсации от "Газ-
пром" за обезценяването на
украинската газотранспор-
тна система (ГТС) поради
невъзможността да се пок-
рият вложените в нея ин-
вестиции. Не е много ясно
за какви инвестиции гово-
рят в Киев. Откакто Украй-
на получи независимост с
разпадането на Съветския
съюз, за 28 години нито ед-
но правителство не е вло-
жило нито една гривна в
поддръжката на ГТС, комен-
тира "Взгляд".

Своите искания "Нафтогаз"
се опитва да аргументира с
неотдавнашно решение на
Стокхолмския арбитраж. Но
всъщност и това е далеч от
истината. Шведският съд от-
клони иска на украинската
компания за увеличаване на
тарифите за транзита. Той
присъди глоба на "Газпром"
за намаления транзит, но не
от 16 млрд. долара, както
искаше Киев, а четири пъ-
ти по-малка. Освен това за
никакво задължение на "Газ-
пром" да осигурява транзит
от 110 млрд. куб. м през
Украйна не става дума,

Тази седмица Владимир
Путин подписа закона "За
мерките за въздействие на
неприятелските действия на
САЩ и други чужди стра-
ни". Документът позволява
на президента и правител-
ството да въвеждат контра-
санкции в отговор на огра-
ниченията, налагани срещу
Русия. Той дава право на
двете институции да прек-
ратяват сътрудничеството в
отделни отрасли, да забра-
няват износа или вноса на
продукция и суровини от съ-
ответните страни, да не до-
пускат участието им в при-
ватизация на държавна и
общинска собственост.

"Санкциите на Запада при-
добиха характер на протек-
ционистка политика в инте-
рес на своите производите-
ли. Русия трябва да има въз-
можност да реагира бързо
в отговор на тези неприятел-
ски действия и законът дава
тази възможност. Отговорът

Êèåâ èçïóñêà ëîñòà çà øàíòàæ
Украинската газова тръба става
нерентабилна след 2021 г.

включително и в решението
на арбитража.

На всичко отгоре "Нафто-
газ" предлага на "Газпром"
два варианта за определя-
не обемите на транзита. При
първия руската компания са-
ма определя мощностите,
каквато схема е заложена
в сегашния договор, но на
юридическата база, приета
от Стокхолмския арбитраж,
както е сега, а на базата
на украинското законодател-
ство. Това би било равно-
силно на самоубийство. Ве-
че имаме примера на укра-
инския антимонополен коми-
тет, който преди време из-
фабрикува съдебно дело
срещу "Газпром" с обвине-
ние в монопол над транзита
и поиска многомилиардна
глоба. Абсурдът в тази пре-
тенция се състои най-мал-
кото във факта, че досега
никой не е чувал някой друг
освен Русия да е пожелал
да прокарва газ по украин-
ската тръба и "Газпром" да
му е попречил. Но Стокхол-
мският арбитраж не поже-
ла дори да разгледа апела-
цията на руската страна.
Главното тук обаче е друго:
"чрез арбитража Киев се
опитва да прекрои действа-
щия договор в съответствие
с украинското законодател-
ство, но съдиите отклониха
това искане.

Вторият вариант предвиж-
да закупуването на газа да
става на източната граница
с Русия, а после Украйна да
го продава на Европа при из-
хода на тръбата на запад-
ната граница с ЕС. В момен-
та газа по украинската тръ-
ба тече като собственост на
"Газпром", а Киев предлага
собственик да бъде "Нафто-
газ". Това означава Украйна
да има възможност да не
достави целия обем догово-
рен газ, да не го извършва
в уговорения срок и да иг-
рае с цената, както си иска.
На подобни условия не само
Русия, но и Европа няма да
се съгласи.

С други думи, исканията
на "Нафтогаз" изначално са

неизпълними. Малко веро-
ятно е властите в Киев се-
риозно да се надяват, че ще
могат да заставят "Газпром"
да приеме техните условия.
Поведението им прилича на
присъщото за ориенталски-
те търговци пазарене: на-
дувай цената, за да получиш
повече от реалната стой-
ност.

Пазарлъкът започна, за-
щото в края на 2019 г. прик-
лючва действието на сегаш-
ния договор за транзита.
Възниква въпросът как ев-
ропейците ще получават же-
ланите от тях обеми газ
след 2020 г. Ако ги нямаше
политическата намеса и на-
тискът на САЩ, които раз-
палват украинските страс-
ти и апетити, капризите на
Киев днес нямаше да инте-
ресуват нито Европа, нито
Русия. Именно заради аме-
риканската намеса се нало-
жи графиците на строежа на
заобикалящите Украйна га-
зопроводи да бъдат измес-
тени. Вашингтон принуди
България да се откаже от
"Южен поток", а сега с всич-
ки сили пречи на "Северен
поток-2".

Голяма е вероятността към
2020 г. да не се успее с пус-
кането в експлоатация на
втория ръкав на "Турски по-
ток" към Европа и "Северен
поток-2" няма да заработи с
пълна мощност. Следовател-
но по северния маршрут на
първо време няма да може
да се доставят планираните
55 млрд., а само 35 млрд.
куб. м газ. В резултат на то-
ва през 2020 г. ще останат
около 40 млрд. куб м, които
ще трябва да минават през

ГТС на Украйна. Това е доб-
ра новина за Киев, където
явно са направили същата
сметка. Иначе няма как да
се обясни изявлението на
украинския министър на
енергетиката Игор Насилик,
направено с голяма доза
увереност, че Украйна ще
настоява след 2019 г. да бъ-
де гарантиран транзитът
през страната най-малко на
40 млрд. куб. м. Така или
иначе ще трябва да се пре-
говаря, защото нов договор
е нужен и на трите страни -
Русия, Европа и Украйна.
Опит във водене на трист-
ранни преговори вече има
при подписването на спора-
зумение за "зимните паке-
ти". Сега ще се наложи по-
добни преговори да се во-
дят за "годишен пакет".

"Газпром" разбира се, ня-
ма да приеме условията на
"Нафтогаз". Позицията на
руския газов концерн е яс-
на: определяне на справед-
ливи тарифи, като се има
предвид, че дори сегашни-
те там смятат за завишени.
За транзита през украинс-
ката ГТС Русия плаща с 50
на сто повече, отколкото за
транзита по "Северен по-
ток". "Газпром" ще настоява
за намаляване на тарифите
и за "плаващи обеми" на
доставките. При такива ус-
ловия може да бъде подпи-
сан дори дългосрочен дого-
вор, смятат експерти.

Според тях обаче, това е
твърде оптимистичен вари-
ант. Най-вероятно ще се на-
ложи всяка година да се
подписва нов договор и пър-
вата - 2020-а ще бъде годи-
на на шантажа, защото за-

обикалящите Украйна газоп-
роводи все още няма да са
напълно готови и Киев ще
може лесно да налага ня-
кои от претенциите си. Както
е известно, там не подби-
рат средствата, за което го-
ворят и последните й опити
да арестува акциите на ком-
паниите, участващи в "Се-
верен поток" и "Северен по-
ток-2". Няма съмнение, че
в преговорите за 2020 г. и
двете страни ще трябва да
направят компромис. Украй-
на разчита, че ако отстъпи
за определяне на фиксира-
ни обеми, Русия ще трябва
да приеме повишаване та-
рифите за транзита.

Предполага се обаче, че
Москва по-скоро ще скло-
ни на обратната формула:
фиксирани обеми - около
20-40 млрд. куб м и по-нис-
ки тарифи. Брюксел ще по-
еме ролята на арбитър, кой-
то ще трябва да укроти апе-
титите на Киев. Лошата но-
вина за Украйна е, че през
2021 г. "Северен поток-2" и
разклонението на "Турски
поток" към Европа вече ще
са напълно готови и тя ще
загуби лостовете си за шан-
таж. От този момент ната-
тък обемите на газовия
транзит по украинската тръ-
ба вече ще зависят от нуж-
дите на европейските пот-
ребители. Ако те растат,
"Газпром" винаги може да
пусне допълнителни коли-
чества през Украйна, а то-
ва може да са  само около
10-15 млрд. куб. м годиш-
но. Обем, който превръща
тръбата в нерентабилна, а
Украйна - в безгласна бук-
ва.

ÑÀÙ áðúêíàõà äúëáîêî â äæîáà íà Åâðîïà
ще бъде не само по адрес
на САЩ, но и на онези стра-
ни, които се присъединяват
към санкциите без значение
дали те се налагат по убеж-
дение или под натиск. Чуж-
дестранните партньори на Ру-
сия са много добре инфор-
мирани за последните про-
мени в руското законодател-
ство и ще трябва три пъти
да помислят преди де предп-
риемат някакви стъпки, да
помислят за последиците и
загубите, които може да по-
несат. Ще трябва много по-
внимателно да водят своята
антируска политика", комен-
тира директорът на Между-
народния институт за най-но-
вите държави, политологът
Алексей Мартинов.

Той добави, че законът за
ответните мерки вече предиз-
виква дискусии на Запад.
След като Тръмп открито обя-
ви търговска война на ЕС, там
се почувстваха измамени. Те
се включиха в антируската

"забава" под мотото за евро-
атлантическа солидарност,
загубиха огромни пари и рус-
ките пазари. "Щетите се оце-
няват на десетки милиарди
евро и се оказа, че са били
инструмент на търговска вой-

на. С други думи, докато ев-
ропейците се усетят, амери-
канците просто им бръкнаха
дълбоко в джоба" заяви екс-
пертът. Затова новият руски
закон сега ги заставя да се
замислят и да си дадат смет-

ка колко още може да загу-
бят, ако продължат със сан-
кционната си политика по от-
ношение на Русия.
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На 1 юни - Международ-
ния ден на детето в Руския
културно-информационен
център се откри фотоизлож-
ба "Децата на света", която
е част на международния
проект Photodiplomacy. Кон-
курсът събра снимки на де-
ца от различни страни,
включително от България.

На фотоизложбата са
представени най-добрите
снимки, избрани от незави-
сими експерти в резултат на
международния фотоконкурс
с участието на фотографи от
десетки страни, сред които
Аржентина, Беларус, Бълга-
рия, Германия, Гърция, Ита-
лия, Китай, Русия, Сърбия,
Чехия, Шри Ланка и др.

Във фотоизложбата
Photodiplomacy-2018 "Деца-
та на света" в Руския кул-
турно-информационен цен-
тър са представени също та-
ка най-добрите фотографии
от български автори, учас-
твали в конкурса.

Такива изложби се откри-
ват в още 16 страни в чети-

Áîëøîé òåàòúð îòáåëÿçâà 200-òà
ãîäèøíèíà îò ðîæäåíèåòî íà Ïåòèïà

Държавният академичен Болшой театр на Русия (ГАБТ)
отбелязва 200-та годишнина от рождението на великия
хореограф Мариус Петипа (1818-1910) с грандиозни кон-
церти с участие на звезди от световния балет.

На Историческата сцена на ГАБТ се състоя първият от
двата обявени концерта. В централната ложа заедно с
генералния директор на Болшой театър Владимир Урин
присъства и вице-премиерът на правителството на Рус-
ката федерация Олга Голодец.

Вечерта се откри с фрагмент от балета на Джордж
Баланчин "Драгоценности", който изпълниха солистите на
ГАБТ Альона Ковальова и Якопо Тиси. След това последва
фрагмент от "Спящата красавица" по хореография на Пе-
типа, който бе представен на публиката от артистите на
Болшой театър Даря Хохлова и Артьомий Беляков. Цяла-
та програма бе изградена върху същия принцип, реду-
вайки произведения на съвременни хореографи с фраг-
менти от балети от Мариус Петипа.

В чест на великия хореограф бяха представени фраг-
менти от неговите балетни постановки "Талисман" и "Рай-
монда", а също от "Дон Кихот" в хореография на Рудолф
Нуреев по мотиви на Петипа.

Обявиха проектите лауре-
ати на ХХ Международен
фестивал "Интермузей". Тър-
жествената церемония се
състоя в павилион №75 на
ВДНХ в неделя в руската
столица.

"Интересът към фестива-
ла продължава да се уве-
личава. Припомням, че
имахме рекорден брой учас-
тници в конкурсната прог-
рама. Ние непременно ще
вземем предвид всички
предложения и забележки
на наши приятели при под-
готовката на следващия фес-
тивал", каза на церемония-
та първият зам.-министър на
културата на Руската феде-
рация, председател на ор-
ганизационния комитет на
фестивала Владимир Арис-
тархов. Той изрази благо-
дарност на приятели и пар-
тньори на фестивала.

Журито на конкурса бе ог-
лавено от президента на Дър-
жавния музей за изобрази-

Â ÐÊÈÖ ñå îòêðè ôîòîèçëîæáà Photodiplomacy-2018

Страницата подготви Олга Гурска

Един от участниците във фотоконкурса от българска страна е фотографът, ръководител на детската студия "Млад художник"
Павел Николов със снимката му "Поглед в бъдещето"

ри части на света. Органи-
заторите на проекта полу-
чиха над 500 снимки от раз-
лични държави. По думите
на ръководителя на Россот-
рудничество Елеонора Мит-
рофанова, изпратените
снимки представляват лето-
пис на живота в различни
страни, те са събрание на
удивителни и уникални ис-

тории на деца от всички
краища на планетата.

Проектът PhotoDiplomacy
е създаден с цел привлича-
не на колкото се може по-
вече хора от цял свят. По-
ради тази причина прием на
конкурсните работи продъл-
жава и след приключване-
то на конкурса.

Всеки желаещ да участва

в конкурса може да се при-
съедини към глобалното дви-
жение за укрепването на
мира и взаимното разбира-
телство между хората на
всички континенти като из-
прати своите снимки на те-
ма "Децата на света" или ги
публикува в социалните мре-
жи със съответните хашта-
гове #photodiplomacy, #де-

тимира.
След откриването на фото-

изложбата в РКИЦ в София
се проведе концерт на детс-
ките творчески студии в Рус-
кия културно-информационен
център, посветен на Между-
народния ден на детето.

Изложбата Photodiplomacy-
2018 в РКИЦ ще продължи
до 15 юни.

Актрисата и режисьор Вера Глаголева е
удостоена посмъртно с почетната награда
на кинофестивала "Кинотавър", който се
проведе в Сочи. Наградата връчи прези-
дентът на фестивала Александър Роднянс-
ки лично на дъщерята на актрисата Анна
Нахапетова.

"Ние имаме кинематографско семейство,
в което се подкрепяме един друг", заяви
от сцената на сочинския Зимен театър съп-
редседателят на управителния съвет на ки-
нофестивала, режисьорът Фьодор Бондар-
чук, след което даде думата на Роднянски.

"Наградата се нарича "Актрисата и ре-
жисьорът, който ни научи да се стремим
към мечтата". Вера беше горда и красива
личност. Тя винаги е мечтаела да направи
"Един месец на село" и накрая  осъществи
мечтата си. Тази награда не е мемориал-
на, нито е ритуална, но за съжаление, ние
не успяхме да направим това докато Вера
беше жива", отбеляза продуцентът.

"Благодаря за невероятната любов към
моята майка", каза в отговор Анна Нахапе-
това. След церемонията се състоя специ-
алното представяне на последния филм на
режисьорката "Не чужди", посветен на жи-

Â Ìîñêâà îáÿâèõà ëàóðåàòèòå íà þáèëåéíèÿ
ôåñòèâàë "Èíòåðìóçåé"

телни изкуства "А.С.Пушкин"
Ирина Антонова. "Сърдечно
ви приветствам на този зна-
менателен юбилей. Длъжна
съм да отбележа, че той се
отличава с много нови чер-
ти, защото е обновен. Преди
всичко заради големия брой
участници", каза Антонова.

Тази година във фестива-
ла "Интермузей" участват
около 400 музея, не само
руски, но и чуждестранни.

"Трябва да кажа, че всеки
от тях внася някакви нови
нотки, нови теми и предста-
вя нови предложения. Юби-
лейната година ни подтиква
към нови размисли, какви да
бъдем занапред. И ние виж-
даме много пътища, като те-
ми, съдържание и просто ня-
какви нови поврати в пред-
ставянето на нашите музеи",
отбеляза председателят на
журито на конкурса.

Âåðà Ãëàãîëåâà å
óäîñòîåíà ïîñìúðòíî ñ
íàãðàäà íà "Êèíîòàâúð"

вота в руската провинция.
"Тук не сме сами, Вера е с нас. В това

съм напълно убедена. При завършването
на снимките на нашите филми понякога каз-
вахме: "Вера, помогни". Имахме задача да
запазим авторството на Вера и днес е пър-
вото представяне на филма й", каза проду-
центът на кинолентата Наталия Иванова.

Народната артистка на Русия Вера Гла-
голева (1956-2017) се е снимала в почти 50
филма и сериала. През 1990 година тя де-
бютира като режисьор и има седем свои
филма.

Част от програмата стана и откъсът от нашумелия ба-
лет на Иля Демуцки "Нуреев" по хореография на Юрий
Посохов и режисура на Кирил Серебряников.

Също така бяха показани фрагменти от балетите на
Анджелин Прелжокаж, Джон Кранко, Роланд Пети, Ръсел
Малифант, Сиди Ларби Шеркауи, Кристофър Уилдън, Кши-
щоф Пастор и други известни хореографи.

Публиката бе очарована от блестящите изпълнения на
солистите на Болшой театър Светлана Захарова и Михаил
Лобухин, Кристина Кретова и Артьом Овчаренко, Олга
Смирнова и Семьон Чудин, Анастасия Сташкевич и Вя-
чеслав Лопатин, Маргарита Шрайнер и Игор Цвирко и
още много други.

Сред гост-звездите на Историческата сцена на ГАБТ учас-
тваха Изабел Герен и Мануел Легри, Алесандра Фери и
Марсело Гомес, Лучия Лакара и Марлон Дино, Людмила
Палиеро и Матиас Ейман, Виктория Терешкина и Влади-
мир Шкляров, Олеся Новикова и Леонид Сарафанов, На-
талия Осипова и Джейсън Кителбергер.

Концертът, който бе в две отделения, продължи 4 часа.
Режисьор на програмата е ръководителят на балета на
Болшой театър Махар Вазиев, а диригент - Алексей Бого-
рад.
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Далекоизточният федера-
лен университет заедно с
Централния научно-изследо-
вателски институт по епиде-
миология на Роспотребна-
дзор откри международен
център за молекулярни тех-
нологии. В центъра руските
учени ще изследват биоло-
гически заплахи в Азиатс-
ко-Тихоокеанския регион и
ще обучават епидемиолози,
вирусолози и бактериолози.

"Трябва да научим специа-
листите какво да използват
в реална клинична практика.
Например, сега в нашата
страна, лечението на ХИВ не
се назначава без предвари-
телна молекулярна диагнос-
тика, с която можем да оп-
ределим геномния състав и
нетипичните свойства на ви-
руса. Такива като появата на
резистентност към наркоти-
ците", разказа ръководителят
на отдела по молекулярна ди-
агностика и епидемиология
към Централния научно-изс-
ледователски институт по
епидемиология към Роспот-
ребнадзор Герман Шипулин.

Първият курс на обучение
вече е започнал за лекари
от Виетнам.

Първо, от човешки тъка-
ни, животни или например
акари се извлича уникална
ДНК "смес". След това в то-
зи микс се опитват да на-
мерят фрагменти от вируси

Инженерите на компания "Моторика" с ре-
зидент "Сколково" са разработили платфор-
ма за виртуална реалност (VR) за рехабили-
тиране на хора с протези на ръце. В осно-
вата на разработката стои увлекателна ви-
деоигра със специално подбран сценарий.

"За по-малко от година група доктори и
инженери са разработили ATTILAN - мул-
ти-потребителска платформа VR-рехабили-
тация, която осигурява ефективно обуче-
ние за пациенти с протези на ръце във
форма на развлекателна игра с индивиду-
ален сценарий. Компания "Моторика" вече
стартира регистрация за частни бета тес-
тове с рехабилитационни центрове и фир-
ми - производители на ръчни протези", съ-
общиха от пресслужбата на "Сколково".

Технически, потребителят управлява вир-
туалния свят директно, като използва про-
тезата си като обикновен джойстик за игра.

ATTILAN позволява да се избере такъв
сценарий, за да се включи максимално па-
циентът в активно участие в процеса на
възстановяване. Разработката вече е пред-
ставена на международната изложба
"OTWorld-2018" в Лайпциг.

"В бъдеще се планира платформата да
се допълни с програми за рехабилитация
и за други помощни средства, например
екзоскелети. Още повече, че на изложе-
нието в Германия към разработката проя-
виха интерес не само производители на

Â Ñèáèð ñúçäàäîõà ìîäåë çà
èçñëåäâàíå íà åïèëåïñèÿ è àóòèçúì

Учени от Института по цитология и генетика на СО на
РАН в Новосибирск са разработили математически мо-
дел за изследване на динамичния хаос, който се проявя-
ва на клетъчно ниво. Тези процеси може да са причина за
невропсихически заболявания, като Паркинсон, аутизъм
или епилепсия.

Според изследванията на учените, регулаторните меха-
низми по типа на обратната връзка, които са широко
разпространени в живите организми, включително на мо-
лекулярно-генетично ниво, могат да генерират хаос и вът-
решна нестабилност на системата.

За още един фактор за нестабилност на органиката се
счита забавянето на регулаторните сигнали в клетката.

Изучаване на ролята на този хаос във функционирането
на живите системи, може съществено да помогне в изс-
ледване на нелечими иначе заболявания.

Математическият модел, изграден от генетиците дава
представа за процесите в синапса - част от клетката,
през която невронът комуникира с него, предавайки елек-
трически сигнал. Приемаща клетка може да бъде, напри-
мер, друг неврон или съставляваща на мускулна тъкан.

Опростяването на модела, който разглежда синапсите,
а не цялата клетка, позволи да се получат по-точни ре-
зултати.

Според хипотезата на новосибирските генетици причи-
на за заболяванията може да бъде динамичният хаос в
системата за локално транслиране. Засега става дума за
предположение, което изисква детайлно потвърждение.
Но ако предположението бъде доказано, тогава матема-
тическият модел ще даде възможност да се разбере ес-
теството на нарушенията в природата. А съответно и тях-
ното отстраняване.

Спускаемият апарат на космическия
кораб "Союз МС 07" с трима члено-
ве на екипажа на Международната
космическа станция (МКС) кацна ус-
пешно в степите на Република Ка-
захстан недалеч от град Жезказган.
Планираното кацане на спускаемия
апарат се извърши с космонавта от
Роскосмос Антон Шкаплеров, астро-
навта от НАСА Скот Тингъл и астро-
навта от Японската агенция за аеро-
космически изследвания Норишиге
Канаи. На МКС ще продължи да ра-
боти екипаж в състав: Андрю Фойс-
тел (САЩ, командир на експедиция-
та), Олег Артемиев (Русия) и Ричард
Арнолд (САЩ).

Ðóñêè ó÷åíè ùå "ëîâÿò" îïàñíè
èíôåêöèè â Äàëå÷íèÿ èçòîê

и патогенни бактерии. В ка-
чество на "морски свинче-
та" се извличат причините-
лите на холерата, хепатита
и енцефалита.

Следва туберкулозата. По
думите на учения, това е
ювелирна работа, защото
става дума за манипулации
с биоматериал и реагенти-
те се извършват ръчно. В
групите участват по 6-12 ду-
ши, като най-краткият курс
продължава две седмици. Но
в бъдеще в центъра ще се
обучават не само специалис-
ти от страни от Азиатско-
Тихоокеанския регион, но и
руски студенти и медици.

Цялото обучение премина-
ва с тест-системи, разрабо-
тени и произведени в Русия.
Защото руските системи за
молекулярна диагностика на
инфекциозни заболявания
са едни от най-точните и чув-
ствителни. Те се използват
в цял свят. Руските систе-
ми са използвани и по вре-
ме на епидемията на "птичи
грип", на хеморадични трес-
ки, а също по време на епи-
демии от Ебола и Зика. Спо-
ред експерти всяка година
в Русия се регистрират от
100 до 300 случая, когато в
страната се внасят екзотич-
ни заболявания.

Как може да се противо-
действа на практика?

Нагледен пример: през

2013 година в Москва е кац-
нал самолет от Джакарта.
Пилотът изпаднал в треска,
температурата му се пови-
шила. Първоначално лека-
рите са заподозрели, че пи-
лотът се е разболял от грип,
но стандартното лечение не
помогнало. Медиците успе-
ли да установят диагнозата
и да назначат адекватно ле-
чение едва след като кръв-
та на пациента е била изс-
ледвана чрез молекулярни
методи. Докторите открили
в кръвта вирус на смърто-
носната треска Чикунгуня,
който сега свирепства в
Югоизточна Азия. Вирусът
се предава от комари.

В Далечния Изток пък с
тези насекоми е свързан
друг проблем - японският
енцефалит. Той се предава
от комари-преносители, ко-
ито постоянно прелитат на
юг в Приморския край в Рус-
ката федерация. По принцип
инфекциозната "картина" на
повечето от руските райони
в Далечния Изток е много
ясно "синхронизирана" със
северен Китай: тук се поя-
вяват същите щамове виру-
си и времето на сезонните
огнища съвпада. Това важи
не само за човека, но и за
животни и растения.

"В огромен икономически
и социален проблем може
да се превърнат инфекции-

те, поразяващи селскосто-
панските култури. Същест-
вуват вируси, които могат
да унищожат за кратко вре-
ме цялата сезонна реколта
на ориз и соя. На практика
те унищожават цели попула-
ции от редки животински ви-
дове. Трябва да бъдем го-
тови за такива заплахи", по-
ясни професорът по биоме-
дицина Михаил Шчелканов.

По думите му, в новия цен-
тър ще се водят изследва-
ния, включително и в таки-
ва направления, като храни-
телната индустрия и сигур-
носта на околната среда.

А ето какво заяви ръко-
водителят на Роспотребна-
дзор, главният държавен
санитарен доктор на Русия
Анна Попова: "Инфекциите
не познават граници, като
се има предвид колко дос-
тъпен е светът за премест-
ването на човек от една точ-

ка на земното кълбо в дру-
га. Ежегодно отбелязваме
внесени случаи в страната
на заболявания, които не са
типични за нашите терито-
рии.  Това говори за необ-
ходимост от непрекъснато
проучване на патогените,
търсенето и подобряването
на начините за борбата с
тях, включително превантив-
ните мерки. Ние сме готови
да помагаме на нашите ко-
леги от цял свят в борбата
срещу заплахите от инфек-
циозни болести.  Но преди
всичко центърът ще работи
за страните от Югоизточна
Азия, за които този въпрос
е по-належащ. Убедена
съм, че международният из-
следователски център ще
даде осезаем принос за из-
граждането на ефективно
взаимодействие със страни-
те от целия Азиатско-Тихоо-
кеански регион.

Â "Ñêîëêîâî" ðàçðàáîòèõà âèäåîèãðà çà
ðåõàáèëèòàöèÿ íà õîðà ñ ðú÷íè ïðîòåçè

ръчни протези, но и на устройства за въз-
становяване на моториката на ръце и кра-
ка", поясни генералният директор на ком-
панията "Моторика" Иля Чех.

По думите на ръководителя на направ-
лението "Виртуална и допълнителна реал-
ност, технологии на игрофикацията" на IT-
клъстера на Фонда "Сколково" Алексей Ка-
ленчук, рехабилитацията днес се смята за
най-обещаващата медицинска насоченост,
където могат да се използват технологии
за виртуална реалност.

"За разлика от други перспективни нап-
равления, например, като телемедицината
или съпровождане при операции, в реха-
билитацията няма бариери във вид на
сложно нормативно регулиране", отбеляза
още Каленчук.
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Най-новият малък ракетен
кораб "Вышный Волочек",
приет в състава на Черно-
морския флот, в най-близ-
ко време се отправя на
служба в средиземноморс-
ката ескадра на Военномор-
ския флот на Руската феде-
рация, съобщи в края на ми-
налата седмица пред жур-
налисти началникът на ща-
ба на Черноморския флот
контраадмирал Виктор Ли-
ин.

"В състава на флота е
включен малкият ракетен
кораб "Вышный Волочек".
Сега се усъвършенства бой-

Министърът на отбрана-
та на Русия армейски гене-
рал Сергей Шойгу призова
в сряда страните от Общ-
ността на независимите дър-
жави (ОНД) да участват във
възстановяването на мирния
живот в Сирия.

"Днес голяма част от тери-
торията на тази страна е ос-
вободена от бандитите, с ос-
таналите терористи се водят
преговори за предаване на
оръжията. Провалени са пла-
новете за образуване на
псевдохалифат. Създадени са
всички условия за политичес-
ко урегулиране и възражда-
не на Сирия като единна, не-
делима държава", каза той
по време на откриването на
заседанието на Съвета на ми-
нистрите на отбраната на
страните, участнички в ОНД.

Äàðèõà ôëàãà íà áðèòàíñêèÿ
êðàéöåð "Áåëôàñò"
íà Ìóçåÿ íà ïîáåäàòà

Колекцията на Музея на победата на Поклонна гора в
Москва се попълни с нов експонат. Ветерани от Втората
световна война предадоха на музея флага на британс-
кия крайцер "Белфаст", съобщиха от пресслужбата на
музея.

Крайцерът "Белфаст" е участник в северните конвои,
единствения запазен в Западна Европа кораб от времето
на Втората световна война. Бойният кораб е съпровож-
дал съдове от Великобритания, превозващи в Съветския
съюз военни товари по ленд лиза. Всяка година участни-
ци във Великата отечествена война от Русия пристигат
във Великобритания за отпразнуване на Деня на победа-
та и посещават легендарния крайцер.

"Тази реликва - флагът на крайцера "Белфаст" ще бъде
поставена в основната експозиция на Музея на победата,
в раздела,посветен на ленд лиза. Руски специалисти учас-
тваха активно в реставрирането на кораба. Те помогнаха
да бъдат сменени две мачти на крайцера музей "Бел-
фаст",разрушени от корозията. На 8 май на крайцера
тържествено се спуска флагът", казаха от музея.

Като благодарност за помощта за запазването на исто-
рическия кораб неговият флаг беше връчен на ветерани
от Русия.

Ðóñèÿ èçïðàùà â Ñðåäèçåìíî ìîðå íàé-íîâèÿ
ñè êîðàá ñ ðàêåòè "Êàëèáúð"

Малкият ракетен кораб "Вышный Волочек"

ната подготовка на екипа-
жа, свързан с усвояването
на новия морски театър, от-
работват се курсови зада-
чи, изпълняват се учебно-
бойни задачи. Всичко това
преминава по плана на под-
готовката за решаване на
задачи от бойната служба
в акваториите на Черно и
Средиземно море", каза той
по време на тържествената
церемония по издигането на
Андреевския флаг на кора-
ба.

Малкият ракетен кораб
"Вышный Волочек" е много-
целеви кораб, снабден със

съвременни образци арти-
лерийско, ракетно, противо-
диверсионно, зенитно и ра-
диотехническо въоръжение.

Той е шестият поред ко-
раб от модернизираната се-
рия "Буян-М" и е единстве-
ният от този клас в състава
на Черноморския флот. Ко-
рабите от този проект са с
увеличено водоизместване и
са оборудвани с най-новото
високоточно ракетно оръ-
жие с голям обсег - универ-
салния ракетен комплекс
"Калибър-НК", предназна-
чен за поразяване на мор-
ски и брегови цели.

Øîéãó ïðèçîâà ñòðàíèòå îò ÎÍÄ äà ñå âêëþ÷àò
âúâ âúçñòàíîâÿâàíåòî íà Ñèðèÿ

Армейски генерал Сергей
Шойгу по време на открива-
нето на заседанието на Съве-
та на министрите на отбрана-
та на страните от ОНД

Във връзка с това Шойгу
предложи на страните от
Общността да участват във
възстановяването на Сирия.
"За всички е очевидно, че
сигурността може да се га-
рантира само със съвмест-
ни усилия. Във връзка с то-
ва се обръщам към вас,
уважаеми колеги, с предло-
жение да участвате в изг-
раждането на мирния живот
в Сирия", каза ръководите-
лят на руското военно ве-
домство.

Той отбеляза, че днес е
възможен широк спектър от
практическо взаимодейст-
вие по Сирия - разминира-
не на територии, съвмест-
но патрулиране за контрол
на зоните на деескалация,
оказване на хуманитарна по-
мощ, възстановяване на ин-

фраструктурата. Той заяви,
че разчита на подкрепа, ко-
ято би демонстрирала един-
ството на ОНД в борбата с
международния тероризъм
и гарантиране на общата си-
гурност.

Крайцерът "Белфаст"

Áðîÿò íà
ïðàâîíàðóøåíèÿòà â
àðìèÿòà íåîòêëîííî
ñå ñíèæàâà

Британски ветерани от войната връчиха флага на крайцера
"Белфаст" на Музия на победата на Поклонна гора

Министерството на отб-
раната на Русия постигна
устойчиво снижаване на
правонарушенията в арми-
ята, съобщи в края на ми-
налата седмица руският
военен министър армейс-
ки генерал Сергей Шойгу.

"Искам да отбележа, че
благодарение на приема-
ните мерки се установи
устойчива тенденция към
снижаване на много хро-
нични правонарушения,
извършвани от военнос-
лужещите", каза ръково-
дителят на руското воен-
но ведомство по време на
селекторно съвещание.

Той добави, че незави-
симо от факта, че като ця-
ло Въоръжените сили ос-
тават едни от най-законо-
послушните държавни ин-
ституции, превантивната
работа сред военнослуже-
щите трябва да бъде по-
ефективна.

"Готовността на личния
състав за изпълнение на
поставените задачи зави-
си пряко от морално-пси-
хологическия климат във
воинските колективи. Ето
защо ръководството на
страната отделя много го-
лямо внимание на създа-
ването на оптимални ус-
ловия за преминаване на
службата", каза Шойгу.

Çàïî÷âà îáùîðóñêèÿò åòàï íà
êîíêóðñà "Âåðåí ïðèÿòåë-2018"

Руското Министерство на отбраната побликува видеок-
лип за общоруския етап на конкурса за професионално
майсторство на военните кинолози "Верен приятел-2018",
където се демонстрира преминаване на полоса с препят-
ствия. Военните са монтирали камери на нашийника на
служебно куче и на оборудването на полигона.

Полосата с препятствия включва лекоатлетическа ба-
риера, двуметрова плътна стена, стълба, както и хвърля-
не на граната по мишена.

Конкурсът на военните кинолози преминава в учебния
център за служебно развъждане на кучета на Въоръже-
ните сили на Русия в Дмитровския район на Московска
област. Третият етап преминава в рамките на класифика-
циите за състезанията "Армейски международни игри-
2018". Победителите от общоармейския етап ще предста-
вят руските Въоръжени сили на межународните състеза-
ния.

Международният етап ще премине от 27 юли до 5 ав-
густ.
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Спортистката от руския
град Димитровград Светла-
на Солуянова започна с по-
беда участието си в Европей-
ското първенство по бокс за
жени, което се провежда в
София. Тя преодоля уверено
сръбската си противничка и
в петък (след редакционното
приключване на броя - Бел.
Ред.) ще се срещне с имени-
тата украинка Татяна Коб.

Първенството е единайсе-
то поред, а на турнира са
представени рекорден брой
страни - 33, които се предс-
тавляват от 149 спортистки.
На Европейското първенст-
во ще бъдат определени ви-
зите за Европейските игри-
2019 в Минск, както и спор-
тистките, които ще заминат
за Световното първенство
през следващата година в Ин-
дия. Женският национален
отбор на Русия спечели пре-
дишните десет европейски
първенства и лидира с огром-
но откъсване от най-близки-
те си преследвачи в неофи-
циалното отборно класиране
по медали.

В състава на руския отбор
за София са включени 10
спортистки, сред които и 24-
годишната шомпионка на Ру-
сия по бокс от Димитровг-
радСветлана Солуяянова. Тя
представлява страната си в
една от олимпийските кате-

На 5 юни в София започна Европейското първенство
по бокс за жени. То ще продължи да 12 юни.

Състезанията ще преминат в десет категории. В пет
от тях - до 51, до 57, до 60, до 69 и до 75 кг - спортист-
ките, заели първите десет места, се класират за Евро-
пейските игри в Минск през следващата година.

Първоначално Европейското първенство трябваше да
се състои в полша, но приемащата страна не е успяла
да изпълни поетите задължения, поради което е решено
първенството да се играе в България.

Турнирът се провежда в "Асикс Арена" с обем над две
хиляди души. Полуфиналите са планирани за 11, а фина-
лите на 12 юни.

Руският национален отбор е представен в пълен със-
тав:
� до 48 кг - Екатерина Палцева
� до 51 кг - Светлана Солуянова
� до 54 кг - Виктория Кулешова
� до 57 кг - Даря Абраамова
� до 60 кг - Анастасия Белякова
� до 64 кг - Екатерина Динник
� до 69 кг - Ярослава Якушина
� до 75 кг - Дарима Сандакова
� до 81 кг - Мария Уракова
� над 81 кг - Кристина Ткачова
Входът за турнира е свободен.

Президентът на Междуна-
родната федерация по фут-
бол (ФИФА)Джани Инфанти-
но има намерение да посети
мачове на всички 32 отбо-
ра, които ще участват в Све-
товното първенство в Русия.
Думите на Инфантино са ци-
тирани от сайта на ФИФА.

"Ще бъда на мача на отк-
риването - каза Инфантино.
- Искам да посетя мачове
на всички 32 отбора във
всичките 11 градове. Очак-
вам изненади и срещи с неп-
редсказуем резултат."

Инфантино е на мнение, че

Ïóòèí ðàç÷èòà, ÷å "ñáîðíàÿ"
ùå èçáóõíå íà Ìóíäèàëà

Èíôàíòèíî èñêà äà ïîñåòè
ìà÷îâå íà âñè÷êè 32 îòáîðà

Президентът на Международната федерация по футбол Джа-
ни Инфантино

Русия е напълно готова за
провеждането на турнира.
"Седмица преди началото на
Световното първенство мога
да кажа, че Русия е готова
100 процента - каза шефът
на УЕФА. - На 14 юни на ма-
ча между националните отбо-
ри на Русия и Саудитска Ара-
бия на стадион "Лужники"
всички могат да станат сви-
детели на факта колко гос-
топриемна е страната, каква
подготовка за турнира е из-
вършена. Това ще бъде ве-
ликолепен опит за всеки."

За първи път на първенс-

твото ще бъде използвана
системата за видеопомощ
на съдиите (VAR). "Футболът
е готов за използване на
VAR, ние тествахме систе-
мата, изучавахме я в про-
дължение на последните две
години - каза Инфантино. -
Убедени сме в нейната пол-
за, тя ще бъде отличен по-
мощник на съдиите, а ние
трябва да им помагаме, ко-
гато имаме тази възмож-
ност. По време на мача все-
ки - и на стадиона, и пред
телевизора - в продължение
на няколко секунди ще мо-

Един от най-големите фенове на "сборная" е президентът Вла-
димир Путин

же да разбере допусната ли
е грешка или не. А грешка
винаги може да се случи -
всички ние сме хора, въвеж-
дането на VAR ще добави по-
вече справедливост към иг-

рата."
Мачовете от Световното

първенство  по футбол в Ру-
сия ще се състоят от 14 юни
до 15 юли тази година в 11
руски градове.

Очакванията на руските фенове са за добро представяне на своя национален отбор

Руският президент Влади-
мир Путин разчита, че рус-
кият национален отбор по
футбол може да демонстри-

ра своите най-добри качес-
тва на Световното първен-
ство. Това свое мнение той
изказа по време на "Пряка-

та линия", в отговор на въп-
рос на депутата от Държав-
ната дума и заслужил тре-
ньор Валерий Газаев.

На 5 юни в Москва "сбор-
ная" изигра приятелска сре-
ща в рамките на подготов-

ката за Световното първен-
ство с националния отбор по
футбол на Турция, която за-
върши при резултат 1:1. На
30 май на лагер сбора в ав-
стрийския Нойщифт им Щу-
байтал възпитаниците на

старши треньора Станислав
Черчесов загубиха от отбо-
ра на Австрия с 0:1. Серия-
та от двубои без победа на
руския национален отбор
преди Световното първенс-
тво вече е от седем мача.

Êðàñîòàòà å ñòðàøíà ñèëà!
Руската боксьорка Светлана Солуянова
смаза противничката си на софийския ринг

Солуянова извън ринга

гории - до 51 кг. Още на вто-
рия ден на турнира в София
тя подари на Русия първата
победа в своята категория,
като не остави никакъв шанс
на съперничката си от Сър-
бия. Освен това тя е модел
и изпълнителка на шансони.

- Димитровградчанката по-
каза най-висока класа - въз-
хищават и се съдиите. Тя бе-
ше по-едра от съперничката
си от Сърбия Нина Радвано-
вич и поддържаше боя в лю-
бимата й по-голяма дистан-
ция. Радванович се опитва-
ше да я привлече към бли-
зък бой, понякога успяваше,
но упоритата Солуянова бър-
зо се измъкваше от тези зо-
ни. В крайна сметка - побе-
да с 4:1 съдийски гласа.

В петък Солуянова ще из-
лезе на ринга срещу евро-
пейската шампионка и при-
зьорка от Световното пър-
венство 30-годишната Татяна
Коб.

- Макар че Коб е номер 1
в Европа, нашата Света по
нищо не й отстъпва. Настро-
ени сме само за победа - уве-
рено говори треньорът на Со-
луянова Айрат Богданов.

Самата рускиня засега не
коментира предстоящия бой:
- Благодаря на всички за поз-
дравленията. Подготвям се!

Преди заминаването си за
България в пресцентъра на

Федерацията по бокс на Ру-
сия Солуянова обозначи сво-
ите главни житейски приори-
тети:

- Когато завърших музи-
калното училище, трябваше
да направя избор: да тръгна
по музикалната стълбица, или
да стана боксьор. Тогава мо-
ят треньор ми зададе въпро-
са/ Колко момичета в нашия
град се занимават с музи-
ка?" Отговорих, че много.
След това попита за област-
та, за цяла Русия и в крайна
сметка аз разбрах, че мо-
мичетата, които се занима-
ват с музика наистина са
много. От друга страна и мо-
мичета, които се занимават
с бокс вероятно също не са
малко. Но аз вече имах ре-
зултат - трето място на пър-
венството на Русия. Това оз-
начаваше, че като мен в Ру-
сия са само три, а значи и
за Русия аз ще съм по-по-
лезна, ако продължа да се
занимавам с бокс. Така бе-
ше направен моят избор.

Руският национален отбор по бокс. Четвъртата от дясно на
ляво е Свитлана Силуянова


